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ACTA DE LA SESSIÓ ORDINÀRIA CELEBRADA PEL PLE DE L'  AJUNTAMENT EL DIA 31 DE 
GENER DE 2013 
 
 
Vacarisses, 31 de gener de 2013, essent les 20:00 hores del dia de la data i prèvia 
convocatòria realitzada a l'efecte, es reuneixen en sessió ordinària els components del Consell 
Plenari Municipal, a la Sala de l'Ajuntament destinada a l'efecte, amb l'objecte de tractar i donar 
compliment als assumptes compresos a l'ordre del dia. 
 
 
Presideix 
                                                                        
Salvador Boada i Guàrdia , l’Alcalde.   
 
Regidors 
 
Josep Maria Gibert i Castellet, 1r  tinent d’alcalde 
Salvador Martín Martín, 2n  tinent d’alcalde 
Pedro Roque Serna González, 3r tinent d’alcalde 
Anna Maria Singla Sangrà 
Martí Llorens Morraja 
Lluís Alburquerque Alavedra 
Eva Arambarri Viladerrams 
Laura Sánchez López 
Xavier de la Vega Ibáñez 
Antoni Masana i Ubach 
Ricard Reollo i Bonet 
Mariano Méndez Rudilla 
 
Assistits pel secretari Joan Amengual i Tomé, qui dóna fe de l'acte. 
 
 
 

O R D R E     D E L      D I A 
 
 
1.- PART RESOLUTÒRIA. 
 

1.1.-  APROVACIÓ DE L’ACTA DE LA SESSIÓ ORDINÀRIA C ELEBRADA EL DIA 29 DE 
NOVEMBRE DE 2012. 

 
Sotmesa a votació s’aprova per unanimitat dels presents assistents a l’ esmentada sessió. 

 
 
1.2.-  PROPOSTA DE L’ALCALDIA D’APROVACIÓ DE LA NOV A MEMÒRIA DEL  

PROGRAMA D’ADEQUACIÓ DE LES URBANITZACIONS AMB DÈFI CITS 
URBANÍSTICS, I SOL·LICITUD DE CANVI DE DESTÍ, A DES ENVOLUPAR AMB 
FINANÇAMENT DE SUBVENCIÓ ATORGADA PER RESOLUCIÓ, DE  DATA 1 DE 
JULIOL DE 2010, DEL CONSELLER DE POLÍTICA TERRITORI AL I OBRES 
PÚBLIQUES. 

 
En data 6 d’abril de 2010, l’arquitecte Pere Puigdomènech va signar el document de la 
memòria del Programa d’Adequació Urbanística de l’Ajuntament de Vacarisses. 
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En data 7 d’abril de 2010, es va dictar el Decret de l’Alcaldia núm. 71/2010, de sol·licitud de 
subvencions per a formular i desenvolupar el programa d’adequació de les urbanitzacions amb 
dèficits urbanístics, demanant l’ajut per a subvencionar l’adquisició de sòl públic que consta a la 
Memòria del programa d’adequació i per un import de 266.000 € (IVA inclòs). 
 
En data 1 de juliol de 2010, la Direcció General d’Arquitectura i Paisatge va resoldre atorgar 
una subvenció per import de 266.000 € a l’Ajuntament de Vacarisses per tal de desenvolupar el 
programa d’adequació de la urbanització Ventayol/Camí de la Creu (RMU-2010-031). 
 
El maig de 2011 l’Ajuntament de Vacarisses va justificar l’estat dels treballs descrits a la 
memòria del Programa d’Adequació, en la que hi havia entre d’altres documents la memòria 
dels treballs realitzats fins a la data, que eren els següents: 
 

- Expropiació d’una finca al carrer del Cinca número 17 per destinar-la a zona verda, per 
un valor de 34.539,00 €. 

- Expropiació d’una part d’una finca del carrer del Cinca número 19 per destinar-la a 
vialitat, per un valor de 4.117,80 €. 

- Expropiació d’una part d’una finca del carrer del Cinca número 21 per destinar-la a 
vialitat, per un valor de 3.237,00 €. 

- Adjudicació dels treballs per resoldre les al·legacions i redactar el text definitiu dels 6 
projectes de reparcel·lació en que es va dividir el sector, per un import de 18.000,00 € 
(més el 18% d’IVA que correspon a 3.240,00 €, que sumen un total de 21.240 €). 

 
En data 12 de juliol de 2011, l’Àrea de Millora d’urbanitzacions de la Secretaria d’Habitatge i 
Millora Urbana del Departament de Territori i Sostenibilitat de la Generalitat de Catalunya 
informa a l’Ajuntament de Vacarisses que en el seguiment del programa d’adequació s’ha 
acreditat el desenvolupament dels treballs objecte de la subvenció així com la seva adjudicació, 
bo i adjuntant el resum econòmic dels treballs realitzats. En aquest resum econòmic es 
distingeix l’actuació d’”adquisició de sòl públic” de la del “projecte de reparcel·lació”, 
considerant com a despesa elegible la relacionada directament amb l’adquisició de sòl públic 
(els 41.893,80 € corresponents a les expropiacions) i no la relacionada amb el projecte de 
reparcel·lació.  
 
Vist que les bases de la convocatòria (Ordre PTO/81/2010, de 19 de febrer) permetien ampliar 
el termini d’execució de les actuacions per un període de temps que no podia excedir de la 
meitat del temps inicialment programat, en data 24 d’octubre de 2012 l’ajuntament sol·licita 
l’ampliació de termini per repensar el projecte d’urbanització i el programa d’adequació en el 
seu conjunt.  
 
Davant l’actual situació econòmica i financera l’ajuntament ha revisat la viabilitat tècnica i 
econòmica de la urbanització, i les conclusions d’aquest treball han portat a l’ajuntament a 
replantejar l’estratègia amb l’objecte de reduir el cost de les indemnitzacions i del projecte 
d’urbanització. 
 
En data 8 de novembre de 2012, la Resolució del Secretari d’Habitatge i Millora Urbana 
prorroga el termini, per completar les actuacions, fins el 14 de febrer de 2014. 
 
Atès que la Comissió Informativa de Règim Interior reunida en sessió ordinària el dia 21 de 
gener de 2013 va dictaminar favorablement, al Ple de la Corporació proposo l’adopció del 
següent 
 

A C O R D  
 

PRIMER.-  Aprovar la nova memòria del Programa d’Adequació de la urbanització 
Ventayol/camí de la Creu, a desenvolupar amb finançament de subvenció 
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atorgada en data 1 de juliol de 2010 pel Conseller de Política Territorial i Obres 
Públiques, i  per un import de 266.000 €. 

 
SEGON.- Sol·licitar el canvi de destí de la subvenció atorgada en data 1 de juliol de 2010 pel 

Conseller de Política Territorial i Obres Públiques per un import de 266.000 €, 
tenint en compte la nova memòria del Programa d’Adequació de la urbanització 
Ventayol/camí de la Creu. 

 
TERCER.- Comunicar el present acord a la Secretaria d’Habitatge i Millora Urbana del 

Departament de Territori i Sostenibilitat de la Generalitat de Catalunya. 
 
 
Pren la paraula el Sr. Llorens per explicar que aquesta proposta d’alcaldia està lligada al 
plantejament que es fan des de l’ajuntament d’impulsar properament les obres de millora, no 
d’urbanització, però sí de clavegueram i aigua si es creu convenient, dels sectors               
Ventaiol, La Creu i abans que aquestes, La Coma. 
Segueix dient que els antecedents d’aquesta adequació es remunten a la primavera del 2010 
quan un decret d’alcaldia va procedir a sol·licitar subvencions per formular un programa 
d’adequació de les urbanitzacions amb dèficits urbanístics; la finalitat, explica, era demanar un 
ajut per subvencionar l’adquisició de sòl públic, que consta a la memòria del programa 
d’adequació i que tenia un import de 266.000 euros. Explica que en aquesta data governava el 
tripartit i que, més tard, al juliol del mateix any, la Direcció General d’Arquitectura i Paisatge                             
va atorgar una subvenció per l’import esmentat per dur a terme aquest projecte que feia 
referència concretament al Ventaiol i La Creu.  Diu que les despeses es justificaven, en principi, 
única i exclusivament amb l’adquisició de terreny, i valoraven una sèrie d’expropiacions que 
s’havien de dur a terme. Un any mes tard, l’àrea de millora d’urbanitzacions de la Secretaria 
d’Habitatge  va procedir a presentar un resum econòmic en el que s’aprovava la única despesa 
que s’havia consignat fins aquella data per valor de 41.893,80 euros, que corresponien a les 
expropiacions i deixaven a banda altres propostes de despesa que es feien que no 
corresponien a l’adquisició de sòl. Ara, el que fa l’ajuntament és demanar una ampliació del 
termini perquè aquesta subvenció no estava esgotada, doncs només s’havien invertit 41.000 
euros dels 266.000 atorgats, i en els temps que corren de dificultats econòmiques i financeres, 
no es pot fer el que es plantejaven inicialment, però si que cal procedir bàsicament a unes 
obres més adequades a les necessitats de sanejament, doncs la situació actual d’aquestes 
urbanitzacions és insostenible. Fa un parell de mesos, per resolució del secretari d’Habitatge i 
Millora Urbana,  es prorroga el termini per  completar les actuacions fins al 2014 i ens dona la 
possibilitat de fer ús del sobrant d’aquesta subvenció que no s’ha invertit. Donat que la 
subvenció es va atorgar per a l’adquisició de terreny i ara amb un plantejament de perfil més 
baix, de les millores d’obres que es volen fer, el que s’ha aconseguit és que aquests recursos 
es puguin destinar a altres conceptes com per exemple la modificació del planejament, fer un 
topogràfic, retocar el projecte inicial que era de molta envergadura i d’elevat cost, etc. A 
conseqüència de tot això, el que es proposa, bàsicament son els acords que s’aproven en 
aquesta proposta. 
 
Pren la paraula el Sr. Masana qui diu que el seu partit s’abstindrà.  
 
Intervé el Sr. Reollo, qui diu que tot i que els temps que corren no son els més oportuns, és una 
cosa que s’ha de fer, però el que s’ha de tenir en compte és l’opinió dels veïns, si volen 
clavegueram o no, si volen el preu més baix o l’obra millor feta...Segueix dient que Vacarisses 
ha d’avançar en aquest sentit, no pot ser anar per la Farinera, per exemple, trobar-te amb aigua 
putrefacta pels carrers, com també a d’altres urbanitzacions com el Ventaiol; però el que 
demanem és que hi hagi comunicació i transparència amb els veïns d’aquestes urbanitzacions. 
 
Pren la paraula la Sra. Sánchez, qui comenta que és responsabilitat dels governs urbanitzar el 
territori, doncs és un tema de dignitat de les persones que hi viuen, i que tots sabem les 
mancances que hi ha encara a Vacarisses, però que sap greu que aquests processos 
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urbanístics siguin tan lents. Diu que a més s’inverteixen una quantitat de diners en un projecte 
en un moment donat, i que arrel d’aquesta crisi, tota la feina que l’equip de govern actual havia 
fet en el seu moment i que el seu govern va continuar fent posteriorment, aconseguint 
subvencions d’aquest tipus, per exemple, ara suposi que s’han d’invertir diners en tornar a refer 
el projecte. Per acabar diu que hi votaran positivament. 
 
Intervé el Sr. Alcalde qui diu que les unitats d’actuació del projecte inicial eren insostenibles i no 
es podia tirar endavant el projecte. 
 
Es sotmet a votació i s’aprova amb el següent sentit a la votació: 
 
 

 PP CIU ERC PSC V x V U.I.PV. 

A FAVOR  x  x    x  x  x 

EN CONTRA             

ABSTENCIONS      x       
 
 
 
1.3.-  PROPOSTA DEL REGIDOR DE SERVEIS MUNICIPALS D ’APROVACIÓ INICIAL DE 

L’ORDENANÇA REGULADORA DE LA NETEJA PÚBLICA I DE LA  GESTIÓ DELS 
RESIDUS DE VACARISSES. 

 
 
Atès que el servei de neteja viària, de recollida i tractament de residus és una competència pròpia 
municipal, en virtut d’allò que preceptua l’article 66.3.l) del Decret legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, 
pel qual s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim local de Catalunya. 
 
L’Ajuntament de Vacarisses considera necessari  regular la gestió dels residus municipals , en els 
termes que responguin a una modalitat de prestació del servei que actualment sigui efectiva al 
nostre municipi i s’ajusti a l’ordenament jurídic vigent. 
 
Vist que el Decret Legislatiu 1/2009, de 21 de juliol, s’aprova el Text refós de la Llei reguladora de 
residus, estableix al seu article 3.3.a) que “s’entén per residus municipals els generats als domicilis 
particulars, els comerços, les oficines, els serveis, i també els que no tenen la consideració de 
residus especials i que per llur naturalesa o composició es poden assimilar als que es produeixen 
en els dits llocs o activitats. Tenen també la consideració de residus municipals els residus 
procedents de la neteja de les vies públiques, zones verdes, àrees recreatives i platges; els 
animals domèstics morts; els mobles, els estris i els vehicles abandonats; els residus i els 
enderrocs procedents d’obres menors i reparació domiciliària”. 
 
Atès que el Reglament d’ús de la deixalleria de Vacarisses, vigent des de 1999,  es pot 
considerar obsolet, d’una banda perquè el règim jurídic especial al qual estava adaptat , la Llei 
6/1993, de 15 de juliol, reguladora dels residus, deixa d’aplicar-se en aprovar-se el Decret 
Legislatiu 1/2009 - aquest en deroga les disposicions del mateix rang que s’hi s’oposin- , i per altra 
banda pel fet que disposem de la nova deixalleria municipal, amb unes instal·lacions de 
característiques tècniques ajustades a les especificacions de la normativa vigent en matèria de 
residus, com a centre de recepció i emmagatzematge, selectius, de residus municipals que no 
són objecte de recollida domiciliària. 
Tanmateix, el punt 2 de l’Annex del Decret Legislatiu 1/2009, en relació al servei de deixalleria, 
disposa que “el reglament del servei, aprovat per l’entitat local que en sigui titular, ha d’establir les 
condicions en què els residus hi ha de ser lliurats per qui els produeixi o posseeixi i pot limitar la 
relació de residus admesos quan disposi d’un altre sistema adequat per fer-ne la recollida 
selectiva”. 
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El procediment legal d’aprovació de les ordenances municipals implica, per imperatiu de l’article 
62 del Reglament d’obres, activitats i serveis dels ens locals, aprovat pel Decret 179/1995, de 
13 de juny, l’adopció d’una resolució per la qual s’iniciï l’expedient de formació de l’ordenança 
corresponent i la designació d’una comissió d’estudi encarregada de redactar el text de 
l’avantprojecte de la norma. 
 
Per part d’una comissió d’estudi,  creada mitjançant Resolució de l’Alcaldia núm. 312/2012, de 
13 de desembre de 2012, ha estat formulat el  projecte de l’ ORDENANÇA REGULADORA DE 
LA NETEJA PÚBLICA I DE LA GESTIÓ DELS RESIDUS DE VACARISSES. 
 
L’aprovació de les ordenances municipals és una competència atribuïda al Ple de la corporació 
amb caràcter indelegable, a tenor dels articles 22.2.d) de la Llei 7/1985, de 2 d’abril  reguladora 
de les bases del règim local. 
 
El procediment d’aprovació de les ordenances locals n’exigeix, si més no, l’aprovació inicial, la 
submissió a informació pública de l’expedient,  i la seva l’aprovació definitiva, i es requereix el 
vot de la majoria simple , amb la publicació posterior del text íntegre de l’ordenança. 
 
L’article 178.1.c) del Text refós de la Llei municipal i de règim local de Catalunya, disposa que 
les ordenances i reglaments s’entendran aprovats definitivament amb caràcter automàtic si no 
són objecte de cap reclamació, al·legació o suggeriment amb motiu del tràmit d’informació 
pública de l’expedient (i d’audiència als interessats quan sigui el cas). 
 
Vist que la Comissió Informativa de Serveis Territorials reunida el dia 21 de gener de 2012 va 
dictaminar favorablement,  proposo al Ple l’adopció del següent 
 

A C O R D 
 
PRIMER.-  Aprovar inicialment l’ORDENANÇA REGULADORA DE LA NETEJA PÚBLICA I 

DE LA GESTIÓ DELS RESIDUS DE VACARISSES. 
 
SEGON.-   Sotmetre a informació pública l’ expedient i el text de l’Ordenança pel termini de 

trenta dies hàbils, a fi que s’hi puguin presentar al·legacions, reclamacions o 
suggeriments, mitjançant la inserció dels anuncis corresponents al Butlletí 
Oficial de la Província (BOP), al Diari Oficial de la Generalitat de Catalunya 
(DOGC), al diari El Punt Avui i al tauler d’edictes de l’Ajuntament o mitjançant la 
publicació a la Web municipal. El termini d’informació pública començarà a 
comptar des de l’endemà de la darrera de les publicacions oficials suara 
esmentades. 

 
TERCER.-   Disposar que, si no es formula cap al·legació, reclamació o suggeriment durant 

el termini d’informació pública, l’Ordenança que ara s’aprova inicialment es 
considerarà aprovada definitivament sense necessitat de cap tràmit ulterior. 
Un cop aprovada definitivament, l’acord i el text íntegre  de l’Ordenança es 
publicarà al Butlletí Oficial de la Província i al tauler d’anuncis de l’Ajuntament o 
mitjançant la publicació a la Web municipal,  i al DOGC la referència del BOP on 
s’hagi fet la publicació municipal anteriorment esmentada.  
També es trametrà a l’Administració de l’Estat i de la Generalitat de Catalunya 
l’acord d’aprovació definitiva del Reglament i la còpia íntegra i fefaent d’aquest. 

 
 
 
Intervé el Sr. Llorens per explicar que en relació al document que van lliurar a la Comissió 
Informativa, es va detectar que, a la pàgina 28, a l’article 62, les quantitats eren errònies i s’han 
modificat. Comenta que l’ordenança antecessora d’aquesta és l’Ordenança de Via Pública i 
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Medi Ambient, de la qual, la part de residus queda derogada. Explica que aquesta nova 
ordenança incorpora el nou reglament de la deixalleria municipal i també aspectes de 
sostenibilitat, com el compostatge casolà, les bonificacions que ja contempla l’Ordenança 
Fiscal aprovada el novembre passat en l’anterior Ple, la gestió de residus procedents dels 
sectors comercials i industrials, així com el manteniment de la vegetació sobre façanes en la 
via pública. Segueix explicant que en el títol cinquè incorpora el règim sancionador a nivell 
d’aspectes de sancions lleus, greus i molt greus, i procediments de dur-les a terme. D’acord 
amb un Decret Legislatiu de 21 de juliol de l’any 2009,  pel qual s’aprova el text refós de la Llei 
Reguladora de Residus,  aquestes infraccions lleus estan establertes, van des de 120 fins a  
60.000 euros les lleus,  de 60.001 euros fins a 600.000 les greus i de 600.001 fins a 1.200.000 
euros les greus, per tant l’ajuntament no està capacitat per aplicar aquest tipus de sancions, 
sinó que ha de ser l’organisme competent. Per acabar diu que creu que s’ha avançat molt, 
doncs s’han endreçat aspectes que estaven dispersos, i a més considera important que 
l’ordenança contempli sancions perquè això pot servir com a crit d’alerta al ciutadà que, 
d’alguna manera, malgrat els esforços de l’ajuntament, si per exemple els contenidors estan 
plens s’acostumen a deixar les deixalles al costat, i creu convenient posar uns rètols on 
s’indiqui què és el que no es pot fer i advertir que si es detecta algú fent aquest tipus d’infracció 
serà sancionat. 
 
 
Intervé el Sr. Méndez qui adreçant-se al Sr. Llorens diu que estan bastant d’acord en aquesta 
proposta, que ja fa temps que s’hauria d’haver dut a terme, però lamentablement el seu grup 
s’abstindrà perquè per una qüestió de principis no estan d’acord amb l’article 47.3. 
 
Pren la paraula el Sr. Masana qui per començar els vol felicitar i fer extensiu a la tècnica la 
seva felicitació. Explica que amb aquesta ordenança culmina un procés que probablement va 
començar quan hi havia el Sr. Català,  va continuar la Sra. Ricard i ara culminà el Sr. Llorens. 
Demana si es podrà fer arribar l’ordenança, encara que sigui de forma resumida, a totes les 
cases, i que pel que fa al tema de les sancions veu molt difícil que es puguin complir, però que 
s’hauria d’anar per aquí doncs hi ha molta gent que deixa de reciclar quan veu que el que ve 
darrera no ho fa. 
 
Pren la paraula el Sr. Reollo, qui vol donar l’enhorabona al Sr. Llorens i  agrair-li que hagi estat 
molt receptiu amb les idees aportades. 
 
Intervé la Sra. Sánchez qui diu que hi votaran a favor però discrepen en el que ha dit el Sr. 
Llorens sobre el fet de que si no hi havia aquesta ordenança no es podia posar ni un rètol, 
doncs incitar al civisme sempre es pot fer. 
 
Demana la paraula el Sr. Llorens qui adreçant-se a la Sra. Sánchez li diu que té raó, que no 
s’ha expressat prou bé. 
 
Es sotmet a votació i s’aprova amb el següent sentit a la votació 
 
 

 PP CIU ERC PSC V x V U.I.PV. 

A FAVOR    x  x x   x  x 

EN CONTRA             

ABSTENCIONS  x           
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1.4.-  PROPOSTA DEL REGIDOR D’ENSENYAMENT D’APROVAC IÓ INICIAL DE LA 
MODIFICACIÓ DE LES BASES ESPECÍFIQUES REGULADORES D E 
L’ATORGAMENT DE SUBVENCIONS DE L’AJUNTAMENT DE VACA RISSES PER A 
L’ADQUISICIÓ DE LLIBRES DE TEXT I MATERIAL DIDÀCTIC  COMPLEMENTARI I 
INFORMÀTIC PEL CURS ESCOLAR 2012-2013 

 
 
El Ple de l’Ajuntament de Vacarisses, en sessió ordinària celebrada el dia 26 de juliol de 2012, 
aprovà inicialment les Bases específiques reguladores de l’atorgament de subvencions de 
l’Ajuntament de Vacarisses, per a l’adquisició de llibres de text i material didàctic complementari 
i informàtic, pel curs escolar 2012-2013, acord que va esdevenir definitiu amb caràcter 
automàtic desprès d’haver estat sotmès a informació pública pel termini de vint dies hàbils,  i 
publicades al  Butlletí Oficial de la Província de Barcelona del dia 9 d’agost de 2012, al tauler 
d’anuncis de l’Ajuntament i a la pàgina Web municipal el dia 27 de juliol de 2012, sense que es 
presentessin reclamacions ni al·legacions.   
 
Per  Decret del regidor d’Ensenyament núm. 11/2012, de data 27 de juliol de 2012 , s’obrí la 
convocatòria de concurs públic per a la presentació de sol·licitud de subvencions per a 
l’adquisició de llibres de text i material didàctic complementari i informàtic, pel curs escolar 
2012-2013,  d’acord amb les Bases específiques  aprovades, i amb una dotació pressupostària 
de 40.000 euros, a càrrec de la partida pressupostària 321 48000 del Pressupost General de 
l’exercici de 2012. 
 
Vistes les sol·licituds de subvencions,  en virtut de la base 5 de les Bases específiques per 
Decret del regidor d’Ensenyament núm. 19/2012, de 31 d’octubre de 2012, es va resoldre 
l’atorgament de les subvencions segons la proposta de la Comissió de valoració, resultant que 
es concedí un import total de 17.765,30 euros. 
 
Atès que és voluntat de la regidoria d’Ensenyament que la quantitat de 22.234,70 euros que 
resulta de la diferència entre la dotació pressupostària de 40.000,00 euros,  i la que s’ha resolt 
concedir de 17.765,30  euros, reverteixi novament en l’àmbit educatiu, prioritàriament pel 
mateix concepte d’adquisició de llibres de text i material didàctic, i en concret en beneficiar a les 
famílies de rendes més baixes, la qual cosa comportarà una modificació dels criteris 
d’atorgament establerts a la base 3 de les Bases específiques  aprovades el 26 de juliol de 
2012, així com l’import màxim de subvenció a percebre. 
 
Davant la possibilitat que tot i obrir nova convocatòria i que se’n derivi atorgament de 
subvencions esdevingui que no s’esgoti l’import de la dotació pressupostària de 22.234,70, 
seguint la mateixa vocació de revertir en l’àmbit educatiu, es destinaria particularment en cobrir 
necessitats dels centres educatius de primària,secundària i institut del nostre municipi, tot i 
respectant sempre que tingui per objecte el foment d’una activitat d’utilitat pública o interès 
social o de promoció d’una finalitat pública. 
 
En virtut de les competències delegades mitjançant Decret núm. 166/2011, de data 22 de juny,  
publicat al Butlletí Oficial de la Província de Barcelona de data  27 de juliol de 2011 , el regidor 
d’Ensenyament dictà el Decret núm. 11/2012, de 27 de juliol de 2012, per qual s’obrí 
convocatòria pública dels esmentats ajuts, essent resolt 
  
El procediment ordinari de concessió de subvencions serà en règim de concurrència 
competitiva, tal i com preveu l’article 22.1 de la  Llei  38/2003, de 17 de novembre, General de 
Subvencions, i l’ article  55 del Reial Decret 887/2006, de 21 de juliol, pel qual s’aprova el 
Reglament de la Llei.  
 
El Ple de l’Ajuntament de Vacarisses, en sessió ordinària celebrada el dia 31 de juliol de 2008 
va aprovar l’Ordenança general de subvencions de l’Ajuntament de Vacarisses ,  publicant 
l’acord al Butlletí Oficial de la Província núm. 191 de data 9.08.2008, al Diari Oficial de la 
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Generalitat de Catalunya núm. 5195, de data 14.08.2008 ,   al diari Avui de data del 16.09.2008 
i al tauler d’anuncis de la Corporació , havent esdevingut aprovada definitivament, amb caràcter 
automàtic, després d’haver transcorregut el període preceptiu d’informació pública sense que 
s’hagi presentat cal al·legació, reclamació  o suggeriment , essent publicat l’acord d’aprovació 
definitiva així com el text íntegre del dit Reglament al Butlletí Oficial de la Província núm. 129 
de data 29 de maig de 2008. 

 
L’article 26.1 de l’Ordenança general de subvencions, estableix que per a totes les subvencions 
que s’hagin de concedir mitjançant concurrència competitiva s’hauran d’aprovar les 
corresponents Bases específiques, que s’aprovaran conjuntament o prèviament a la 
convocatòria. En el mateix sentit s’expressa l’article 124.1 del Decret 179/1995 , de13 de juny, 
pel qual s’aprova el Reglament d’obres, activitats i serveis dels ens locals . El procediment a 
seguir per a l’aprovació de les bases se subjectarà a l’establert a 124.2 del  Decret 179/1995. 
 
Atès que les Bases reguladores de l’atorgament de les subvencions de l’Ajuntament de 
Vacarisses per a l’adquisició de llibres de text i material didàctic complementari i informàtic, pel 
curs escolar 2012-2013, que foren aprovades incialment pel Ple de l’Ajuntament de Vacarisses, 
en sessió ordinària celebrada el dia 26 de juliol de 2012,  han estat objecte de modificació, la 
redacció de la qual s’ajusta a l’establert als article 124.1 124.3 del Decret 179/1995 i article 26.4 
de l’Ordenança general de subvencions. 
 
El Ple de la Corporació és l’òrgan competent per a l’aprovació de la modificació de les bases , 
tal i com preceptuen els articles   26.2 de l’Ordenança general de subvencions,  i article 124.3 
del Decret 179/1995. 
 
Atès que la Comissió Informativa de Servei a les Persones reunida en sessió ordinària el dia 21 
de gener de 2013 va dictaminar favorablement, al Ple de la Corporació proposo l’adopció del 
següent  
 

A C O R D 
 

PRIMER.-  Aprovar inicialment la modificació de les Bases específiques reguladores de 
l’atorgament de subvencions de l’Ajuntament de Vacarisses, per a l’adquisició de 
llibres de text i material didàctic complementari i informàtic, pel curs escolar 2012-
2013, en els termes següents: 

 
1ª)  Modificació de la base 3.Criteris d’atorgament i import, que passa a tenir la redacció 
següent: 
 
“L’import de la subvenció dependrà de la renda per càpita familiar. A tal efecte es sumaran els 
ingressos bruts de tots els membres de la unitat familiar empadronats al domicili i es dividiran 
pel nombre de persones empadronades, segons la renda per càpita correspondrà la següent 
subvenció:  
 

Renda per càpita % subvenció 
Fins a 9.000€ 100 

entre 9.001€ i 10.000€ 90 

entre 10.001€ i 11.000€ 80 

entre 11.001€ i 12.000€ 70 

entre 12.001€ i 13.000€ 60 

entre  13.001€ i 14.000€ 50 

entre  14.001€ i 15.000€ 40 

entre 15.001€ i 18.000€ 30 
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entre 18.001€ i 19.000€ 20 
 
En el supòsit que el total d’imports de subvencions que resultin per l’aplicació d’aquests criteris 
d’atorgament, superin la dotació pressupostària prevista, es prioritzaran en l’atorgament les 
rendes més baixes, seguint l’ordre establert pels barems, fins a esgotar la dotació 
pressupostària. 
 
L’import màxim de la subvenció de llibres de text, material didàctic o informàtic serà d’un 100% 
del promig del seu cost, essent els següent, segons els estudis en curs i el centre escolar 
corresponent: 
 

Subvenció màxima  
Escola Pau 
Casals 

Escola Font de 
L’Orpina 

Institut de 
Vacarisses 

Educació infantil (P3, P4 I P5) 120€ 80€  
 

Cicle inicial primària (1er i 2on) 130€ 141€  
Cicle mitjà primària (3er i 4rt) 130€ 265€  
Cicle superior primària (5è i 6è) 130€ 257€  
ESO   65€ 
 
Els beneficiaris de subvenció atorgada en el marc de la convocatòria que s’obrí per Decret del 
regidor d’Ensenyament núm 11/2012, de data 27 de juliol de 2012 , i que per aplicació del nous 
barems els correspongui la concessió d’un ajut superior , en percebran la diferència.” 
 
 
2ª) Modificació del segon paràgraf de la base 4. Presentació de sol·licituds, que passa a tenir la 
redacció següent: 
 
“Del 18 al 22 de març de 2013, ambdós inclosos, a l’àrea de Serveis a les Persones de 
l’Ajuntament mitjançant instància. “ 
 
 
3ª) Modificació del primer paràgraf de la base 5. Resolució, que passa a tenir la redacció 
següent: 
 
“El termini màxim per dictar resolució serà el 12 d’abril de 2013. 
 
 
4ª) Modificació del segon paràgraf de la base 9. Pressupost, que passa a tenir la redacció 
següent: 
 
“El total de la dotació pressupostaria és de 22.234,70 €, partida pressupostària 321 48000. La 
dotació no serà ampliable. “ 
 
5ª) Modificació del primer paràgraf de la base 10. Documentació, que passa a tenir la redacció 
següent: 
 
“Caldrà presentar instància a l’Ajuntament sol·licitant la subvenció, acompanyada de la 
documentació corresponent. Els beneficiaris de subvenció atorgada en el marc de la 
convocatòria que s’obrí per Decret del regidor d’Ensenyament núm 11/2012, de data 27 de 
juliol de 2012 únicament hauran de presentar la sol·licitud, restant eximits de presentar la 
documentació complementària.” 
 
SEGON.-  Sotmetre-les a informació pública, mitjançant anunci que doni notícia de l’acord 

de modificació i el contingut íntegre de les Bases, amb un text refós que 
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incorpori les modificacions , al Butlletí Oficial de la Província, al tauler d’anuncis 
de l’Ajuntament i a la pàgina Web de l’Ajuntament, pel termini de vint dies 
hàbils. Transcorregut aquest termini sense que es presenti cap al.legació o 
reclamació, esdevindran aprovades definitivament amb caràcter automàtic. 

 
TERCER.-  Publicar al Diari Oficial de la Generalitat de Catalunya una referència de 

l’anunci del BOP. 
 
 
Intervé el Sr. Gibert qui explica que es tracta de modificar les bases específiques que regulen la 
subvenció per a l’adquisició en llibres de text i material didàctic, perquè com saben, van sobrar 
22.234,70 euros dels previstos a la convocatòria. L’equip de govern va rebre dues instàncies 
per part de dues AMPAS del municipi , sol·licitant que aquest sobrant revertís un cop més en 
les famílies. El que s’ha fet ara és modificar aquestes bases pel que fa a rendes per càpita, 
s’amplia fins a 9.000 euros per càpita l’import per obtenir el 100 % de l’ajut i es fa un decalatge 
del 10 % fins als 19.000 €, quan a les anteriors bases es tancava als 14.000 euros per càpita. 
Explica que això també ajudarà a les famílies de classe mitjana que fins ara no tenien la 
possibilitat de rebre aquest ajut, i que el que es farà en el cas de que les sol·licituds                   
superin la dotació pressupostaria prevista es prioritzar les rendes mes baixes seguint l’ordre 
establert pels barems, fins esgotar la dotació pressupostaria de 22.000 euros. Per acabar diu 
que, un cop aprovades les bases, disposen d’un termini màxim fins al 12 d’abril de 2013 per 
dictar la resolució, i totes les famílies que ja van rebre ajut en la primera convocatòria tindran 
dret a una segona subvenció que els pot arribar a suposar en alguns casos el 100% del cost 
dels llibres i material didàctic. 
 
Intervé el Sr. Méndez, qui explica que es tracta d’un tema recurrent, i que el primer que vol fer 
es felicitar-los, doncs el que es busca en aquest cas és afavorir als nens i a les famílies que ho 
necessiten, però també vol demanar si pel següent pressupost es pot ampliar la dotació. 
 
Pren la paraula el Sr. Masana qui també vol felicitar-lo, doncs es tracta d’una proposta que van 
fer des de Esquerra; diu que se’n alegra, i no per ell ni el seu partit, sinó perquè hi ha molta 
més gent que n’ha sortit beneficiada i per tant també es feliciten. 
 
Intervé el Sr. De la Vega per dir que tot i estar d’acord amb la convocatòria i els barems hi 
votaran en contra, per la continuïtat de la seva política, doncs creuen que l’educació ha de ser 
gratuïta per a tots els alumnes i per tant l’ajuda també hauria de ser per tots, com fins ara. Vol 
reiterar-se en el que sempre han dit, que aquests ajuts han de venir donats per Serveis Socials 
i no pel Departament d’Ensenyament, i per tant demanen que pel proper pressupost s’inclogui a 
la partida de Serveis Socials. 
 
Intervé el Sr. Gibert per dir que vol agrair el gest a Esquerra i al Partit Popular per aquest canvi 
que han fet, i diu que té raó el Sr. Masana de que ha estat un tema bastant polèmic en els 
Consells Escolars, i que ell personalment havia demanat que es repartís a les famílies i que 
com ja li van dir moltes vegades, ens equivoquem, i rectificar és de savis. Adreçant-se al Sr. De 
la Vega li diu que no tenen pensat de cara al curs vinent que aquesta partida passi a Serveis 
Socials, que respecten les seves polítiques d’universalització de llibres, però que en els temps 
que estem vivint no permeten ajudar a tothom igual, sinó a qui més ho necessita. 
 
Pren la paraula la Sra. Sánchez qui adreçant-se al Sr. Gibert li diu que continuen sense 
entendre el seu concepte i filosofia, doncs creuen que aquest ajut ha d’anar gestionat a través 
de Serveis Socials perquè quan es parla de barems socials i criteris econòmics de les famílies, 
igual que no es té una partida dins d’obres i serveis per ajudar a pagar el gasoil a les famílies 
que ho necessiten, per la mateixa regla de tres els ajuts socioeconòmics per llibres o el que 
sigui ha d’anar per Serveis Socials. Per acabar, diu que ells aposten per un ensenyament 
públic, universal i gratuït, amb igualtat d’oportunitats per tothom, i amb aquesta filosofia van 
iniciar la universalització dels llibres de text i que per això la dotació estava a Educació; i que 
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pel que fa a Unió Independent no tenien una idea gaire clara del que volien fer i ho han 
demostrat amb aquesta segona convocatòria, en la que han marejat a molts pares que ni s’han 
atrevit a venir a demanar res perquè era tant complicat presentar papers que s’han fet enrere i 
per això han sobrat diners. Diu que si el que realment es vol és ajudar, s’ha de tenir clara la 
idea del que és un ajut social i en quins termes, barems i paràmetres d’ingressos familiars es 
vol treballar. 
 
El Sr. Boada pren la paraula i explica que quan es fa una primera convocatòria per rendes no 
es sap la renda de les persones que ho sol·licitaran, i per tant s’estableixen uns barems que 
poden ser justos o no. Diu que la intenció era gastar els 40.000 euros, però com que per les 
sol·licituds només se’n van gastar uns 17.000, les AMPAS van proposar obrir el ventall i això és 
el que s’ha fet. Diu que realment no es tracta d’un ajut lineal, doncs no és igual per tothom i per 
tant potser si que hauria d’estar a Serveis Socials, però que de cara a l’any que ve els barems 
s’ampliaran. Segueix explicant que en el cas de les escoles bressol, per exemple, que també 
va per trams, no sabem si podem ajudar o no i a quina gent, i la intenció sempre és ajudar al 
màxim de gent. 
 
Es sotmet a votació i s’aprova per unanimitat dels presents. 
 
 

 PP CIU ERC PSC V x V U.I.PV. 

A FAVOR  x  x  x  x  x  x 

EN CONTRA             

ABSTENCIONS             
 
 
 
 
1.5.-  PROPOSTA DEL REGIDOR DE PARTICIPACIÓ CIUTADANA D’AP ROVACIÓ 

INICIAL DE LES BASES  ESPECÍFIQUES REGULADORES DE L ’ATORGAMENT DE 
SUBVENCIONS DE L’AJUNTAMENT DE VACARISSES 

 
 

El procediment ordinari de concessió de subvencions serà en règim de concurrència 
competitiva, tal i com preveu l’article 22.1 de la  Llei  38/2003, de 17 de novembre, General de 
Subvencions, i l’ article  55 del Reial Decret 887/2006, de 21 de juliol, pel qual s’aprova el 
Reglament de la Llei.  
 
El Ple de l’Ajuntament de Vacarisses, en sessió ordinària celebrada el dia 31 de juliol de 2008 
va aprovar l’Ordenança general de subvencions de l’Ajuntament de Vacarisses ,  publicant 
l’acord al Butlletí Oficial de la Província núm. 191 de data 9.08.2008, al Diari Oficial de la 
Generalitat de Catalunya núm. 5195, de data 14.08.2008 ,   al diari Avui de data del 16.09.2008 
i al tauler d’anuncis de la Corporació , havent esdevingut aprovada definitivament, amb caràcter 
automàtic, després d’haver transcorregut el període preceptiu d’informació pública sense que 
s’hagi presentat cal al.legació, reclamació  o suggeriment , essent publicat l’acord d’aprovació 
definitiva així com el text íntegre del dita Ordenança al Butlletí Oficial de la Província núm. 129 
de data 29 de maig de 2008. 

 
L’article 26.1 de l’Ordenança general de subvencions, estableix que per a totes les subvencions 
que s’hagin de concedir mitjançant concurrència competitiva s’hauran d’aprovar les 
corresponents Bases específiques, que s’aprovaran conjuntament o prèviament a la 
convocatòria. En el mateix sentit s’expressa l’article 124.1 del Decret 179/1995 , de13 de juny, 
pel qual s’aprova el Reglament d’obres, activitats i serveis dels ens locals . El procediment a 
seguir per a l’aprovació de les bases se subjectarà a l’establert a 124.2 del  Decret 179/1995. 
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Redactades les Bases reguladores de l’atorgament de les subvencions de l’Ajuntament de 
Vacarisses, mitjançant el procediment de concurrència competitiva,  el seu contingut  s’ajusta a 
l’establert als article 124.1 124.3 del Decret 179/1995 i article 26.4 de l’Ordenança general de 
subvencions. 
 
El Ple de la Corporació és l’òrgan competent per a l’aprovació de les bases , tal i com 
preceptuen els articles   26.2 de l’Ordenança general de subvencions,  i article 124.3 del Decret 
179/1995. 
 
Atès que la Comissió Informativa de Règim Interior reunida en sessió ordinària el dia 21 de 
gener de 2013 va dictaminar favorablement, al Ple de la Corporació proposo l’adopció del 
següent  

 
A C O R D 

 
 

PRIMER.-  Aprovar inicialment les Bases específiques reguladores de l’atorgament de 
subvencions de l’Ajuntament de Vacarisses, les qual inclouen les clàusules 
particulars reguladores de l’atorgament de subvencions a l’Àrea de Servei a les 
Persones i a l’Àrea de Serveis Territorials, mitjançant el procediment de 
concurrència competitiva. 

 
SEGON.-  Sotmetre-les a informació pública, mitjançant anunci que doni notícia de l’acord i el 

contingut íntegre de les Bases, al Butlletí Oficial de la Província, al tauler d’anuncis 
de l’Ajuntament i a la pàgina Web de l’Ajuntament, pel termini de vint dies hàbils. 
Transcorregut aquest termini sense que es presenti cap al.legació o reclamació, 
esdevindran aprovades definitivament amb caràcter automàtic. 

 
TERCER.-  Publicar al Diari Oficial de la Generalitat de Catalunya una referència de l’anunci 

del BOP. 
 

Bases reguladores de l’atorgament de subvencions de  l’Ajuntament de Vacarisses 
 
Article 1 
Objecte de la Convocatòria 
 
És objecte de les presents bases l’aprovació conjunta de bases reguladores de l’atorgament de 
subvencions, mitjançant el procediment de concurrència competitiva,  de l’Àrea de Serveis 
Territorials i de l’Àrea de Serveis a les Persones de l’Ajuntament , amb les denominacions i 
codis que segueixen:  
 
Àrea de Serveis Territorials 
 
 
Servei de Medi Ambient 
⋅ Projectes i activitats de la Regidoria de Medi Ambient que es duguin a terme en el transcurs 

de l’any 2013 (medi ambient 1/2013)  
 
Servei d’Indústria, Promoció Econòmica, Comerç i Turisme  
⋅ Projectes i activitats de la Regidoria d’Indústria, Promoció Econòmica, Comerç i Turisme 

que es duguin a terme en el transcurs de l’any 2013 (comerç 1/2013)  
 
Àrea de Serveis a les Persones 
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Servei d’Ensenyament  
⋅ Projectes i activitats de la Regidoria d’Ensenyament que es duguin a terme en el transcurs 

de l’any 2013 (ensenyament 1/2013)  
 
Servei d’Esports  
⋅ Projectes i activitats de la Regidoria d’Esports que es duguin a terme en el transcurs de 

l’any 2013 (esports 1/2013)  
 
Servei de Cultura  
⋅ Projectes i activitats de la Regidoria de Cultura que es duguin a terme en el transcurs de 

l’any 2013 (cultura 1/2013)  
 
Servei de Joventut  
⋅ Projectes i activitats de la Regidoria de Joventut es duguin a terme en el transcurs de l’any 

2013 (joventut 1/2013)  
⋅  
Servei de Participació Ciutadana 
⋅ Projectes i activitats de la Regidoria de Participació Ciutadana que es duguin a terme en el 

transcurs de l’any 2013 (participació ciutadana 1/2013)  
 
Servei d’Acció Social, Cooperació i Solidaritat 
⋅ Projectes i activitats de la Regidoria d’Acció Social ,Cooperació i Solidaritat que es duguin a 

terme en el transcurs de l’any 2013 (acció social 1/2013)  
 
⋅ Projectes i activitats de la Regidoria d’Acció Social ,Cooperació i Solidaritat que es duguin a 

terme en el transcurs de l’any 2013 (solidaritat 1/2013)  
 
Servei de Gent Gran 
⋅ Projectes i activitats de la Regidoria de Gent Gran que es duguin a terme en el transcurs de 

l’any 2013 (gent gran 1/2013)  
 
Servei de Dones 
⋅ Projectes i activitats de la Regidoria de Dones que es duguin a terme en el transcurs de 

l’any 2013 (dones 1/2013)  
 
 
Article 2 
Requisits que han de reunir els beneficiaris i forma d’acreditar-los 
 
⋅ Domiciliació bancària per possibilitar la transferència de fons al beneficiari en el cas que 

sigui atorgada la subvenció. 
⋅ Declaració on es faci constar si s’han sol·licitat i/o obtingut altres ajuts o subvencions o si 

es pretenen sol·licitar, a l’Ajuntament o d’altres administracions o ens públics i/o privats per 
la mateixa finalitat, fent referència a les quantitats sol·licitades o obtingudes, i amb el 
compromís de comunicar a l’Ajuntament de la percepció de qualsevol ajut tan bon punt es 
conegui. 

⋅ Certificat del secretari o president de l’entitat beneficiaria relatiu a la composició de la junta 
directiva de l’entitat.  

⋅ Declaració de l’interessat com a representant legal de l’entitat:  
o Que compleix i accepta tots els requisits exigits a les bases específiques i 

clàusules particulars per a sol·licitar i obtenir subvencions per a la realització 
d’activitats i serveis en l’àmbit la convocatòria pertinent.  

o Que totes les dades que consten en la sol·licitud i els documents que 
l’acompanyen són certs  
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o Que es compromet a aportar qualsevol documentació complementària que li 
requereixi aquest Ajuntament i a comunicar  
els canvis que es puguin produir en la documentació aportada. 

o Que declara que l’entitat es troba al corrent de les seves obligacions tributàries, 
amb la Seguretat Social i amb l’Hisenda Municipal, excepte aquelles entitats 
que pel seu caràcter n’estiguin exemptes.  
 

⋅ Per aquelles entitats que pel caràcter de l’activitat que realitzen, la normativa vigent ho 
exigeixi , caldrà presentar fotocòpia de la pòlissa de l’assegurança requerida, amb el rebut 
acreditatiu del seu pagament de l’anualitat corresponent, amb l’adequada cobertura i 
quantitat. 

⋅ Així mateix, es podrà requerir a l’entitat sol·licitant que presenti la documentació 
complementària que es consideri convenient. 

⋅ Els sol.licitants no estaran obligats a presentar els documents que ja es trobin en possessió 
de l’Ajuntament de Vacarisses, i que no hagin estat objecte de cap modificació. 

⋅ Els models normalitzats que s’indiquen s’adjuntaran com a annexes a les clàusules 
particulars que s’aprovin. 

 
 
Article 3 
Quantia de la subvenció 
 
La convocatòria fixarà necessàriament els imports màxims destinats a les subvencions 
convocades i els crèdits pressupostaris als quals s’imputa.  
La quantia total de la subvenció atorgada es determinarà en funció de les sol·licituds 
presentades i per ordre de les puntuacions de qualificacions dels projectes. Tanmateix, en 
funció de les sol·licituds presentades i el crèdit pressupostari que consti a la convocatòria, la 
Comissió Qualificadora  determinarà la quantia de les subvencions en proporció als punts 
obtinguts pels projectes presentats., la qual cosa haurà de constar de forma motivada a l’acta 
que s’emeti a tal efecte i que s’incorporarà a l’expedient.  
L’import màxim de la subvenció serà del 100% del cost de l’activitat 
 
Article 4 
Termini i lloc de presentació de sol·licituds 
 
Les sol·licituds de subvencions i tota la documentació requerida s’hauran de presentar en un 
termini màxim de 20 dies, a comptar des de la publicació de la convocatòria al BOPB.  
Les sol·licituds s’hauran de complimentar mitjançant  escrit, adreçat al  registre municipal (C. 
Pau Casals, 17. 08233. Vacarisses) mitjançant instància o, el servei e-tram, utilitzant el certificat 
d’autenticació digital (IdCAT).  
 
  
Article 5 
Documentació a adjuntar 
 
Els models normalitzats de sol·licitud de subvenció, que consta com a Annex 1,  hauran d’anar 
acompanyats de la documentació que es detalla en l’article 2 d’aquestes bases reguladores. 
 
 
Article 6 
Forma de pagament de la subvenció 
 
El 75% de l’import de la subvenció s’abonarà un cop aquesta hagi estat concedida; el 25% 
restant s’abonarà un cop hagi estat realitzat i justificat el 100% del projecte. Aquesta serà la 
norma general, llevat d’aquells casos en què les clàusules particulars de l’atorgament de 
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subvencions prevegin que el pagament de les subvencions es realitzarà íntegrament de 
manera anticipada a la seva justificació o altres excepcions que pugui contenir.  
La forma de pagament serà, com a norma general, mitjançant la transferència bancària.  
 
Article 7 
Termini atorgament  
 
Les subvencions s’atorgaran un cop fetes les valoracions dels diversos projectes, i en un 
termini màxim de tres mesos des de la finalització del termini de presentació de les sol·licituds 
de subvenció. La manca de resolució expressa , dins d’aquest termini, tindrà caràcter de 
desestimació.  
L’acceptació de la subvenció s’entendrà efectuada de forma tàcita si transcorregut un mes des 
de la notificació de la concessió l’entitat beneficiària no ha manifestat expressament objeccions 
al respecte. 
 
 
Article 8 
Termini i pautes per justificar la subvenció 
 
El termini de presentació de la documentació justificativa de la realització de l’actuació objecte 
de subvenció, finalitza el 31 de gener del 2014 . 
 
 
 
Liquidació econòmica de l'activitat  
Les factures que justifiquin l'import subvencionat hauran de reunir els requisits següents: 
 
⋅ La data de les factures haurà de ser necessariament de l'any en què s'atorgui la subvenció 

o termini a que es refereixin les bases. 
⋅ Les factures hauran d’anar obligatòriament a nom de l’entitat beneficiaria de la subvenció. 
⋅ Hauran de fer referència a despeses generades per l'activitat objecte de subvenció. 
⋅ Hauran de reunir els requisits tècnics exigits per les lleis i els reglaments que regulen les 

característiques de les factures i el seu contingut (número, nom i cognoms de l’expedidor i 
del destinatari, NIF, descripció de l’operació i contraprestació total, lloc i data de l’emissió). 

 
S’hauran d’adjuntar un exemplar de la documentació i propaganda escrita i gràfica relativa a  
l’activitat subvencionada, que contingui la llegenda i l’anagrama de l'Ajuntament, si s’escau. 
Quan la difusió s’hagi realitzat a través de mitjans audiovisuals s'haurà de fer constar aquest fet 
a la memòria de l’activitat. 
Si la documentació presentada és incorrecta o incompleta, el servei responsable requerirà el 
beneficiari per corregir-la o completar-la en el termini de 10 dies hàbils 
L'Ajuntament, en els casos que consideri escaient podrà acudir a sistemes de comprovació 
externs dels fons per tal de verificar la correcta aplicació dels mateixos a l’activitat o programa 
per la qual s'ha concedit la subvenció. 
 
Article 9 
Revocació 
 
La manca de presentació de la documentació justificativa de la despesa, en els terminis legals, 
portarà implícita la renúncia a l’ajut i es procedirà d’ofici a la  revocació de la subvenció 
atorgada. 
La resolució que posi fi al procediment acordarà el reintegrament de la quantitat percebuda  no 
justificada degudament. 
Qui tingui revocada parcialment la subvenció d’exercicis anteriors, podrà acollir-se a la 
convocatòria, però l’import màxim de subvenció a atorgar serà proporcional al justificat  l’any 
anterior. 
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La revocació total de la subvenció d’exercicis anteriors comportarà la impossibilitat de concórrer 
a la convocatòria de l’exercici següent, a no ser que vingui motivat per una causa excepcional,  
la qual cosa s’haurà de raonar degudament. 
 
Article 10 
Altres Clàusules 
 
Les entitats han de fer constar el logotip de l’Ajuntament de Vacarisses en aquelles activitats 
que hagin estat subvencionades.  
 
Les entitats han de remetre’s al Reglament d’Usos Lingüístics, de l’Ajuntament de Vacarisses, 
en tots aquells preceptes que siguin d’aplicació.  
 
Article 11 
Aplicació supletòria 
 
En tot el que no es prevegi a les clàusules particulars que s’adjunten, els serà d’aplicació 
l’Ordenança General de Subvencions de l’Ajuntament de Vacarisses. 
 
 

MEDI AMBIENT 

Clàusules particulars per a l’atorgament de subvenc ions destinades a projectes 
mediambientals.  
CODI: medi ambient 1/2013 
 
Article 1 
Objecte 
És objecte de la convocatòria, la subvenció per a projectes mediambientals que es duguin a 
terme en el municipi de Vacarisses i durant el transcurs de l’any 2013.  
 
Article 2 
Programes subvencionables  
Als efectes d’aquesta convocatòria s’entén per projectes mediambientals els que duguin a 
terme les entitats ambientals inscrites al Registre Municipal d’Entitats i Associacions de 
Vacarisses, l’objecte social de les quals sigui conèixer i millorar l’entorn natural, alhora que: 
  
2.1 Potenciar criteris de sostenibilitat perquè entenem que constitueixen una estratègia que 
coincideix plenament amb els criteris d’eficiència i estalvi de recursos aplicable a la situació 
econòmica actual. 
 
2.2 Estimular la cooperació i col·laboració entre entitat i ajuntament, per tal de potenciar 
estratègies de sensibilització, comunicació i educació que aconsegueixin la complicitat dels 
ciutadans en la implementació de les polítiques ambientals locals. 
 
S’admetrà un únic projecte per entitat sol·licitant. 
 
Article 3  
Crèdits pressupostaris  
Les subvencions a atorgar aniran a càrrec del grup de programa 172 concepte 480 del 
pressupost municipal de 2013, d’acord amb la disponibilitat pressupostària i la dotació que 
derivi de l’acte de convocatòria. Tanmateix, el crèdit inicial disponible es podrà ampliar amb 
subjecció a la normativa vigent.  
 
Article 4 
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Barems per a la valoració de les subvencions 
Els criteris que s’utilitzaran per a la valoració de les sol·licituds de subvenció seran els 
següents:  
 
 
 
 
Interès general del projecte per al municipi fins a  40 punts. 
- Activitats de sensibilització ambiental adreçades a les escoles del municipi. 
- Activitats adreçades al coneixement del territori, la flora i/o la fauna. 
- Caràcter innovador del projecte ambiental. 
 
Nivell d’autofinançament de les activitats fins a 2 0 punts. 

- Nivell d’autogestió. 
- Disponibilitat de recursos propis. 
- Disponibilitat de recursos externs. 
 
Interès ambiental o arrelament de l’entitat 

en el territori 
fins a 40 punts. 

- Número de socis. 
- Participació i col·laboració de l’entitat en activitats festives organitzades des de l’Ajuntament 
(Dia Mundial del Medi Ambient, Festa Major...). 
 

Total punts 100 punts 

 
Article 5  
Composició nominal de la Comissió qualificadora 
La comissió qualificadora estarà formada per:  
 
- Regidor/a de medi ambient de l’Ajuntament de Vacarisses 
- Tècnic/a de medi ambient de l’Ajuntament de Vacarisses 
- Secretari/a de la corporació que actuarà com a secretari/a.  
 
Article 6 
Òrgan competent 
L’òrgan competent, tant de l’aprovació de la convocatòria com de la resolució d’atorgament, i 
en el seu cas revocació de la subvenció, serà el/la regidor/a de medi ambient. 
 
COMERÇ 

Clàusules particulars per a l’atorgament de subvenc ions destinades a projectes de 
dinamització del comerç.  
CODI: Comerç  1/2013 
 
Article 1 
Objecte 
És objecte de la convocatòria, la subvenció per a projectes de dinamització del comerç que es 
duguin a terme en el municipi de Vacarisses i durant el transcurs de l’any 2013.  
 
Article 2 
Programes subvencionables  
Als efectes d’aquesta convocatòria s’entén per projectes de dinamització del comerç els que 
duguin a terme les entitats de comerciants inscrites al Registre Municipal d’Entitats i 
Associacions de Vacarisses que l’objecte social de les quals vagi encaminat a la promoció del 
teixit comercial i què duguin a terme, les activitats següents: 
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2.1 Activitats de dinamització comercial 
 
Article 3  
Crèdits pressupostaris  
Les subvencions a atorgar aniran a càrrec del grup de programa 430 concepte 480 del 
pressupost municipal de 2013, d’acord amb la disponibilitat pressupostària i la dotació que 
derivi de l’acte de convocatòria. Tanmateix, el crèdit inicial disponible es podrà ampliar amb 
subjecció a la normativa vigent.  
 
Article 4 
Barems per a la valoració de les subvencions 
Els criteris que s’utilitzaran per a la valoració de les sol·licituds de subvenció seran els 
següents:  
 
Interès general del projecte per al municipi fins a  20 punts 
- Assistència de persones a l’activitat 
- Activitats adreçades al coneixement del comerç 
- Transcendència extramunicipal 
- Caràcter innovador 
Nivell d’autofinançament de les activitats fins a 1 0 punts 

- Nivell d’autogestió 
- Disponibilitat de recursos propis 
- Disponibilitat de recursos externs 

Creació de xarxa fins a 25 punts 
- Cooperació entre entitats 
- Participació en òrgans municipals de participació 
- Coordinació del projecte amb les activitats del municipi 
Impacte social o arrelament de l’entitat en 

el territori 
fins a 40 punts 

- Número de socis 
- Accions adreçades a tots els comerços del municipi 
- Participació de l’entitat en la vida cultural/social/festiva del municipi 
- Activitats gratuïtes, dins la programació anual de la Regidoria de Comerç 

Altres fins a 5 punts 
Total punts 100 punts 

 
 
Article 5  
Composició nominal de la Comissió qualificadora 
La comissió qualificadora estarà formada per:  
-Regidor/a de comerç de l’Ajuntament de Vacarisses 
-Tècnic/a de comerç de l’Ajuntament de Vacarisses 
-Secretari/a de la corporació que actuarà com a secretari/a.  
 
Article 6 
Òrgan competent 
L’òrgan competent tant de l’aprovació de la convocatòria com de la resolució d’atorgament, i en 
el seu cas revocació de la subvenció, serà el/la regidor/a d’Indústria, promoció econòmica, 
comerç i turisme. 
 
ENSENYAMENT 
 
Clàusules particulars per a l'atorgament de subvenc ions destinades a projectes  
d'ensenyament. 
CODI: ensenyament 1/2013 
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Article 1 
Objecte 
És objecte de la convocatòria, la subvenció per a projectes i activitats de suport educatiu que 
es duguin a terme en el municipi de Vacarisses i durant el transcurs de l’any 2013.  
 
Article 2  
Programes subvencionables  
Als efectes d'aquesta convocatòria s'entén per projectes subvencionables de suport educatiu, 
els que duguin a terme les entitats inscrites al Registre Municipal d'Entitats i Associacions de 
Vacarisses, que l’objecte social de les quals sigui de caire educatiu i que duguin a terme les 
activitats següents:   
 
2.1.Activitats de suport educatiu 
 
Article 3  
Crèdits pressupostaris 
Les subvencions a atorgar aniran a càrrec del grup de programa 321 i concepte 480 del 
pressupost municipal de 2013, d'acord amb la disponibilitat pressupostària i la dotació que 
derivi de l'acte de convocatòria. Tanmateix el crèdit inicial disponible es podrà ampliar amb 
subjecció a la normativa vigent. 
 
Article 4 
Barems per a la valoració de les subvencions 
Els criteris que s'utilitzaran per a la valoració de les sol·licituds de subvenció seran els 
següents: 
 
 

Interès general del projecte per a la 
comunitat educativa del municipi 

fins a 16 punts 

-  Assistència de persones a l'activitat 
-  Participació dels diferents sectors implicats en l'educació 
-  Activitats educatives d'abast municipal 
- Transcendència de l'activitat com a eina que complementi l'educació de la persona 
- Dèficit d'activitats anàlogues 
Nivell d'autofinançament de les activitats fins a 8  punts 

- Disponibilitat de recursos propis 
- Disponibilitat de recursos externs 
Impacte social o arrelament de l'entitat en 

el territori 
fins a 76 punts 

- Número de socis 
- En el cas d'estar vinculada a un centre escolar no municipal, nombre d’alumnes 
- Participació de l'entitat en la vida cultural/social/festiva del municipi 

Total punts 100 punts 

 
Article 5  
Composició nominal de la Comissió Qualificadora 
La Comissió Qualificadora estarà formada per: 
-Regidor/a d'ensenyament de l'Ajuntament de Vacarisses 
-Tècnic/a d'ensenyament de l'Ajuntament de Vacarisses 
-Secretari/a de la corporació que actuarà com a secretari/a 
 
Article 6 
Òrgan competent 
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L’òrgan competent tant de l’aprovació de la convocatòria com de la resolució d’atorgament, i en 
el seu cas revocació de la subvenció, serà el/la regidor/a d’ensenyament. 
 
ESPORTS 

Clàusules particulars per a l’atorgament de subvenc ions destinades a projectes  
d’esports.  
CODI: esports 1/2013 
 
Article 1 
Objecte 
És objecte de la convocatòria, la subvenció per a la promoció, projectes i activitats de difusió de 
l’esport que es duguin a terme en el municipi de Vacarisses i durant el transcurs de l’any 2013.  
 
 
Article 2 
Programes subvencionables  
Als efectes d’aquesta convocatòria s’entén per projectes de promoció i difusió de l’esport, els 
que duguin a terme les entitats esportives inscrites al Registre Municipal d’Entitats i 
Associacions de Vacarisses sense afany de lucre, que l’objecte social de les quals vagi 
encaminat al foment de l’esport i que duguin a terme algun dels següents subprogrames: 
2.1. Organització de sessions que tenen per objectiu l’ensenyament d’activitats físiques i/o 
formació d’agents esportius. 
2.2. Organització curses, torneigs, lligues, trobades o campionats esportius oficials o 
amistosos. 
2.3. Organització de programes d’activitats físiques no competitives que tenen que objectiu la 
millora de la salut i l’ocupació del temps lliure. 
2.4. Organització, promoció i desenvolupament  de escoles esportives i esport extraescolar. 
2.5. Promoció de l’esport de caràcter social. 
2.6. Promoció de l’esport per dones. 
2.7. Promoció de l’esport per gen gran. 
2.8. Col·laboració amb la regidoria d’esports en l’organització dels actes esportius que 
organitza directament l’Ajuntament: curses de festa major, festa major petita, crossos escolars, 
campionats de caràcter lúdic. 
   
Article 3 
Crèdits pressupostaris  
Les subvencions a atorgar aniran a càrrec del grup de programa 341 i concepte 480 del 
pressupost municipal de 2013, d’acord amb les disponibilitats pressupostàries i la dotació que 
derivi de l’acte de convocatòria. Tanmateix, el crèdit inicial disponible es podrà ampliar amb 
subjecció a la normativa vigent.  
 
Article 4 
 Barems per a la valoració de les subvencions 
 
Els criteris que s’utilitzaran per a la valoració de les sol·licituds de subvenció seran els 
següents:  
 
 
Interès esportiu de la iniciativa per a la vila fin s a 18 punts 
- Esport escolar 
- Esport per dones 
- Esport gent gran 

Promoció de les activitats esportives 
adreçades a 

fins a 18 punts 
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- Infants 
- Dones 
- Adolescents 
- Adults 

Número de destinataris a la que va 
adreçada l’activitat i nº de participants en 

l’activitat 

fins a 10 punts 
 

- 0 a 50 
- 51 a 100  
- 101 a 300 
Promoció dels programes i activitats que 
tinguin com objectiu la difusió del esport 

dintre i fora del poble 

fins a10 punts 

- Més de 5 programes  
- 3 programes 
- 1 programes 

Valorem la consolidació de l’entitat en 
l’organització continuada de l’activitat en 

el temps 

fins a 10 punts 

- 15 anys consecutius 
- 10 anys consecutius 
- 5 anys consecutius 

Estímul de la participació i difusió de 
l’esport local 

fins a 10 punts 

Accessibilitat del públic en general a les 
activitats esportives 

fins a 10 punts 

- Activitat de caràcter obert 
- Activitat de caràcter restringit 

Desenvolupament de la gestió i 
autofinançament de la proposta esportiva 

fins a 10 punts 

Promoure la coordinació entre entitats 
amb voluntat d’optimizar esforços i 

recursos 

fins a 2 punts. 
 

Qualitat i coherència en la programació 
esportiva durant tot l’any 

fins a 2 punts 

Total punts 100 punts 
   
Article 5  
Composició nominal de la Comissió qualificadora 
La comissió qualificadora estarà formada per:  
- Regidor/a d’esports de l’Ajuntament de Vacarisses 
- Tècnic/a d’esports de l’Ajuntament de Vacarisses 
- Secretari/a de la corporació que actuarà com a secretari/a.  
 
Article 6 
Òrgan competent 
L’òrgan competent tant de l’aprovació de la convocatòria com de la resolució d’atorgament, i en 
el seu cas revocació de la subvenció, serà el/la regidor/a d’esports. 
 
 
CULTURA 

Clàusules particulars per a l’atorgament de subvenc ions destinades a projectes de 
cultura 
CODI: cultura 1/2013 
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Article 1 
Objecte 
És objecte de la convocatòria, la subvenció per a projectes i activitats de difusió de la cultura 
que es duguin a terme en el municipi de Vacarisses i durant el transcurs de l’any 2013.  
 
Article 2 
Programes subvencionables  
Als efectes d’aquesta convocatòria s’entén per projectes de difusió de la cultura, els que duguin 
a terme les entitats culturals inscrites al Registre Municipal d’Entitats i Associacions de 
Vacarisses, que l’objecte social de les quals sigui de caire cultural i que duguin a terme les 
activitats següents:  
 
2.1 Difusió de la cultura al municipi de Vacarisses. 
 
Article 3  
Crèdits pressupostaris  
Les subvencions a atorgar aniran a càrrec del grup de programa 334 i concepte 480 del 
pressupost municipal de 2013, d’acord amb la disponibilitat pressupostària i la dotació que es 
derivi de l’acte de convocatòria. Tanmateix, el crèdit inicial disponible es podrà ampliar amb 
subjecció a la normativa vigent.  
 
Article 4  
Barems per a la valoració de les subvencions 
Els criteris que s’utilitzaran per a la valoració de les sol·licituds de subvenció seran els 
següents:  
 
 
Interès general del projecte per al municipi fins a  25 punts 
- Assistència de persones a l’activitat 
- Transcendència extramunicipal de l’activitat 
- Dèficit d’activitats anàlogues 
- Caràcter innovador de la proposta 

Nivell d’autofinançament del projecte fins a 25 pun ts 
- Nivell d’autogestió 
- Disponibilitat de recursos tant propis com externs 
- Racionalització de la despesa 

Creació de xarxa fins a 20 punts 
- Cooperació entre entitats 
- Participació en òrgans municipals de participació 
- Coordinació del projecte amb les activitats del municipi 
Impacte social o arrelament de l’entitat en 

el territori 
fins a 20 punts 

- Número de socis de l’entitat 
- Accions adreçades a captar socis 
- Participació de l’entitat en la vida cultural/social i festiva del municipi 

Altres valoracions fins a 10 punts 
- Concreció del projecte 
- Projectes amb activitats relacionades amb la llengua i la cultura catalana 
- Altres valoracions de la regidoria 

Total punts 100 punts 

 
Article 5  
Composició nominal de la Comissió qualificadora 
La comissió qualificadora estarà formada per:  
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- Regidor/a de Cultura de l’Ajuntament de Vacarisses 
- Tècnic/a de Cultura de l’Ajuntament de Vacarisses 
- Secretari/a de la corporació que actuarà com a secretari/a.  
 
Article 6 
Òrgan competent 
 
L’òrgan competent tant de l’aprovació de la convocatòria com de la resolució d’atorgament, i en 
el seu cas revocació de la subvenció serà el/la regidor/a de cultura. 
 
JOVENTUT 

Clàusules particulars per a l’atorgament de subvenc ions destinades a projectes juvenils  
CODI: joventut 1/2013 
 
Article 1 
Objecte 
És objecte de la convocatòria, la subvenció per a projectes juvenils que es duguin a terme en el 
municipi de Vacarisses i durant el transcurs de l’any 2013.  
 
 
Article 2 
Programes subvencionables  
Als efectes d’aquesta convocatòria s’entén per projectes juvenils aquells que duguin a terme 
les entitats de joves de Vacarisses inscrites al Registre Municipal d’Entitats i Associacions de 
Vacarisses i que el seu objecte social, que consta als estatuts, les declari com a juvenils. 
 
Article 3  
Crèdits pressupostaris 
Les subvencions a atorgar aniran a càrrec del grup de programa 339 concepte 480 del 
pressupost municipal de 2013, d’acord amb la disponibilitat pressupostària i la dotació que 
derivi de l’acte de convocatòria. Tanmateix, el crèdit inicial disponible es podrà ampliar amb 
subjecció a la normativa vigent.  
 
Article 4  
Barems per a la valoració de les subvencions 
Els criteris que s’utilitzaran per a la valoració de les sol·licituds de subvenció seran els 
següents:  
 
 
Interès general del projecte per al municipi fins a  20 punts 
- Assistència de persones a l’activitat 
- Transcendència extramunicipal 
- Dèficit d’activitats anàlogues 
- Caràcter innovador 
Nivell d’autofinançament de les activitats fins a 2 0 punts 

 
- Nivell d’autogestió 
- Disponibilitat de recursos 
- Racionalització de la despesa 

Creació de xarxa fins a 20 punts 
- Cooperació entre entitats 
- Participació en òrgans municipals de participació 
- Coordinació del projecte amb les activitats del municipi 

 
Impacte social o arrelament de l’entitat en fins a 20 punts 
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el territori 
- Número de socis 
- Accions adreçades a captar socis 
- Participació en la vida cultural/social/festiva del municipi 

Altres valoracions fins a 20 punts 
 

- Nivell de concreció del projecte 
- Activitats relacionades amb la llengua i la cultura catalana 
- Activitats relacionades a la promoció de la joventut 
 

Total punts 100 punts 

 
Article 5  
Composició nominal de la Comissió qualificadora 
La comissió qualificadora estarà formada per:  
 
- Regidor/a de Joventut de l’Ajuntament de Vacarisses 
- Tècnic/a de Joventut de l’Ajuntament de Vacarisses 
- Secretari/a de la corporació que actuarà com a secretari/a 
 
Article 6 
Òrgan competent 
L’òrgan competent, tant de l’aprovació de la convocatòria, com de la resolució d’atorgament, i 
en el seu cas de la revocació de la subvenció serà el/la regidor/a de joventut. 
 
PARTICIPACIÓ CIUTADANA 

Clàusules particulars per a l’atorgament de subvenc ions destinades a festes majors i 
activitats entitats veïnals de Vacarisses.  
CODI: Participació Ciutadana 1/2013 
 
Article 1 
Objecte de la convocatòria 
És objecte de la convocatòria la subvenció per a festes majors i altres activitats de les entitats 
veïnals, és a dir associacions de veïns, de Vacarisses que es duguin a terme en el transcurs de 
l’exercici de 2013 i que contribueixin a millorar la qualitat de vida dels vilatans i vilatanes de 
Vacarisses, des d’una perspectiva de treball comunitari i foment de la participació ciutadana. 
 
Article 2 
Programes subvencionables  
Als efectes d’aquesta convocatòria s’entén per entitats veïnals de Vacarisses, aquelles 
associacions/agrupacions de propietaris i/o veïns de Vacarisses que estiguin degudament 
inscrites al Registre Municipal d’Entitats i Associacions de Vacarisses. 
 
S’entén per programes subvencionables els projectes d’activitats de l’entitat per l’exercici 2013, 
que: 
2.1.Es duguin a terme dins els àmbits d’actuació de cada entitat veïnal en el cas de les festes 
majors.  
2.2.Presentin altres programes d’activitats per l’any 2013.  
 
 
Article 3  
Crèdits pressupostaris  
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L’import de la subvenció a atorgar mitjançant la present convocatòria anirà a càrrec del grup de 
programa 924 i concepte 480 del pressupost municipal de 2013,, d’acord amb la disponibilitat 
pressupostària i la dotació que derivi de l’acte de convocatòria. La distribució es farà de la 
següent manera: El 70 % de l’import en règim de lliure concurrència competitiva; el 30% restant 
serà assignat en funció de la població empadronada a Vacarisses, a data 31.03.2013, amb 
residència en l’àmbit territorial de l’entitat veïnal i que es presenta, almenys, amb un projecte de 
concurrència competitiva del tipus 2.1 i/o 2.2. 
 
Article 4  
Barems per a la valoració de les subvencions 
Els criteris que s’utilitzaran per a la valoració de les sol·licituds de subvenció seran els 
següents:  
 

Festes majors que comptin amb la 
participació del conjunt d’agents culturals 

del municipi i col·laboració amb altres 
entitats del municipi 

fins a 60 punts 

- Festes majors que comptin amb la participació del conjunt d’agents culturals del municipi.  
- Festes majors amb activitats destinades al públic juvenil.  
- Festes majors amb activitats destinades al públic infantil.  
- Festes majors amb activitats esportives.  
- Festes majors amb activitats considerades d’interès i innovadores.  
- Festes majors que potenciïn activitats de caràcter intergeneracional.  
Altres activitats al marge de la festa major 
d’estiu que es desenvolupin durant l’any 

2013 

Fins a 28 punts 

- Abast de les activitats pel conjunt del municipi (restringit als membres de l’entitat, a un  
col·lectiu específic, obert a tots els vilatans, ....).  
- Activitats conjuntes entre diverses entitats del municipi. 
- Activitats que fomentin la llengua i cultura catalana i el coneixement del territori.  
- Activitats amb la finalitat de promoure iniciatives participatives dels ciutadans de caire  
mediambiental, cultural, esportiu, social, recreatiu, intergeneracional, etc.  
- Activitats destinades a la millora de la cohesió social i al foment de la convivència i/o  
col·laboració amb l’Ajuntament.  
- Utilització de les TIC per la difusió de les activitats de l’entitat.  
- Incorporació d’activitats i esdeveniments amb aspectes innovadors o de nova  
implementació al municipi.  
 
Addicionalment, per tal de ser corresponsables amb l’esforç organitzatiu i d’implicació d’una 
entitat en el desplegament d’activitats permanents durant tot l’any, es vol contribuir 
simbòlicament a les despeses de funcionament vinculades a aquestes activitats en la seva seu 
social, atorgant per aquest concepte fins un màxim de 12 punts .  
 
Total punts: 100 punts 
 
Article 5  
Composició nominal de la Comissió qualificadora 
La comissió qualificadora estarà formada per:  
Regidor/a de Participació Ciutadana de l’Ajuntament de Vacarisses 
Tècnic/a de Participació Ciutadana en funcions de l’Ajuntament de Vacarisses 
Secretari/a de la corporació que actuarà com a secretari/a.  
 
Article 6 
Òrgan competent 
L’òrgan competent, tant de l’aprovació de la convocatòria com de la resolució d’atorgament, i 
en el seu cas revocació de la subvenció, serà el/la regidor/a de Participació Ciutadana.  
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ACCIO SOCIAL 
 
Clàusules particulars per a l’atorgament de subvenc ions destinades a projectes d’acció 
social 
CODI: Acció social 1/2013 
 
Article 1 
Objecte 
És objecte de la convocatòria, la subvenció per a projectes, activitats o programes adreçats a la 
prevenció, informació i sensibilització de problemàtiques socials que es duguin a terme en el 
municipi de Vacarisses i durant el transcurs de l’any 2013.  
 
Article 2 
 
Programes subvencionables 
Als efectes d’aquesta convocatòria s’entén per projectes d’acció social, les activitats que duguin 
a terme les entitats inscrites al Registre Municipal d’entitats i Associacions de Vacarisses i el 
seu objecte social es trobi constituït per alguna de les activitats següents: 
 
2.1 Activitats per millorar la salut i benestar de les persones i famílies 
2.1. Activitats que millorin la interrelació i /o integració entre persones especialment dels 
col·lectius més desfavorits 
 
Article 3 
Crèdit Pressupostari 
Les subvencions a atorgar aniran a càrrec del grup de programa 231 i concepte 480 del 
pressupost municipal de 2013,  d’acord amb la disponibilitat pressupostàrie i la dotació que es 
derivi de l’acte de convocatòria. Tanmateix, el crèdit inicial disponible es podrà ampliar amb 
subjecció a la normativa vigent. 
 
Article 4 
Barems per a la valoració de les subvencions 
Els criteris que s’utilitzaran per a la valoració de les sol·licituds de subvenció seran els 
següents: 
 

Interès general del projecte al municipi fins a 25 punts 
- Assistència de persones a l’activitat 
- Dèficit d’activitats anàlogues al municipi  
- Caràcter innovador  

Creació de xarxa fins a 25 punts 
- Col·laboració en programes, projectes i activitats organitzades per l’ajuntament  
- Cooperació amb entitats del municipi  
- Coordinació del projecte amb les activitats del municipi 
Nivell d’autofinançament de les activitats fins a 5  punts 

- Una part de l’activitat és finançada amb propis   
- El 100% és finançada amb propis    
- Entitat compta amb recursos externs  

Valors socials fins a 45 punts 
- Promoció de la igualtat, llibertat, drets humans, respecte a la diversitat, participació activa i 
solidaritat  
- Promoció de les persones i comunitat  
- Accessibilitat a persones amb discapacitat  
- Lluita contra la pobresa i exclusió social  
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Total punts 100 punts 

 
 

Article 5 
Composició nominal de la Comissió qualificadora 
La comissió qualificadora estarà formada per:  
-Regidor/a d’acció social de l’Ajuntament de Vacarisses 
-Tècnic/a de serveis socials de l’Ajuntament de Vacarisses 
-Secretari/a de la corporació que actuarà com a secretari/a 
 
 
Article 6 
Òrgan competent 
L’Òrgan competent tant de l’aprovació de la convocatòria com de la resolució d’atorgament i en 
el seu cas revocació de la subvenció serà el/la regidor/a d’acció social 
SOLIDARITAT 
 
Clàusules particulars per a l’atorgament de subvenc ions destinades a projectes de 
cooperació internacional per al desenvolupament 
CODI: Solidaritat 1/2013 
 
Article 1 
Objecte 
És objecte de la convocatòria, la subvenció per a projectes de cooperació internacional per al 
desenvolupament que es duguin a terme en el municipi de Vacarisses i durant el transcurs de 
l’any 2013.  
 
Article 2 
Programes subvencionables 
Als efectes d’aquesta convocatòria s’entén per projectes de cooperació internacional per al 
desenvolupament els que duguin a terme les entitats de cooperació inscrites al Registre 
municipal d’entitats i Associacions de Vacarisses, que l’objecte social de les quals duguin a 
terme les activitats següents.  
 

2.1 Que potenciïn el teixit associatiu dels països del sud, que incloguin accions 
encaminades a l’autogestió 

2.2 Que vagin destintats a l’educació, formació, que millorin la situació sòcio-sanitària 
2.3 Que vagin destinats a col·lectius més desfavorits: dones, infants, joves, gent gran, 

refugiats 
2.4 Que facin treball de sensibilització i/o educació a la població del municipi de Vacarisses 
2.4 Aquelles entitats que portin a terme acolliments o intercanvis amb el país del sud es  
valorarà la participació en activitats del municipi, intercanvi amb la població del municipi 
receptor 
 

Article 3 
Crèdits pressupostaris 
Les subvencions a atorgar aniran a càrrec del grup de programa 231 i concepte 480 del 
pressupost municipal de 2013, d’acord amb la disponibilitat pressupostària i la dotació que es 
derivi de l’acte de la convocatòria.  
Tanmateix, el crèdit inicial disponible es podrà ampliar amb subjecció a la normativa vigent 
 
Article 4 
Barems per a la valoració de les subvencions 
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Els criteris que s’utilitzaran per a la valoració de les sol·licituds de subvenció seran els 
següents: 
 
 

Potenciació d’accions encaminades al 
desenvolupament autogestionari de 

col·lectiu dels països receptors 

Fins a 40 punts 

-La subvenció no genera dependència    
-Equipaments medioambientals i sòcio-sanitaris   
- Que sigui sostenible en el temps 

Nombre de beneficiaris Fins a 20 punts 
-Nombre de beneficiaris      
-Col·lectiu desfavorit: dones, infants, joves, gent gran, refugiats 
-Es valorarà que els beneficiaris estiguin implicats en elaboració i execució del projecte  

Valoració de la sensibilització realitzada Fins a 3 0 punts 
-Coordinacions amb altres entitats i treball en xarxa    
-Implicació de l’entitat i contrapart en tasques de sensibilització  
-Treball de divulgació i ressó del projecte al municipi  

Valoració de la contrapart Fins a 10 punts 
-Contrapart consolidada i amb capacitat de gestió    
-Relació consolidada entre entitat i contrapart    
-Contrapart formada per alguns dels beneficiaris dels projectes organitzats 
 

 
Total punts 100 punts 

 
 
Article 5 
Composició nominal de la comissió qualificadora 
La comissió qualificadora està formada per 
- Regidor/a de solidaritat i cooperació de l’Ajuntament de Vacarisses 
- Tècnic/a de solidaritat de l’Ajuntament de Vacarisses 
-Secretari/a de la corporació que actuarà com a secretari/a 
 
Article 6 
Òrgan competent 
L’òrgan competent tant de l’aprovació de la convocatòria com de la resolució d’atorgament, i en 
el seu cas revocació de la subvenció serà el/la regidor/a de Solidaritat 
 
 
 
GENT GRAN 
 
Clàusules particulars per a l’atorgament de subvenc ions destinades a projectes per a la 
gent gran 
CODI: Gent Gran 1/2013 
 
Article 1 
Objecte 
És objecte de la convocatòria, la subvenció per a projectes, activitats o programes adreçats a 
potenciar l’envelliment actiu que es duguin a terme en el municipi de Vacarisses i durant el 
transcurs de l’any 2013.  
 
Article 2 
Programes subvencionables 
 



 29

Als efectes d’aquesta convocatòria s’entén per projectes de la gent gran, els que duguin a 
terme les entitats de gent gran inscrites al Registre Municipal d’Entitats i Associacions de 
Vacarisses que l’objecte social  sigui la promoció del lleure, les activitats lúdiques i culturals de 
la gent gran. 
 
Article 3 
Crèdits pressupostaris 
Les subvencions a atorgar aniran a càrrec del grup de programa 231 i concepte 480 del 
pressupost municipal de 2013,  d’acord amb la disponibilitat pressupostària i la dotació que 
derivi de l’acte de la convocatòria. Tanmateix, el crèdit inicial disponible es podrà ampliar amb 
subjecció a la normativa vigent 
 
Article 4 
Barems per a la valoració de les subvencions 
Els criteris que s’utilitzaran per a la valoració de les sol·licituds de subvenció seran els 
següents: 
 
 

Interès general del projecte al municipi fins a 30 punts 
- Assistència de persones a l’activitat 
- Dèficit d’activitats anàlogues al municipi 
- Caràcter innovador  
 

Creació de xarxa fins a 30 punts 
- Col·laboració en programes, projectes i activitats organitzades per l’ajuntament 
- Cooperació amb entitats del municipi  
- Coordinació del projecte amb les activitats del municipi  
- Participació en projectes intergeracionals 
 
Nivell d’autofinançament de les activitats fins a 1 0 punts 

- Part de l’activitat és finançada amb propis   
- El 100% és finançada amb propis   
- Entitat compta amb recursos externs 

Valors socials propis fins a 30 punts 
 
- Activitats que millorin l’estat de salut i benestar de les persones  
- Programes que facin referència al lleure de les persones grans que contemplin activitats 
lúdiques, programes de caire sòcio-cultural, formatiu, esportiu i aquells altres que siguin 
d’interès per aquest àmbit de la població  
- Activitats que millorin la interrelació i/o integració entre les persones de la ciutat 
 

Total punts 100 punts 
 

Article 5 
Composició nominal de la Comissió qualificadora  
-Regidor/a de la gent gran de l’Ajuntament de Vacarisses 
-Tècnic/a de serveis socials de l’Ajuntament de Vacarisses 
-Secretari/a de la corporació que actuarà com a secretari/a 

 
Article 6 
Òrgan competent 
L’òrgan competent tant de la l’aprovació de la convocatòria com de la resolució d’atorgament i 
en el seu cas revocació de la subvenció serà el/la regidor/a de la gent gran. 
 
 
 



 30

DONES 
 
Clàusules particulars per a l’atorgament de subvenc ions destinades a projectes de 
polítiques d’igualtat 
CODI: Dona 1/2013 
 
Article 1 
Objecte 
És objecte de la convocatòria, la subvenció per a projectes i activitats en matèria de politiques 
d’igualtat que es duguin a terme en el municipi de Vacarisses i durant el transcurs de l’any 
2013.  
 
Article 2 
Programes subvencionables 
Als efectes d’aquesta convocatòria s’entén per projectes en matèria de polítiques d’igualtat els 
que duguin a terme les entitats inscrites al Registre Municipal d’Entitats i Associacions de 
Vacarisses que l’objecte social de les quals sigui alguna de les activitats següents: 
 
 

2.1. Augmentin la participació de les dones en l’àmbit laboral, social, cultural, polític i 
econòmic 
2.2. Visualitzin les aportacions de les dones a la cultura, economia, ciència… 
2.3. Millorin la salut i qualitat de vida de les dones 
2.4. Realitzin tasques de sensibilització en la importància d’afavorir la igualtat home-dona i 
la lluita contra la violència de gènere 

 
Article 3 
Crèdits pressupostaris 
Les subvencions a atorgar aniran a càrrec del grup de programa 231 i concepte 480 del 
pressupost municipal de 2013, d’acord amb la disponibilitat pressupostària i la dotació que 
derivi de l’acte de la convocatòria.  
Tanmateix, el crèdit inicial disponible es podrà ampliar amb subjecció de la normativa vigent 
 
Article 4 
Barems per a la valoració de les subvencions 
Els criteris que s’utilitzaran per a la valoració de les sol·licituds de subvenció seran els 
següents: 

 
Interès general del projecte al municipi Fins a 40 punts 

- Assistència de persones a l’activitat 
- Dèficit d’activitats anàlogues al municipi  
- Caràcter innovador  
 

Creació de xarxa Fins a 20 punts 
- Col·laboració en programes, projectes i activitats organitzades per l’ajuntament  
- Cooperació amb entitats del municipi 
- Coordinació del projecte amb les activitats del municipi 

 
Nivell d’autofinançament de les activitats Fins a 1 0 punts 

- Part de l’activitat finançada amb propis  
- El 100% finançada amb propis    
- Entitat compta amb recursos externs 

Valors socials propis Fins a 30 punts 
- La seva activitat principal sigui la divulgació i promoció de la igualtat home-dona  
- Activitat enfocada a la sensibilització de la lluita contra la violència de gènere 
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Article 5 
Composició nominal de la Comissió qualificadora 
- Regidor/a de la dona de l’Ajuntament de Vacarisses 
-Tècnic/a de la dona de l’Ajuntament de Vacarisses 
-Secretari/a de la corporació que actuarà com a secretari/a 
 
Article 6 
Òrgan competent 
L’Òrgan competent tant de l’aprovació de la convocatòria com la resolució d’atorgament, i en el 
seu cas revocació de la subvenció serà el/la regidor/a de la dona” 
 
 
Pren la paraula el Sr. Llorens, qui com ja va dir a la Comissió informativa, explica que després 
d’un any d’haver aprovat aquestes bases específiques d’atorgament de subvencions, ara que 
l’àrea de participació ciutadana les vulgui modificar és degut a el que seguidament els 
comentarà, però que en qualsevol cas que sàpiguen que la proposta de modificació només 
afecta a les subvencions de participació ciutadana. Explica que la subvenció s’atorga en dues 
parts, el 70 % de l’import és en règim de concurrència competitiva, per exemple per les festes 
majors, i per altra banda, l’altre 30%, per activitats de les associacions de veïns durant la resta 
de l’any. S’atorguen fins a 60 punts per les festes majors i per la resta 28 punts ,segons les 
bases que es van aprovar l’any passat. D’aquests 28 punts n’hi ha 10, i un darrer, que es font 
de conflicte, i s’ha constatat, revisant documentació d’anys enrera, que tradicionalment aquest 
paràmetre no era valorat. Diu que està parlant del nombre d’associats de l’associació, que es 
va començar a valorar el darrer any del tripartit. A més ,aquesta documentació no està 
ratificada per cap secretari de l’associació, ni existeix cap declaració jurada al darrera que 
s’interpreti com a associat un sol membre o tots els membres de la família,i per tant ha estat 
una font de conflictes. Diu que ha comprovat que en les bases d’aquest any, d’aquests 28 
punts se’n atorgaven 4 pel nombre de socis, i per intentar ser més justos es va fer 
proporcionalment al cens d’aquestes urbanitzacions o barris, com la Barceloneta, per tant en 
l’apartat del 70%,  el que fins ara eren 60 més 32 punts, ara es disminueix a 28, aquests 4 
punts que s’atorgaven per el nombre de socis es treuen i el que es fa és posar-los juntament 
amb els 8 punts de l’ajut per a les entitats que tenen despeses en la seva seu social. 
 
Pren la paraula el Sr. Méndez qui diu que hi votaran a favor. 
 
El Sr. Masana diu que no s’hi oposaran a unes bases que van fer ells, però el que no acaben 
d’entendre és la filosofia de treure el nombre de socis pel fet de que ens hagin enganyat, i a 
més, si creuen que els socis és un paràmetre no fiable, perquè no es treu de les altres entitats 
com les culturals, o d’unes se’n fia i de les altres no. Per acabar diu que votaran 
afirmativament. 
 
Intervé la Sra. Sánchez qui comenta igual que el Sr. Masana que el criteri de soci ho és o no en 
tots els casos, tant en les culturals com en les veïnals, sinó es tractaria d’un greuge comparatiu. 
Per altra banda, creu que el criteri del nombre de socis si que hauria de puntuar, doncs és 
important que una entitat que es constitueix com a tal i que té un objecte social és important 
que tingui socis i capti nous socis, perquè és d’aquests que se’n nodrirà per tenir recursos per 
dur a terme l’objecte social i activitats. El no puntuar això no és gaire convenient, doncs 
qualsevol pot constituir una entitat sense socis i demanar diners a l’ajuntament per fer alguna 
activitat. 
 
El Sr. Llorens, en resposta a la Sra. Sánchez diu que, en qualsevol cas, si la proposta està 
cenyida a l’àmbit de Participació Ciutadana i associacions de caràcter territorial ,es perquè qui 
ha fet la proposta és responsable d’aquesta àrea i de Medi Ambient. Explica que en el cas de 
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Medi Ambient participen entitats que no tenen socis, com Objectiu Natura, l’Associació de 
Fotògrafs, i que en l’únic cas que s’han presentat conflictes en la declaració sobre el nombre 
d’associats ha estat en les associacions de veïns. Segueix dient que ell personalment ha estat 
vinculat molts anys a l’Associació de Veïns del Palà , coneix molt a fons el que vol dir tenir un 
llistat actualitzat de socis i per tant sap perfectament que una cosa es tenir un llistat de 140 
socis i una altra constatar que els que estant al corrent de pagament potser en son 54. En 
aquest sentit diu que potser caldria definir algunes coses, a més els socis no son individuals, 
son per famílies i per tant o s’estableixen unes bases per definir bé el que és o no deixarà de 
ser font permanent de conflictes. A més, recorda que en l’anterior legislatura només es va 
comptabilitzar i valorar el nombre de socis en el darrer any, en els altres només es  manifestava 
el nombre de socis. Adreçant-se al Sr. Masana diu que es va inspirar en aquestes bases 
perquè les considera molt bones, la lliure concurrència competitiva li va semblar un pas 
endavant en relació al que existia en el passat, però alguna cosa va retocar, perquè en alguns 
casos li va semblar que es prioritzava en excés que tot estigués vinculat a la llengua catalana, 
llengua que és la seva, però que per la diversitat de població que tenim no s’havia de penalitzar 
altres llengües. De totes maneres es segueix ajudant a l’associació perquè, prescindint del 
nombre de socis, es donin aquests 4 punts a l’esforç continuat durant tot l’any d’activitats i no 
únicament a casa seva, sinó en participació amb d’altres entitats del municipi. 
 
El Sr. Masana diu que no l’has respòs, doncs la seva pregunta és si retiren coses pel fet de que 
els han enganyat, doncs ell creu que no hauria de ser així, perquè després passen coses més 
amunt si es permet això. Explica que ell forma part de varies entitats de Vacarisses i sap que el 
problema és el mateix, socis que estan al corrent, d’altres que no, persones que es donen de 
baixa i no ho saps, persones que s’acaben de donar d’alta...., en definitiva, la mateixa 
problemàtica. A més, el que no pot fer el Sr. Llorens es fer-se responsable únicament de les 
seves àrees ,perquè son un govern i haurien d’anar tots a una en aquesta qüestió. Pel que fa a 
la llengua, ells no en penalitzaven cap, afavorien la llengua catalana en determinats aspectes 
com espectacles infantils i alguna altre cosa, però no anaven en contra de cap llengua, ja n’hi 
ha d’altres que van en contra de la llengua catalana ;per acabar diu ha estat un comentari molt 
desafortunat. 
 
Es sotmet a votació i s’aprova per unanimitat dels presents. 
 
 
 

 PP CIU ERC PSC V x V U.I.PV. 

A FAVOR  x  x  x  x  x  x 

EN CONTRA             

ABSTENCIONS             
 
 
 
1.6.-   RATIFICACIÓ DE LA INCLUSIÓ A L’ORDRE DEL DI A DE LA PROPOSTA DEL 

REGIDOR  D’ENSENYAMENT DE RATIFICACIÓ DE L’ACORD AD OPTAT PER LA 
JUNTA DE GOVERN LOCAL D’ACCEPTACIÓ DE SUBVENCIÓ PER  AL 
FUNCIONAMENT DE LES LLARS D’INFANTS DE TITULARITAT MUNICIPAL PER AL 
CURS 2011-2012 

 

S’ha inclòs a l’ordre del dia la proposta que es sotmet al Ple de la Corporació, sense que hagi 
estat prèviament dictaminada per la corresponent Comissió Informativa. En virtut del que 
disposa l’article 82.3 del Reglament d’Organització, Funcionament i Règim Jurídic de les 
Entitats Locals, el Ple de la Corporació n’ha de ratificar la seva inclusió a l’ordre del dia. 
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Pren la paraula el Sr Alcalde per dir que abans de passar al següent punt s’hauria de votar la 
inclusió a l’ordre del dia de la proposta del regidor d’ensenyament en relació a l’acceptació de 
la subvenció. Es sotmet a votació i s’aprova per unanimitat dels presents. 
 
 

 PP CIU ERC PSC V x V U.I.PV. 

A FAVOR  x  x x x  x  x 

EN CONTRA             

ABSTENCIONS             
 
 
 
 
1.7.-  PROPOSTA DEL REGIDOR  D’ENSENYAMENT DE RATIF ICACIÓ DE L’ACORD 

ADOPTAT PER LA JUNTA DE GOVERN LOCAL D’ACCEPTACIÓ D E SUBVENCIÓ 
PER AL FUNCIONAMENT DE LES LLARS D’INFANTS DE TITUL ARITAT MUNICIPAL 
PER AL CURS 2011-2012 

 
 
La Junta de Govern Local de l’Ajuntament de Vacarisses, reunit en sessió ordinària el dia 21 de 
gener de 2013 va adoptar entre d’altres el següent acord: 
 

“La Direcció General de Centres Públics del Departament d’Ensenyament de la Generalitat de 
Catalunya ha comunicat mitjançant escrit, registre d’entrada núm. 229 de data 15/01/2013, en 
referència a la subvenció que, per al finançament de la despesa corrent ocasionada pel 
funcionament de les places de Llars d’Infants de titularitat municipal, atorga per al curs 2011-
2012. 
 
D’acord amb les disponibilitats pressupostàries del Departament d’Ensenyament es concedeix 
una subvenció de 1.300 euros per alumne, resultant: 
 
- Centre 08070121 Escola Bressol Can Serra (alumnes equivalents 67) :    87.100,00€ 
- Centre 08045963 Llar d’infants El Cuc (alumnes equivalents 80):   104.000,00€ 

 
Atès que d’acord amb l’esmentat, el Departament d’Ensenyament proposa subscriure un 
conveni per poder formalitzar la subvenció.  
 
A la Junta de Govern Local proposo l’adopció del següent 
 
 

A C O R D 
 

 
PRIMER.-   Acceptar les subvencions d’import 87.100,00€, per al centre 08070121 Escola 

Bressol Can Serra  i 104.000,00€, per al centre 08045963 Llar d’infants El Cuc, 
atorgada pel Departament d’Ensenyament de la Generalitat de Catalunya, per al 
sosteniment del funcionament de Centres Educatius de Primer Cicle d’Educació 
Infantil de titularitat municipal, curs 2011–2012. 

 
SEGON.-  Aprovar la minuta de conveni,  a subscriure amb el Departament d’Ensenyament, el 

qual té per objecte formalitzar l’atorgament de la subvenció a l’Ajuntament de 
Vacarisses,  per import de 191.100,00 euros, destinada a minorar les quotes que 
suporten les famílies per servei d’ensenyament a les llars d’infants municipals, pel 
curs 2011-2012. 
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TERCER.-  Comunicar aquest acord a la Direcció General de Centres Públics del Departament 

d’Ensenyament de la Generalitat de Catalunya.” 
 
 

Atès que la clàusula tercera de la minuta de conveni estableix que per al pagament de la 
subvenció s’haurà de trametre l’acord del Ple de la Corporació pel qual s’acorda acceptar la 
subvenció. 
 
Al Ple de l’Ajuntament proposo l’adopció del següent 
 

A C O R D 
 

PRIMER.-  Ratificar l’acord de Junta de Govern Local , adoptat en sessió ordinària el dia 21 
de gener de 2013,  d’acceptació de les subvencions d’import 87.100,00€, per al 
centre 08070121 Escola Bressol Can Serra  i 104.000,00€, per al centre 
08045963 Llar d’infants El Cuc, atorgada pel Departament d’Ensenyament de la 
Generalitat de Catalunya, per al sosteniment del funcionament de Centres 
Educatius de Primer Cicle d’Educació Infantil de titularitat municipal, curs 2011–
2012, i d’aprovació de la minuta de conveni corresponent. 

 
SEGON.-  Comunicar aquest acord a la Direcció General de Centres Públics del 

Departament d’Ensenyament de la Generalitat de Catalunya. 
 
 
 
Pren la paraula el Sr. Gibert, qui comenta que es tracta de ratificar l’acord de la subvenció que 
dona la Generalitat pel curs 2011-2012 i que equival a 1.300 euros per alumne, amb un import 
total de 191.100 euros, distribuïts en  87.100 euros per a l’Escola Bressol el Xic i 104.000 per a 
l’Escola Bressol el Cuc. Es tracta d’una bona notícia, encara que arribi una mica tard, perquè el 
finançament de les escoles bressol cada vegada està més complicat, i son uns diners que 
l’ajuntament va haver d’avançar l’any anterior. Explica que els ajuntaments el que haurien de 
demanar és que aquests 1.300 euros es mantinguessin pel curs vigent, doncs si no va així 
cada vegada serà més complicada la continuïtat de moltes escoles bressol. 
 
Intervé el Sr. Méndez, qui diu que ells hi votaran a favor. 
 
Pren la paraula el Sr. Masana qui diu que evidentment hi votaran a favor. 
 
La Sra. Sánchez comenta que li sembla greu que un govern amb l’assessorament que té hagi 
passat una acceptació d’una subvenció per Junta de Govern, doncs tots saben que l’acceptació 
de qualsevol subvenció vingui d’on vingui ha de passar per Ple, per tant és una errada grossa. 
 
El Sr. Boada respon que no passa res que es tracta d’un error. 
 
La Sra. Sánchez diu que ja sap que no passa res però que després toca ratificar la inclusió. 
 
El Sr. Boada li diu que ho han fet així per no esperar al proper Ple. 
 
Pren la paraula el Sr. Ricard qui comenta que no sabem si l’any que ve cobrarem aquesta 
subvenció o no, i també a títol anecdòtic, en relació als 45 milions d’euros de l’euro per recepta 
diu que  pagaven part del sou dels treballadors de la Universitat Politècnica de Catalunya que 
aquest mes no sap si cobraran el dia 10 o 15. 
 
Es sotmet a votació i s’aprova per unanimitat dels presents. 
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 PP CIU ERC PSC V x V U.I.PV. 

A FAVOR  x  x  x x   x x  

EN CONTRA             

ABSTENCIONS             
 
 
 
1.8.-  MOCIÓ PRESENTADA PELS GRUPS MUNICIPALS UIPV, V per  V, EN DEFENSA DEL 

MODEL D’ESCOLA CATALANA 
 

 

Atès que l’esborrany de la Llei Orgànica de Millora de la Qualitat Educativa (LOMCE), elaborat 
pel Ministeri d’Educació i presentat el 4 de desembre als consellers autonòmics per part del 
ministre d’Educació, José Ignacio Wert, atempta greument contra el model d’immersió 
lingüística a Catalunya. 
Atès que, fins ara, la Llei Orgànica d’Educació (LOE) donava el mateix rang a l’assignatura de 
llengua i literatura castellanes i a les de les llengües cooficials, i que la Sentència del Tribunal 
Constitucional 31/2010 declarava que ambdues llengües havien de ser objecte d’ensenyament, 
sent el català el centre de gravetat del sistema educatiu a Catalunya.  
Atès que la Llei d’Educació de Catalunya (LEC), com a la legislació pròpia del País en matèria 
d’educació i àmpliament recolzada pel Parlament de Catalunya, garanteix un model educatiu 
que dóna bons resultats acadèmics, en assolir els alumnes els nivells adequats de 
coneixement d’ambdues llengües al finalitzar l’ensenyament obligatori, tal com acrediten els 
resultats de les proves d’avaluació efectuades.  
 
Atès que durant més de 30 anys el model d’immersió lingüística ha contribuït de manera 
decisiva a millorar l’ús social de la llengua catalana, garantint i promovent la igualtat 
d’oportunitats en una societat cohesionada. 
 
Pels motius exposat, proposem al Ple de l’Ajuntament aprovació de la moció, adoptant el 
següent 
 

A C O R D 
 

PRIMER.-  Manifestar el nostre rebuig rotund a l’esborrany de Llei Orgànica de Millora de la 
Qualitat Educativa (LOMCE) que vol aprovar el Ministeri d’Educació. 

 
SEGON.-  Donar suport a la Generalitat de Catalunya i al Departament d’Ensenyament en la 

defensa de les competències educatives de Catalunya, i en totes aquelles 
actuacions que porti a terme per a defensar el català i el mode língüístic de la 
nostra escola. 

 
TERCER.-  Instar el Govern a continuar aplicant la Llei d’Educació de Catalunya (LEC), que 

està en plena consonància amb els principis educatius recollits a l’Estatut 
d’Autonomia de Catalunya i que és l’eina que garanteix que no se separen els 
infants per raó de llengua, assolint tots ells el perfecte coneixement del català i del 
castellà. 

 
QUART.-  Donar trasllat d’aquesta moció als grups Parlamentaris del Parlament de 

Catalunya, a la Generalitat de Catalunya, i a les entitats municipalistes. 
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Pren la paraula el Sr. Boada per explicar que aquesta moció i la següent son molt semblants 
però hi ha alguna diferència entre elles. 
 
Seguidament el Sr. Gibert explica que la moció que ells han presentat és la que s’ha presentat 
a la majoria de municipis pertanyents a l’Associació Catalana de Municipis, arrel de la Llei 
Orgànica de Millora Educativa, la LOMCE, que ha elaborat el Ministeri d’Educació, presentada 
el 4 de desembre als consellers autonòmics per part del Ministre d’Educació Jose Ignacio Wert, 
i que entenen que atempta greument en el model d’immersió lingüística de Catalunya. Segueix 
dient que Unió Independent i Veïns per Vacarisses pensen que als centres educatius de 
Vacarisses, igual que als de la resta de Catalunya, el model d’immersió lingüística és molt 
valorat per tota la comunitat educativa com pel conjunt de la  societat catalana i amb els anys 
ha esdevingut un model d’èxit pel fet de convertir el català en la llengua vehicular de 
l’ensenyament, de manera que la gran majoria de les matèries s’imparteixen en català. El 
programa d’immersió lingüística es va aplicar a Catalunya durant el curs 1983-1984, i durant el 
curs 1989-1990 ja era present en més de 700 escoles i més de 52.000 alumnes, esdevenint un 
model reconegut internacionalment. La immersió lingüística no és una eina contra el castellà a 
l’escola, és una eina a favor de la llengua menys utilitzada, el català. És tracta d’una eina de 
cohesió social i de creació d’igualtats entre alumnes a les escoles,i mai aprendre més llengües 
pot anar en contra de la qualitat educativa, només hi ha una cosa més greu que usar la llengua 
com a eina d’atac polític, que és usar els nostres infants, la seva educació, el seu futur com a 
arma política. Segueix dient que, tot i que no caldria dir-ho, no és cert que la immersió 
lingüística faci de pedrera d’independentistes, com sovint es diu a l’hora de defensar el model 
d’èxit educatiu. Per tant, volen demanar una visió lògica i no ideològica de l’educació, garantir 
els drets i el futur dels nostres infants, i demanem que no es disgregui per cap motiu, doncs no 
és propi de cap democràcia. Al mateix temps, volen posar de manifest que ningú no ha de patir, 
ja que ni ara ni mai es deixarà d’ensenyar el castellà a les escoles, sempre hi serà, doncs ningú 
vol que els nostres infants perdin capacitats,  oportunitats, ni competitivitat. També vol recordar 
que la immersió lingüística no és el motiu del fracàs escolar, i per acabar volen manifestar el 
seu rebuig frontal a aquest projecte de Llei i constatar que la gravetat del moment és màxima. 
Mai ningú no s’havia atrevit a proposar que s’esborressin 35 anys d’escola catalana, avalada i 
reconeguda com una experiència d’èxit. A continuació llegeix els acords de la proposta. 
 
Intervé el Sr. Méndez, qui diu que tot i que el seu vot és negatiu no vol entrar a debatre aquesta 
proposta, perquè la següent és exactament igual més un afegit, i no es qüestió de repetir-se, 
per tant ja debatran la següent. 
 
El Sr. Masana diu que votaran a favor, però que igual que el Sr. Méndez faran els comentaris 
en la següent proposta. 
 
Pren la paraula el Sr. Reollo qui demana al Sr. Gibert que llegeixi de nou el paràgraf que 
comença dient “mai ningú...”. 
El Sr. Gibert llegeix el paràgraf i seguidament el  Sr. Reollo exposa que Convergència i Unió, 
juntament amb Unió Independent van presentar exactament la mateixa moció, però veient que 
Esquerra Republicana havia presentat una moció semblant es van adherir a la moció 
d’Esquerra per donar més força al seu contingut i que no es trobessin sols. I precisament 
aquest paràgraf que acaba de llegir va ser el motiu d’haver fet aquesta marxa enrera.  
 
El Sr. Boada aclareix que va ser al revés, que son ells els que es volien sumar a la proposta 
presentada per Convergència. 
 
El Sr. Reollo li respon que hagués estat un acte de valentia, reconèixer el que era seu i desistir. 
 
El Sr. Boada diu que Unió Independent volia adherir-se a la proposta de Convergència, però 
que quan Convergència ho va saber se’n van anar amb Esquerra Republicana. 
 
El Sr. Reollo diu que ells de totes maneres sabien que Unió Independent presentarien la seva. 
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Pren la paraula la Sra. Sánchez, qui diu que des de el PSC creuen que es tracta d’una situació 
una mica surrealista, doncs excepte el Sr. Méndez ,que entenen la seva postura tot i que no la 
comparteixen, en el fons la resta de partits polítics aquí representats estan en contra de la 
LOMCE i defensen l’escola catalana i el model d’immersió lingüística, que ha estat un model 
d’èxit com bé ha dit el Sr. Gibert. Que  per tant si el tema de matisos era si es declarava 
persona non grata al Ministre Wert, això no havia de ser un obstacle per consensuar tots 
plegats una única moció, perquè l’objectiu era un i clar. Per acabar, diu que votaran a favor de 
totes dues. 
 
Es sotmet a votació i s’aprova amb el següent resultat a la votació: 
 

 PP CIU ERC PSC V x V U.I.PV. 

A FAVOR    x  x x   x x  

EN CONTRA  x           

ABSTENCIONS             
 
 
 
1.9.-  MOCIÓ PRESENTADA PELS GRUPS MUNICIPALS D’ESQ UERRA REPUBLICANA  DE 

CATALUNYA I CONVERGÈNCIA I UNIÓ , DE REBUIG A L’AVA NTPROJECTE DE LLEI 
ORGÀNICA DE MILLORA DE LA QUALITAT DE L'EDUCACIÓ 

 

 
El ministre d’Educació del govern espanyol, José Ignacio Wert, ha donat a conèixer recentment 
l’avantprojecte de llei orgànica de millora de la qualitat de l’educació, un projecte que 
representa un nou atac al sistema educatiu català i al model d’immersió lingüística, que ha 
estat reconegut com un model d’èxit i que ha estat implantat amb un ampli suport social i polític 
a Catalunya.  
 
Aquesta nova legislació pretén acabar amb un sistema d’immersió lingüística que ha resultat 
integrador i ha evitat la segregació dels alumnes per raó de llengua. Pretén posar fi a un 
sistema educatiu que ha permès la convivència i la cohesió social i ha estat respectuós amb la 
diversitat. La llengua catalana ha estat i ha de continuar essent la llengua vehicular, de 
referència, a l’escola. Aquest fet ha estat, tal i com s’ha demostrat al llarg dels anys, respectuós 
amb els drets lingüístics individuals i personals. I, per tant, no podem posar en perill un model 
d’èxit en l’aprenentatge per a les generacions actuals i futures del país.  
 
L’impuls d’aquesta nova legislació està injustificat. La voluntat uniformitzadora del govern de 
l’estat és evident. Darrera d’aquesta acció hi trobem la voluntat de trencar la normalització de la 
llengua catalana i un menyspreu vers el projecte pedagògic i de promoció de la igualtat 
d’oportunitats que s’ha aconseguit amb els anys a Catalunya.  
 
Davant d’aquesta situació, creiem que es fa necessària una resposta conjunta i contundent en 
defensa del model d’escola catalana. Creiem que el Govern de la Generalitat de Catalunya ha 
de continuar aplicant la llei d’educació de Catalunya. La millor garantia per al no retrocés en la 
qualitat del sistema educatiu català passa per a què de forma autònoma puguem defensar el 
nostre sistema, els nostres mestres, professors i alumnat.  
 
Tenim el convenciment que aquest intent d’intrusió a la realitat educativa i social catalana es 
converteix en una mostra més de la necessitat d’accelerar al màxim possible la convocatòria 
d’un referèndum d’independència que permeti aconseguir l’estadi de plena llibertat i sobirania 
per establir un model educatiu que respongui únicament a la realitat nacional i a la voluntat de 
la ciutadania de Catalunya.   
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Per tots els motius exposats anteriorment, els grups municipals d’ERC i CIU proposen l’adopció 
del següent  
 

A C O R D 
 
PRIMER.-   Manifestar el rebuig de l’Ajuntament de Vacarisses a la reforma de la llei 

d’educació del govern de l’Estat, que pretén un sistema educatiu segregador que 
atempta contra el model d’escola catalana i que posa en qüestió la igualtat 
d’oportunitats per a tot l’alumnat.  

 
SEGON.-  Manifestar el nostre compromís i suport al sistema d’immersió lingüística, un 

sistema d’integració i d’inclusió social que ha estat model d’èxit, amb més de 30 
anys de recorregut, i que té un extens consens social i polític a Catalunya.  

 
TERCER.-  Reprovar l’actuació del govern espanyol, i especialment el ministre Sr. Wert, i 

declarar-lo persona non-grata al municipi de Vacarisses, i demanar la retirada 
immediata de l’esmentat avantprojecte de llei de millora de la qualitat de l’educació.   

 
QUART.-  Manifestar el suport a la comunitat educativa que s’ha mostrat contrària a les 

ingerències del govern de l’Estat vers el model d’escola catalana i d’immersió 
lingüística i fer una crida a sumar-se a les mobilitzacions promogudes per 
somescola.cat i pel conjunt del teixit educatiu, social, polític i cultural d’arreu del 
país.  

 
CINQUÈ.-  Fer arribar aquest acord al Departament d’Ensenyament de la Generalitat de 

Catalunya, als grups parlamentaris del Parlament de Catalunya, al Ministerio de 
Educación, Cultura y Deporte i a somescola.cat. 

 
 
Pren la paraula el Sr. Masana qui diu que ells han votat favorablement la moció d’unió 
Independent i que ara espera que, en conseqüència, votin favorablement a la seva. Segueix 
dient que Unió Independent ha presentat una moció de caire no municipalista, quan és l’ 
argument pel qual els hi voten en contra diferents mocions, perquè diuen que ells son 
municipalistes, per tant no sap si tornar a penjar l’estelada o no.  
 
El Sr. Boada li respon que tot seguit li aclariran. 
 
El Sr. Masana diu que creuen que demanar que el Ministre Wert sigui persona non grata és el 
mínim que es pot fer des de Vacarisses, ates que els seus arguments son més que suficients, 
almenys, per mostrar el nostre rebuig a la política que està seguint el Partit Popular, doncs es 
tracta d’un atac per terra, mar i aire al que representa Catalunya. La LOMCE és una eina més 
que està utilitzant el Partit Popular per trencar la nació catalana. La Llei d’immersió lingüística 
no representa cap problema ja que tothom surt de l’escola parlant castellà, parlant català, i 
aviat també parlant  l’anglès. Explica que l’any passat només 10 famílies van demanar 
escolaritzar-se només en castellà a tot Catalunya, i per tant no sap on està el problema, a no 
ser que sigui trencar la convivència i  partir el país per la meitat per la qüestió de la llengua, 
quan no és un problema. Tothom té clar que aquí som un sol poble on es parlen diverses 
llengües i que la preferent és el català, perquè és la pròpia. Per acabar diu que, anant molt 
enllà, a l’època del Conde Duque de Olivares, aquest demanava als seus governadors “pondrá 
el mayor cuidado en introducir la lengua castellana, a cuyo fin dará las providencias mas 
templadas y disimuladas para que se consiga el efecto sin que se note el cuidado”, per tant, 
almenys el Conde Duque de Olivares dissimulava. 
 
Pren la paraula el Sr. Méndez, qui adreçant-se al Sr. Boada, diu que també vol fer referència a 
les seves últimes paraules al darrer Ple ,quan van dir que al Ple de Vacarisses s’haurien de 
tractar temes de Vacarisses, i aquesta proposta de resolució tal com ha dit el Sr. Masana ve de 
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l’Associació Catalana de Municipis, però no correspon a Vacarisses pròpiament. Diu que el seu 
partit serà coherent i no presentarà mocions ni propostes de resolució de fora de Vacarisses. 
Adreçant-se al Sr. Masana diu que, en relació a la situació de l’educació a Espanya ja saben 
que no es bona, doncs els indicatius internacionals així ho avalen, com l’informe Pisa, i per això 
la proposta del Partit Popular va en aquest sentit. A més explica que es tracta d’un avant- 
projecte que encara no s’ha dut al congrés.  
Comenta que li sorprèn que la proposta en sí no faci referència al percentatge d’abandonament 
escolar, que en aquest país és del 26,5% ,i que tampoc faci referència a la qualitat i 
excel·lència. Diu que els hi agradaria que haguessin fet referència a aquests aspectes i que 
suposa que si no ho han fet és perquè estan d’acord amb ells de que és una barbaritat o bé  
perquè no ho consideren important. Diu que espera que coincideixin amb ells i creguin que és 
una barbaritat.  
La seva pregunta és perquè fan referència principal i exclusivament al tema de la llengua 
catalana, i perquè no fan referència  al conjunt de mesures que proposa la LOMCE. 
Explica que la LOMCE declara, i abans no ho feia, que els llocs on hi hagi dues llengües 
oficials, les dues seran obligatòries i proporcionals. Per tant no hi veuen cap barbaritat,i el que 
els hi agradaria és que en fossin tres, i de fet va en aquesta línia, i s’inclogui l’anglès. 
Seguidament llegeix un fragment de la LOMCE que li va cridar molt l’atenció i diu així: “la 
LOMCE reconeixerà explícitament que les Comunitats Autònomes poden donar un tracte 
diferenciat positiu a la llengua de la Comunitat, però imposa la condició de que el castellà no 
sigui exclòs i tingui una proporció raonable”. Per tant, també li sembla de sentit comú que se li 
doni una consideració positiva al català davant el castellà a Catalunya, pels motius que han 
parlat altres vegades, però això no ha d’excloure al castellà. Una altra cosa que vol comentar 
que també  apareix a la llei és que les assignatures seran avaluables, de manera que serà 
necessari haver-les superat per a obtenir la titulació corresponent, cosa que també és de sentit 
comú, doncs ha escoltat, no aquí, barbaritats ,com que volen prohibir el català, i evidentment 
que s’han d’aprovar totes les assignatures. 
Segueix dient que té la sensació de que des del nacionalisme presenten la proposta perquè 
busquen un enfrontament que no és convenient, i adreçant-se al Sr. Reollo diu que no 
considera apropiat, ni elegant, ni les formes son les adequades, que la consellera Rigau anés a 
la reunió amb els consellers d’Educació de les diferents Comunitats Autònomes i no exposés 
allà les seves queixes o condicions en relació a la LOMCE. A més, torna a dir que això encara 
no ha arribat al Congrés i que és allà on s’exposaran les esmenes corresponents, i estan 
segurs i esperen que els diferents partits puguin exposar-ho. Per acabar diu que amb el que no 
estan d’acord ni els agrada és que es busqui un enfrontament en aquest tema, i que li va fer 
“mal llegir” que es declarava una persona non grata, independentment de la condició o del 
partit que sigui, perquè escoltar en ple segle XXI com es declara a una persona non grata, li 
recorda coses del passat en les que no vol entrar-hi, i per això aplaudeix que Unió Independent 
per Vacarisses i Veïns per Vacarisses no incloguessin aquest punt. 
 
Pren la paraula el Sr. Reollo, i adreçant-se al Sr. Méndez, diu que això de que aquest tema no 
toca a Vacarisses, quan el municipi té un institut i dues escoles, no es cert,  i si no es defensa 
aquesta proposta caurem al pou i al final serà el castellà el que es mengi al català. Pel que fa a 
l’abandonament escolar pensa que no té res a veure amb l’idioma, doncs l’únic que volen fer es 
protegir, i creu que l’abandonament escolar es dona a tot Espanya per igual, i que son els 
pares els que han d’estar interessats en l’evolució dels seus fills i en contacte amb els tutors. 
Vol fer-li una pregunta, igual que han fet des de Esquerra Republicana, que és la següent: 
“¿quan hi hagi un dia en que totes les assignatures es facin en anglès també ho prohibireu?” 
Perquè ara ja estan de cara al català, i suposa que prohibiran l’anglès i tot el que no sigui de la 
marca espanyola. Per acabar vol dir-li que de cap de les maneres busquen un enfrontament, 
únicament es defensen de tot aquest atac, que com deia el Sr. Masana ve per terra, mar i aire, i 
que el millor atac és una bona defensa, i simplement es defensen de tot atac que ve des de 
Madrid per part del Partit Popular. 
 
Intervé el Sr. Gibert qui explica que l’equip de govern ja tenia la intenció de presentar aquesta 
proposta i que anteriorment ja van fer una nota de premsa als mitjans de comunicació en 
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aquest sentit, però al veure que Esquerra presentava la moció, van demanar durant la 
Comissió Informativa a tots els grups municipals unificar i presentar-la conjuntament. Segueix 
explicant que l’equip de govern no veia clar el punt tercer que diu “reprovar l’actuació del 
govern espanyol, i especialment el ministre Sr. Wert, i declarar-lo persona non-grata al municipi 
de Vacarisses”, ja que estan en contra de la llei que vol aprovar el Govern de l’Estat , però 
creuen que des de Vacarisses no guanyarem res nomenant i declarant una persona non grata, 
doncs és un govern el que fa les polítiques, els ministres, consellers i persones avui hi son i 
demà ja no hi son, per tant pensen, que si continuem així haurien de declarar moltes persones 
non grates a Vacarisses i no volen entrar en aquest tema. Explica que bàsicament el que 
demanen amb aquesta moció i el que demanen ells és igual, que estan en contra de l’atac 
frontal al català a les escoles, però vol fer l’últim intent i demana al Sr. Masana que si 
simplement treuen aquest paràgraf estaria bé que la majoria de regidors d’aquesta taula, amb 
excepció del Sr. Méndez, la poguessin votar a favor, perquè no té sentit que ara uns hi votin a 
favor i altres per aquest punt hagin de votar-hi en contra.  
Pel que fa a les propostes que no tenen a veure amb Vacarisses, agafa la paraula del Sr. 
Reollo, l’educació evidentment que ens afecta a Vacarisses, tenim tres centres i hem de 
defensar les nostres escoles i l’educació dels nostres infants; diu que és cert que moltes 
vegades es presenten mocions en les que ells no volen entrar-hi, però és perquè no tenen una 
acció tant directe com pot tenir la columna vertebral de la cultura i l’educació, però que l’equip 
de govern valora el que realment té una afectació directe als nostres veïns, i aquesta moció 
evidentment la té. Reitera que si Esquerra Republicana i Convergència opten per treure aquest 
punt, ells hi votaran a favor, però que si no el treuen, tot i estar d’acord amb la moció, 
exceptuant el declarar persona non grata a Vacarisses el Sr. Wert, no l’aprovaran. 
 
Pren la paraula el Sr. Boada qui diu que el que haurien de fer molts regidors es passejar-se pel 
patí de les escoles publiques de Vacarisses i veure que l’dioma que es parla és el castellà 
majoritàriament, és l’idioma del joc i ,per tant,no creu que es perdi el castellà. 
 
El Sr. Masana li diu que en això li dona tota la raó, que ell és professor i està a una escola on el 
100% dels alumnes parlen castellà i el 50 o 60% dels professors fan les classes en castellà. Pel 
que fa al punt tercer de la moció diu que no el retiraran pas, i que els fa el mateix oferiment, 
que se sumin a aquesta moció juntament amb Convergència i amb el PSC, que ha dit que hi 
votarà a favor, doncs creuen que és més contundent i estan en un context en que les coses 
han de ser clares i contundents.  
Adreçant-se al Sr. Méndez diu que parlar d’excel·lència amb les retallades que estan havent, 
quan cada vegada hi ha menys mestres, menys recursos a la diversitat, parlar d’excel·lència ... 
Seguidament li dona unes dades amb les que ja veurà com es posaran d’acord: li demana si 
sap quan val la residència nova de l’ambaixador de Rabbat a l’estat espanyol, 6.369.000 euros, 
fer una piscina 50.000 euros, l’Institut Cervantes a Londres 986.000 euros, el Sr. Margallo va 
iniciar una campanya de “proyección de España” 988.000 euros, diu que no sap què buscaven 
aquí, si l’excel·lència o alguna altre cosa. Segueix dient que només queda una sortida, que és 
convocar un referèndum i marxar de l’Estat, perquè l’ofensiva és a tots nivells, no només a 
nivell econòmic sinó també a nivell lingüístic, els nens catalanoparlants tots saben parlar el 
castellà al 100%, en canvi els castellanoparlants no tots saben parlar el català, i pot dir-ho 
perquè és professor en un institut, la llengua catalana és la llengua minoritzada, si no es dona 
suport a una llengua que la parlen encara no 11 milions de persones davant d’una llengua com 
el castellà, llengua més parlada al món segons dades recents; la seva pregunta és quina por 
els hi fa que en un petit territori els alumnes sàpiguen parlar les dues llengües. 
 
Intervé el Sr. Méndez qui comença adreçant-se al Sr. Reollo i li diu que en relació al 
percentatge d’abandonament escolar que ha donat del 26,5 % és a nivell nacional, per tant és 
una dada coneguda, i espera que coincideixi amb ell en que és una barbaritat el nombre 
d’abandonaments. Segueix dient que fa un moment comentava que es busquen enfrontaments, 
i que a ell personalment no li agraden, que el Sr. Reollo parla de prohibir l’anglès, i fent servir 
aquest vocabulari busca un enfrontament, com a nacionalista que és, busca el victimisme de 
sempre, és la diferència entre el Sr. Reollo i el Sr. Masana que és independentista. Demana ,si 
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us plau, que es baixi el to i es cuidin les paraules que es fan servir, doncs és molt important per 
mantenir una línia de diàleg i debat. 
Segueix la seva intervenció adreçant-se al Sr. Gibert i li diu que pel que fa al tema de 
competències és molt senzill, les competències d’Educació no son del municipi sinó que estan 
delegades a la Comunitat Autònoma, per tant considera que temes de fora de Vacarisses no 
toquen, i per tant la seva posició és portar propostes de resolució corresponents a Vacarisses. 
Sobre el tema de l’idioma al pati de les escoles, diu que li ha cridat molt l’atenció, perquè ell no 
va a escoltar als nens a veure en quin idioma parlen, doncs com a liberals que son creuen en la 
llibertat i per tant no els agrada imposar a ningú l’idioma amb el que parlen, que parlin amb 
l’idioma que vulguin, doncs no som ningú per dir en quin idioma s’ha de parlar, i menys a un 
nen petit. Segueix dient que des del seu punt de vista no s’ha de prioritzar ni obligar a ningú a 
parlar un idioma o un altre, doncs això el fa tornar enrere en el temps i no li agrada, i que el que 
s’ha de fer és parlar com més idiomes millor, per això aquesta proposta de llei persegueix que 
s’inclogui també l’anglès proporcionalment. 
Adreçant-se al Sr. Masana li diu que ha parlat de dades d’excel·lència i de retallades, i que està 
totalment d’acord amb ell en que les dades d’excel·lència no son les adequades, però que quan 
va governar Esquerra a la Generalitat, i la quantitat de diners disponible era més elevada, 
tampoc eren millors que ara,i només cal mirar l’informe Pisa d’aquelles dates en que Esquerra 
estava a la Generalitat, que no eren per res millors que ara, per desgràcia, doncs a ell li hagués 
agradat que els nivells d’excel·lència a l’escola catalana o nacional fos excel·lent i tinguéssim 
un nivell com el que hi ha en aquests moments a Finlàndia, paradigma i exemple per tot 
Europa. A títol d’anècdota, diu que ell no ha escoltat que el castellà sigui l’idioma més parlat, i 
que només per nombre d’habitants la Xina en té més que tots els habitants que parlin castellà 
en el mon. 
 
El Sr. Masana aclareix que de gent que el sap parlar no. 
 
El Sr. Méndez respon que ell havia entès que es referia a gent que el parla, i que tot i així no 
sap si potser és l’anglès el més parlat. 
 
Intervé el Sr. Reollo, qui comenta que el Sr. Masana s’ha oblidat de donar una dada molt 
curiosa, que les ambaixades del govern del Partit Popular  utilitzen un pressupost de 350.000 
euros només en coberteria. Per altra banda, diu que la paraula i el concepte d’enfrontaments la 
primera persona que l’ha anomenat ha estat el Sr. Méndez. Per acabar diu que abans de 
passar a la votació i li agradaria poder escoltar la opinió de Veïns per Vacarisses al respecte. 
 
Pren la paraula el Sr. Serna, qui explica que està completament d’acord amb el que ha dit el Sr. 
Gibert, per tant totalment d’acord en no recolzar la moció amb el punt que diu que el ministre 
Wert hauria de ser nomenat persona non grata a Vacarisses, doncs aquest ministre, com ha dit 
el Sr. Gibert ,ara mateix està i d’aquí 4 dies pot ser que no hi sigui i en vingui un de pitjor, i per 
tant és una pèrdua de temps anar reprovant ministres a Vacarisses. Segueix dient que li sap 
molt greu no arribar a un acord amb una moció consensuada i que no hi hagi manera d’arribar 
només per aquest punt, i que a més el Sr. Masana demani que li votin a favor quan ell està 
dient que no treurà aquest paràgraf. Per acabar diu que li agradaria  que s’hagués arribat a un 
acord i no aquí, després d’haver-los donat l’oportunitat 4 o 5 vegades, però que no vol entrar a 
l’episodi de l’altra dia durant les comissions amb el que va fer el Sr. Reollo, perquè va ser 
esperpèntic.  
 
Pren la paraula el Sr. Masana, qui li respon que no sap què li està dient, doncs ell ja ha votat a 
favor de la seva proposta, per tant si no arriben a un acord el problema és d’Esquerra o és 
també de l’equip de govern. Explica que l’equip de govern presenta una moció i Esquerra els 
dona suport, ja han arribat a un acord, per tant ara els demanen que siguin ells els que arribin a 
l’acord, doncs a un acord no s’hi arriba quan dos no volen, però no passa res, no sap perquè li 
sap greu. Diu que s’aprovarà una moció que no és tant contundent com l’altra, que s’està 
aprovant a molts municipis. Per altra banda adreçant-se al Sr. Méndez diu que amb la inversió 
que hi ha en educació, d’aquí un temps veurà els resultats dels informes Pisa, i que si vol que 
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hi hagi l’excel·lència de Finlàndia només s’hi pot fer una cosa ,que és invertir, i ara mateix el 
Partit Popular no està per invertir a l’escola pública. 
 
Es sotmet a votació i NO s’aprova amb el següent resultat a la votació 
 
 

 PP CIU ERC PSC V x V U.I.PV. 

A FAVOR    x  x  x     

EN CONTRA  x       x   x 

ABSTENCIONS             
 
 
 

 
1.10.-  MOCIÓ PRESENTADA PEL GRUP MUNICIPAL D’ESQUE RRA REPUBLICANA DE 

CATALUNYA PER DEMANAR A CORREUS QUE RESTABLEIXI ELS  SERVEI DE 
REPARTIMENT DE CARTES A CADA CASA A LA URBANITZACIÓ  DE LA CREU. 

En l’anterior legislatura i amb el recolzament de l’equip de govern municipal, els veïns de La 
Creu, van poder desfer-se d’una discriminació patida durant molts anys  que va començar a 
posar als seus habitants al mateix nivell que els de la resta del municipi. 

D’aquesta manera es va passar d’un repartiment del correu concentrat en un determinat lloc,  
que suposava , robatoris, trencadisses i mal funcionament ,a un repartiment individual ,és a dir 
casa per casa amb la conseqüent benefici pels veïns de La Creu. 

Malauradament, des de fa uns dies ,aquest servei s’ha deixat de realitzar i s’ha tornat al mètode 
antic, amb el greuge que això representa pels diferents veïns i veïnes. 

Atès el greuge comparatiu que representa pels veïns i veïnes de La Creu respecte  els altres 
vacarissencs i vacarissenques. 

Atès el malestar que ha suposat aquesta mesura per part de Correus entre els veïns i veïnes de 
La Creu. 

Atès que feia més de tres anys que rebien el correu casa per casa. 

Atès que l’organisme estatal de Correus des de el dia 2 de Gener els ha deixat de portar les 
cartes a les bústies i  que si volen rebre el correu a  la urbanització hauran que posar un 
sistema de bústies concentrades i que si no ho fan hauran que passar a buscar-les per l’oficina 
situada al nucli urbà. 

A C O R D 

PRIMER.-  Que l'ajuntament de Vacarisses es posi en contacte amb els responsable de 
Correus i facin tot el que estigui al seu abast perquè recondueixin aquesta situació 
a fi de que el repartiment postal  a la urbanització de La Creu es faci casa per casa, 
com es venia fent fins ara. 

SEGON.-  Comunicar aquest acord a la Federació de Veïns de Vacarisses i l'Associació de 
Veïns de la Creu. 
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Interve el Sr. Masana qui explica que a petició d’un grup de veïns de La Creu, així com de 
l’Associació de Veïns, presenta aquesta proposta perquè Correus els ha notificat que deixarà 
de repartir el correu postal porta a porta. Comenta que a l’anterior legislatura, l’equip de govern 
juntament amb l’Associació de Veïns, van parlar amb diferents càrrecs de Correus i es va 
aconseguir inaugurar el repartiment porta a porta, doncs amb anterioritat estava centralitzat en 
un determinat lloc. Segueix dient que ara anem enrere i que a més és un greuge comparatiu 
amb d’altres zones del municipi amb menys densitat d’habitants i que tenen el porta a porta. Per 
tant el que demana és que, si tots hi voten a favor, l’equip de govern es posi en contacte amb 
els diferents responsables de correus perquè es restableixi el servei porta a porta i no es 
discrimini als habitants de La Creu. 

Pren la paraula el Sr. Méndez, qui no entén perquè ha passat això, perquè Correus ha fet un 
pas enrere,i que ha intentat trobar motius econòmics o d’altres, perquè no ho entén. Diu que hi 
votaran a favor. 

El Sr. Boada explica que més o menys a partir del 15 de gener s’assabenten per part del Sr. 
Llorens de que Correus deixarà de repartir el correu per les cases, i que el responsable de fer 
totes les gestions amb Correus és el Sr. Serna.  

Pren la paraula el Sr. Serna qui explica que el tema del repartiment de les cartes a les 
urbanitzacions és una reivindicació que ve de molts anys enrere, però la sorpresa de l’equip de 
govern ha estat que una cosa que ja s’ha establert torni enrere. Adreçant-se al Sr. Masana li 
pregunta com es va lligar aquest tema amb Correus per que es repartís porta a porta a La Creu, 
si hi havia algun acord tàcit, escrit o signat  amb ells , o es tractava d’un acord verbal. 

El Sr. Masana diu que desconeix si es tractava d’un acord escrit o verbal ,però no sap perquè li 
demana això ara, i diu que a més ell no era el regidor de l’àrea. 

El Sr. Serna respon que li demana perquè la resposta de Correus ha estat que això va ser un 
acord entre l’ajuntament i l’oficina de Correus de Vacarisses i la responsabilitat de repartir porta 
a porta a La Creu va ser de Correus de Vacarisses. Ara, a l’acabar l’any, van fer una revisió i 
van veure que a La Creu es repartia porta a porta, cosa que a Correus no es podia acceptar 
entre d’altres coses perquè la persona que repartia a La Creu no estava ni assegurada repartint 
per allà. Segueix explicant que va parlar amb el cap de zona i li va dir que havia tingut varies 
converses amb el president de La Creu i que li havia comentat la possibilitat de que enviessin 
una carta de reivindicació, i que abans de primers d’any mirarien de tornar enrere. El 
representant de Correus els hi ha dit que com que aquesta carta no arribat, ara estan fora de 
termini, i no tenen la opció de demanar-ho des de l’ajuntament, ni per part dels veïns. Diu que 
ell va insistir molt en que això era un greuge comparatiu i que no podia ser que només La Creu 
estigués diferenciada i la resposta del representant de Correus és que aquest nucli no té la ràtio 
necessària per a que es faci un repartiment porta a porta, i ells no poden lligar-ho de cap 
manera. Explica que la única resposta que li van donar en positiu és que l’ajuntament pot 
pressionar enviant un escrit a Barcelona dient que el nucli de La Creu està molt a prop del 
Ventayol, que no està aïllat, i sol·licitar de nou el repartiment porta a porta. Diu que des d’ aquell 
moment estant treballant en aquest sentit, doncs és la única sortida,i avui mateix els hi han dit 
on s’han d’adreçar i demà mateix enviaran l’escrit. Diu que a l’equip de govern el que li sap greu 
és que en un tema en el que hi estan treballant des del moment que se’n van assabentar pel Sr. 
Llorens ,i que estan oberts a escoltar a tothom, que ara Esquerra presenti una moció. 

El Sr. Boada diu que el que és estrany és que Correus avisi abans del 25 d’octubre al president 
de l’Associació de Veïns de que volen retirar aquest servei i que no hagin informat a 
l’Ajuntament. Diu que això és el que els ha dolgut, doncs el local del servei de Correus és 
municipal, es pot renovar cada any, i ja en parlaran amb Correus a les bones o a males, però 
del que es queixen és de que abans de parlar amb el president d’una associació de veïns no es 
parli amb l’ajuntament. 
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El Sr. Masana diu que li sembla tot molt bé, però que li diuen que el Sr. Serna parla amb 
Correus i que no sabien que estaven repartint les cartes, que hi ha una persona que no està 
contractada, i que no sap perquè anem tant enllà. 

El Sr. Boada li respon preguntant-se el perquè  quan Correus es posa en contacte amb el 
president de la urbanització per dir que no es repartirà el correu , aquest no ve a l’ajuntament, 
sabent-ho des de l’octubre, i aquí ningú diu res,  sabent que el servei es pot tirar enrere. 

El Sr. Masana diu que ell no ho sap això, que només demana que l’ajuntament de Vacarisses 
es posi en contacte amb els responsables de Correus i facin tot el que estigui al seu abast per 
reconduir aquesta situació a fi de que el repartiment postal a l’urbanització de La Creu es faci 
casa per casa, com es venia fent fins ara. 

Pren la paraula el Sr. Boada qui reitera que no entén que si des de l’octubre es sabia que no es 
prestaria el servei, com és que ningú ve a demanar que es parli amb Correus, i s’ha esperat a 
que el servei no es presti i Correus ens digui que no han tingut resposta. Diu que per 
descomptat hi votaran a favor i buscaran totes les mesures per restablir el servei. 

Es sotmet a votació i s’aprova per unanimitat dels presents. 

 

 PP CIU ERC PSC V x V U.I.PV. 

A FAVOR  x x   x  x  x  x 

EN CONTRA             

ABSTENCIONS             
 
 
 

1.11.-  MOCIÓ PRESENTADA PEL GRUP MUNICIPAL DE CONV ERGÈNCIA I UNIÓ I 
ESQUERA REPUBLICANA DE CATALUNYA PER DECLARAR AL MU NICIPI DE 
VACARISSES LLIURE DE CIRCS I ALTRES ESPECTACLES AMB  ANIMALS.  

 
Atès els nombrosos estudis científics que demostren que els animals són éssers dotats de 
sensibilitat, no només física sinó també psíquica. 
 
Atès que tots els animals, siguin de l'espècie que siguin, tenen dret a ser respectats, no han de 
ser víctimes de maltractament, esforços desmesurats o espectacles violents ni han de ser 
subjectes a actes cruels que els impliquin patiment físic o psicològic o causar-los estats 
d'ansietat o de por. 
 
Atès que els animals han de rebre el tracte que, atenent a les seves necessitats etològiques, 
procuri el seu benestar, i que en els circs aquests solen viure en condicions de captivitat 
allotjats i transportats a llargues distàncies en remolcs de camions que no poden satisfer les 
seves necessitats físiques i socials més bàsiques. 
 
Atès que entre els animals que s'exhibeixen als circs hi figuren animals salvatges que, encara 
que hagin nascut en captivitat mantenen els seus instints naturals i el procés d'aprenentatge de 
comportaments antinaturals per a la seva espècie es fa a través de la violència. 
 
Atès que el manteniment d'animals salvatges en circs no contribueix ni aporta un benefici per a 
la conservació de les espècies. 
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Atès que les administracions locals també han d´ afavorir i potenciar les conductes cíviques i de 
respecte de la ciutadania cap al nostre entorn natural. 
 
Atès que el respecte al medi ambient i a la natura també comporta el respecte a aquells éssers 
amb els que compartim el planeta Terra. 
 
Atès que com s’ha pogut ben demostrar a Catalunya roden circs amb un grau molt elevat d’èxit, 
fidels representants de la nostra cultura i en els quals no hi participen cap mena d’animal en les 
seves representacions. També podem parlar d’aquest mateix model a nivell intercional. 
 
Atès que els circs amb animals salvatges no ofereixen una educació mediambiental apropiada i 
promouen una visió tergiversada i falsa dels animals, resultant fins i tot antieducatiu per als 
infants, que és el públic majoritari d'aquests espectacles. 
 
Atès que diversos ajuntaments de Catalunya, fins a dia d’avui ja són 34 i entre ells els de les 4 
capitals catalanes de Barcelona, Tarragona, Girona i Lleida, i un creixent nombre de països de 
tot el món han prohibit l'actuació d'espectacles amb animals als seus territoris. 
 
Atès que la presència d'animals salvatges a la via pública pot suposar un risc per a la salut 
pública per la possible transmissió de malalties. 
 
Atès que els animals salvatges poden ser potencialment molt perillosos i existeixen nombrosos 
casos d'animals que han escapat de les instal·lacions d'un circ i han causat greus danys 
materials i personals. 
 
Es per això que els  grups municipals de Convergència i Unió de Vacarisses i Esquerra 
Republicana, proposen al Ple municipal l'adopció del següent  
 

A C O R D 
 
PRIMER.-  Manifestar el compromís de l'Ajuntament de Vacarisses amb els principis ètics, 

socials i mediambientals i amb el respecte a no causar patiment als animals. 
SEGON.-  Declarar que aquest Ajuntament és contrari a l'exhibició d'animals salvatges en 

circs o en altres activitats que es trobin de manera permanent o temporal al nostre 
municipi, amb independència del lloc de residència de les persones propietàries o 
posseïdores d'aquests animals. 

 
TERCER.-  Adaptar les ordenances municipals per tal de no permetre l'entrada ni la instal·lació 

a Vacarisses d'animals salvatges en circs i que formin part d’altres tipus 
d’espectacles, com a forma de garantir la seguretat ciutadana de possibles 
escapades. 

 
QUART .-  Introduir els compromisos d'aquesta declaració a les ordenances municipals que 

corresponguin. 
 
CINQUÈ .-  Notificar aquest acord a la associació Anima Naturalis, i a les demès associacions 

que lluiten per la defensa dels animals. 
 
 
El Sr. Reollo informa que representants d’Anima Naturalis s’han desplaçat fins a Vacarisses per 
assistir al Ple i defensar aquesta moció, i que l’enfoquen com una continuació a la que ja es va 
presentar el 26 de febrer de 2009, conjuntament amb Esquerra Republicana, Iniciativa, Unió 
Independent i Convergència i Unió, i que tracta de tancar una mica més el cercle en aquest 
sentit del respecte envers els animals. A continuació llegeix el número 10 de la Declaració dels 
Drets dels Animals de la ONU que diu “ cap animal ha de ser explotat pel divertiment de l’esser 
humà; es prohibeixen els espectacles i exhibicions incompatibles amb la dignitat de l’animal”. 
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Explica que la moció que es va presentar el 2009 era de declaració de Vacarisses com a 
municipi amic dels animals, i més en concret en rebuig a les curses de braus. Comenta que fa 
un parell d’anys va venir un circ a Can Serra i per sort no portaven animals, doncs ells 
consideren que fer servir els animals en espectacles està en desús i atès com s’ha pogut 
demostrar a Catalunya hi ha circs i petites companyies amb un grau molt elevat d’èxit, fidels 
representants de la seva pròpia cultura, i en els quals no participa cap mena d’animal en les 
seves representacions, com ara el circ Cric d’en Tortell Poltrona, i a nivell internacional, el Circ 
du Soleil. Segueix dient que a Catalunya ja no hi ha curses de braus, i ara s’ha de donar la 
oportunitat a aquestes petites bestioles que no siguin exposades en públic a través de 
maltractaments. 
 
Intervé el Sr. Méndez qui, en primer lloc, i com a anècdota lingüística que repercuteix al Sr. 
Masana, diu que llegint l’enunciat veurà que li posen “Esquera” enlloc d’”Esquerra” i que a ells 
els agraden les coses ben fetes. Pel que fa a la moció creu que és correcte i la votaran a favor. 
 
Pren la paraula el Sr. Masana qui diu que hi votaran a favor i que considera que els pobles 
cultes es diverteixen d’una altra manera. 
 
Intervé la Sra. Sánchez qui diu que evidentment que hi votaran a favor, però vol fer el 
comentari de que està convençuda de que tots els presents tenen respecte pels animals ,doncs 
tenen clar que son éssers vius i s’ha de respectar els seus drets. Però que en els temps que 
corren vinguem a fer mocions com aquesta, que està bé i s’agraeix la presència dels promotors 
i demès, però que no s’aprovin mocions d’altre tipus, de caire social, amb tot el que estem 
tenint al nostre municipi, potser  ens ho hem de fer mirar tots plegats. 
 
Pren la paraula el Sr. Martin, qui explica que hi ha hagut dos circs al municipi i que ell mateix va 
donar ordres expresses de que si duien animals no tindrien el permís. En aquell moment es va 
acollir a un apartat d’una llei que deia que els animals no poden estar lligats, i en base a això va 
dir que no es donés permís si portaven animals. Diu que aquesta moció s’està presentant a 
molts municipis, doncs hi ha una associació que ho està impulsant, i que al Parlament de 
Catalunya els parlamentaris s’han fet seva aquesta proposta i han promès que en aquesta 
legislatura es faria una llei catalana per evitar aquestes coses. Arrel del que diu la Sra. Sánchez 
creu que aquesta moció, com moltes d’altres, son importants, i no han de discriminar, sinó 
proposar-ne moltes més en aquest àmbit i tots els que tinguem a l’abast. 
 
El Sr. Reollo diu que un ajuntament està per tot, i que hi ha hagut un quòrum absolut en tot el 
que han presentat: el tema de la deixalleria, ampliació de subvenció de llibres, etc,  i que ja 
s’estan aprovant mocions socials, doncs tots anem amb cautela per tal que a ningú li falti res. A 
més, si una associació es posa en contacte amb tu, i t’ho demanen, és un honor i no es pot dir 
que no. 
 
La Sra. Sánchez diu que vol que quedi clar, i ja ho ha dit per endavant, que entén perfectament 
que es presenti aquesta moció i hi estan d’acord , i a més s’agraeix que una entitat contacti i 
faci la proposta, però el que ha volgut dir és que en aquest Ple en concret, potser es el que es 
trobaria a faltar, creu que a judici dels ciutadans que estan presents. Explica que en el seu cas, 
per qüestions logístiques, no van ser a temps d’entrar dues mocions en aquest Ple, una de 
caire més social i l’altre sobre la corrupció que estem vivint. 
 
Es sotmet a votació i s’aprova per unanimitat dels presents: 
 

 PP CIU ERC PSC V x V U.I.PV. 

A FAVOR  x x   x  x  x x  

EN CONTRA             

ABSTENCIONS             
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1.12.-  MOCIÓ PRESENTADA PELS GRUPS MUNICIPALS DE C ONVERGÈNCIA I UNIÓ , 
ESQUERRA REPUBLICANA DE CATALUNYA, UNIÓ INDEPENDENT  PER 
VACARISSES, I VEÏNS PER VACARISSES, PER L’ADHESIÓ A  LA DECLARACIÓ 
DE SOBIRANIA I EL DRET A DECIDIR DEL POBLE DE CATAL UNYA  

 
 

El Ple del Parlament de Catalunya, en la sessió del dia 23 de gener de 2013, aprova la 
Declaració de sobirania i el dret a decidir del poble de Catalunya, amb el contingut següent: 
 
“Preàmbul  
 
El poble de Catalunya, al llarg de la seva història, ha manifestat democràticament la voluntat 
d’autogovernar-se, amb l’objectiu de millorar el progrés, el benestar i la igualtat d’oportunitats 
de tota la ciutadania, i per reforçar la cultura pròpia i la seva identitat col·lectiva. 
 
L’autogovern de Catalunya es fonamenta també en els drets històrics del poble català, en les 
seves institucions seculars i en la tradició jurídica catalana. El parlamentarisme català té els 
seus fonaments en l’Edat Mitjana, amb les assemblees de Pau i Treva i de la Cort Comtal. 
 
Al segle XIV es crea la Diputació del General o Generalitat, que va adquirint més autonomia 
fins actuar, durant els segles XVI i XVII, com a govern del Principat de Catalunya. La caiguda 
de Barcelona el 1714, arran de la Guerra de Successió, comportà que Felip V abolís amb el 
Decret de Nova Planta el dret públic català i les institucions d’autogovern. 
 
Aquest itinerari històric ha estat compartit amb altres territoris, fet que ha configurat un espai 
comú lingüístic, cultural, social i econòmic, amb vocació de reforçar-lo i promoure’l des del 
reconeixement mutu. 
 
Durant tot el segle XX la voluntat d’autogovernar-se de les catalanes i els catalans ha estat una 
constant. La creació de la Mancomunitat de Catalunya el 1914 suposà un primer pas en la 
recuperació de l’autogovern, que fou abolida per la dictadura de Primo de Rivera. Amb la 
proclamació de la Segona República espanyola es constituí un govern català el 1931 amb el 
nom de Generalitat de Catalunya, que es dotà d’un Estatut d’Autonomia. 
 
La Generalitat fou de nou abolida el 1939 pel general Franco, que instaurà un règim dictatorial 
fins al 1975. La dictadura va comptar amb una resistència activa del poble i el Govern de 
Catalunya. Una de les fites de la lluita per la llibertat és la creació de l’Assemblea de Catalunya 
l’any 1971, prèvia a la recuperació de la Generalitat, amb caràcter provisional, amb el retorn el 
1977 del seu president a l’exili. En la transició democràtica, i en el context del nou sistema 
autonomista definit per la Constitució espanyola de 1978, el poble de Catalunya aprovà 
mitjançant referèndum l’Estatut d’Autonomia de Catalunya el 1979, i celebrà les primeres 
eleccions al Parlament de Catalunya el 1980. 
 
En els darrers anys, en la via de l’aprofundiment democràtic, una majoria de les forces 
polítiques i socials catalanes han impulsat mesures de transformació del marc polític i jurídic. 
La més recent, concretada en el procés de reforma de l’Estatut d’Autonomia de Catalunya 
iniciat pel Parlament l’any 2005. Les dificultats i negatives per part de les institucions de l’Estat 
Espanyol, entre les quals cal destacar la Sentència del Tribunal Constitucional 31/2010, 
comporten una negativa radical a l’evolució democràtica de les voluntats col·lectives del poble 
català dins de l’Estat Espanyol i crea les bases per una involució en l’autogovern, que avui 
s’expressa amb total claredat en els aspectes polítics, competencials, financers, socials, 
culturals i lingüístics. 
 
De diverses formes, el poble de Catalunya ha expressat la voluntat de superar l’actual situació 
de bloqueig en el si de l’Estat Espanyol. Les manifestacions massives del 10 de juliol de 2010 
sota el lema «Som una Nació, nosaltres decidim» i la de l’11de setembre de 2012 sota el lema 
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«Catalunya nou Estat d’Europa» són expressió del rebuig de la ciutadania envers la manca de 
respecte a les decisions del poble de Catalunya. 
 
Amb data 27 de setembre de 2012, mitjançant la resolució 742/IX, el Parlament de Catalunya 
constatà la necessitat que el poble de Catalunya pogués determinar lliurament i 
democràticament el seu futur col·lectiu mitjançant una consulta. Les darreres eleccions al 
Parlament de Catalunya del 25 de novembre de 2012 han expressat i confirmat aquesta 
voluntat de forma clara i inequívoca. 
 
Per tal de portar a terme aquest procés, el Parlament de Catalunya, reunit en la primera sessió 
de la X legislatura, i en representació de la voluntat de la ciutadania de Catalunya expressada 
democràticament a les darreres eleccions, formula la següent:  
 
Declaració de sobirania i el dret a decidir del pob le de Catalunya 
 
D’acord amb la voluntat majoritària expressada democràticament per part del poble de 
Catalunya, el Parlament de Catalunya acorda iniciar el procés per fer efectiu l’exercici del dret a 
decidir per tal que els ciutadans i les ciutadanes de Catalunya puguin decidir el seu futur polític 
col·lectiu, d’acord amb els principis següents:  
 
– Sobirania. El poble de Catalunya té, per raons de legitimitat democràtica, caràcter de subjecte 
polític i jurídic sobirà. 
 
– Legitimitat democràtica. El procés de l’exercici del dret a decidir serà escrupolosament 
democràtic, garantint especialment la pluralitat d’opcions i el respecte a totes elles, a través de 
la deliberació i diàleg en el si de la societat catalana, amb l’objectiu que el pronunciament que 
en resulti sigui l’expressió majoritària de la voluntat popular, que en serà el garant fonamental 
del dret a decidir. 
 
– Transparència. Es facilitaran totes les eines necessàries perquè el conjunt de la població i la 
societat civil catalana tingui tota la informació i el coneixement precís per a l’exercici del dret a 
decidir i es promogui la seva participació en el procés. 
 
– Diàleg. Es dialogarà i es negociarà amb l’Estat espanyol, les institucions europees i el conjunt 
de la comunitat internacional. 
 
– Cohesió social. Es garantirà la cohesió social i territorial del país i la voluntat expressada en 
múltiples ocasions per la societat catalana de mantenir Catalunya com un sol poble. 
 
– Europeisme. Es defensaran i promouran els principis fundacionals de la Unió Europea, 
particularment els drets fonamentals dels ciutadans, la democràcia, el compromís amb l’estat 
del benestar, la solidaritat entre els diferents pobles d’Europa i l’aposta pel progrés econòmic, 
social i cultural. 
 
– Legalitat. S’utilitzaran tots els marcs legals existents per fer efectiu l’enfortiment democràtic i 
l’exercici del dret a decidir. 
 
– Paper principal del Parlament. El Parlament en tant que la institució que representa el poble 
de Catalunya té un paper principal en aquest procés i per tant s’hauran d’acordar i concretar els 
mecanismes i les dinàmiques de treball que garanteixin aquest principi. 
 
– Participació. El Parlament de Catalunya i el Govern de la Generalitat han de fer partícips 
actius en tot aquest procés el món local, i el màxim de forces polítiques, agents econòmics i 
socials, i entitats culturals i cíviques del nostre país, i concretar els mecanismes que garanteixin 
aquest principi. 
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El Parlament de Catalunya encoratja al conjunt de ciutadans i ciutadanes a ser actius i 
protagonistes d’aquest procés democràtic de l’exercici del dret a decidir del poble de 
Catalunya.” 
 
Es per això, que els grups municipals de Convergència i Unió de Vacarisses, Esquerra 
Republicana, Unió Independent per Vacarisses i Veïns per Vacarisses,  proposen l'adopció dels 
acords següents: 
 
PRIMER.-  Donar ple suport a la Declaració de sobirania i el dret a decidir del poble de 

Catalunya, aprovada pel Parlament de Catalunya el 23 de gener de 2013. 
 
SEGON.-  Enviar aquesta moció al Parlament de Catalunya, al Govern de la Generalitat de 

Catalunya, al Congrés dels Diputats i al Govern espanyol. 
 
 
Pren la paraula el Sr. Reollo qui diu que li agradaria començar per una cosa que és molt nostra, 
que és entrar al Casal i veure una estelada amb una frase escrita que diu “mai hem estat tan a 
prop d’arribar tan lluny”. A continuació demana poder llegir la Declaració de Sobirania i el dret a 
decidir perquè el poble de Vacarisses en sàpiga el contingut; diu que és la declaració que van 
pactar entre Iniciativa, Esquerra Republicana i Convergència i Unió i tot seguit llegeix el seu 
contingut. 
 
Desprès de la lectura de la Declaració explica que, com es pot observar, el que es pretén és 
tenir un dret propi per defensar les nostres idees i marcar el nostre camí, però a la vegada, no 
es va d’una manera absolutament directe, sinó que es demana que el poble de Catalunya doni 
la seva opinió davant d’una urna. Adreçant-se als companys del Partit Socialista de Catalunya, 
els hi diu que sap que el seu cor és català i catalanista, que poden defensar o no les seves 
idees, però que van dins del mateix vaixell i no els agradaria que es tanquessin en banda, sinó 
que ho tornin a considerar i tirin això endavant. 
 
Intervé el Sr. Méndez, qui vol comentar al respecte varies coses. Per una banda, pel que fa a la 
sobirania, diu que es important que es sàpiga la raó jurídica, per exemple, la ciència política 
que tracta força bé i en profunditat aquest tema i que explica perfectament perquè és il·legal la 
proposta que van presentar al Parlament de Catalunya. Comenta que, des del punt de vista de 
la ciència política, hi ha dues línies de pensament sobre la idea de sobirania. Per una banda 
està la proposta del que és la posició continental, que és la que defensen França, Alemanya, 
Rússia o Espanya, en aquest cas, i que va néixer de la Revolució Francesa, i que declara 
clarament que la sobirania resideix en el poble. Segueix explicant que, enfront aquesta visió, hi 
ha l’anglosaxona, que va néixer al s. XVII després de la guerra civil anglesa ,amb en Cromwell, 
i que defensa que la sobirania resideix en el Parlament. Les nacions que posteriorment van 
sorgir de les colònies britàniques, com Canadà, Austràlia o Estats Units, i vol explicar en 
concret el cas d’Escòcia o del Quebec, la raó per la que es poden plantejar aquests 
plantejaments, és perquè la seva visió de la sobirania resideix al parlament, i no en el conjunt 
del poble. Diu que la diferència amb la francesa, la russa, l’alemanya o l’espanyola, és que ells 
diuen, per exemple, a l’article primer de la Constitució, que la sobirania resideix en el conjunt 
del poble espanyol, no en una part, ni en una comunitat autònoma, ni en els rics, sinó en el 
conjunt del poble espanyol. Per tant, la decisió es pren pel conjunt de la sobirania nacional, que 
és el poble espanyol, i és per tot això que la proposta que han presentat al Parlament de 
Catalunya és il·legal.  
Per altra banda, diu que li agradaria aportar dades de fets que s’han produït en les darreres 
setmanes, per exemple , la Declaració de sobirania que es va votar al Parlament la van votar 
menys de 2/3 dels membres del Parlament, i els hi recorda que per a tirar endavant l’Estatut de 
Catalunya es necessiten com a mínim 2/3, que no es van obtenir.   
Adreçant-se al Sr. Reollo diu que fa un parell de setmanes va publicar-se una enquesta al 
Periódico, que precisament no és ideològicament afí al Partit Popular, i deia que després de 
menys de dos mesos de les eleccions a Catalunya, Convergència i Unió baixava de 50 diputats 
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a 42, i que Esquerra Republicana en pujava 8, i per tant ells sabran que estan fent en aquesta 
línia. En la mateixa enquesta, el Partit Socialista baixava a 14 diputats, però també, i és 
important que es sàpiga, la divisió política i social que estan produint aquests fets; en aquest 
sentit creu necessari buscar altres elements d’unió entre els ciutadans de Catalunya, i torna a 
dir que s’està parlant de temes que no son competència nostra. Per acabar diu que, ni jurídica, 
ni històrica, ni nacional, ni internacionalment, aquesta proposta és admissible, i el que 
provoquen amb aquesta proposta a nivell de Catalunya és una divisió política i social, i el Partit 
Popular vol estar per sortir de la crisi i dedicar-se a temes socials, doncs consideren que és el 
més important pels ciutadans ,i evidentment pel que els repercuteix a Vacarisses es dedicaran 
a coses de Vacarisses, i com que no poden votar res que estigui fora de la llei, votaran que no.  
 
Intervé la Sra. Sánchez, qui respecte al que s’ha dit de divisions internes, comenta que s’ha 
d’admetre que existeixen al Partit Socialista, a Convergència i Unió, i a molts altres llocs, a dins 
d’Unió Independent, a Veïns per Vacarisses, i per tant existeix a tot arreu. Explica que el Partit 
Socialista no està en contra de ningú, però defensen que el seu model territorial és un altre, és 
el federalisme, que vol dir pacte, i que encara que confiïn en que el color polític d’Espanya 
canviï i puguin arribar a acords, no volen trencar amb Espanya, estimen Catalunya, però tenen 
vincles amb Espanya i pensen que a través del federalisme i del pacte es poden solucionar 
coses. Comenta que una cosa és la seva postura com a representants d’un partit polític que 
subscriu un projecte i té una ideologia, i una altra cosa és que a nivell personal, ella subscriu 
íntegrament aquesta declaració de sobirania, perquè pensa que, malgrat el que digui el Sr. 
Méndez de que és il·legal, és ètica, és certa, el dret a decidir ningú ens el pot negar, tots el 
compartim, i fins hi tot el Partit Popular, amb un dret tant democràtic com el dret a decidir, ha 
d’estar-hi a favor. Segueix dient que hi ha moltes maneres de fer-ho, i que evidentment des del 
PSC no volen defensar il·legalitats, però entenem que moralment toca manifestar el que pensa 
el poble de Catalunya ,que és sobirà, i quan el poble és sobirà té uns representants al 
Parlament, i per tant des del poble s’ha d’elevar als nostres representants el que pensem. Per 
acabar diu que malgrat les seves postures personals, com que no estan en contra de res ni de 
ningú, el que faran és abstenir-se, en coherència amb el que han fet amb d’altres mocions 
d’aquest estil.                
 
Pren la paraula el Sr. Masana, qui vol fer una consideració al Sr. Méndez, doncs quan parla de 
la revolució anglesa i de Cromwell, que parli de sobirania, quan Cromwell va fer una revolta i va 
deposar a la reina per les armes, i parlar de les colònies americanes, potser no sap com van 
aconseguir la independència, gairebé totes, sobretot les espanyoles. Segueix dient que el partit 
Popular parla només de lleis, i ells posen el poble català per davant de tot, doncs parlar de lleis 
contra la voluntat d’un poble és una tonteria. A més el Sr. Méndez parla de que no tenim raons 
històriques, i potser si s’hagués llegit la moció, i sap que son les Assemblees de Pau i Treva de 
Déu o la Cort Comtal ,que vénen  del segle XI, la Generalitat per exemple es crea al segle XIV, 
per tant no sap d’on ho treu això de que no tenim història. Per altra banda el Sr. Méndez parla 
de dret internacional,  quan en els últims 50 anys a Europa han esdevingut estats com bolets, 
fa poc Kosovo.  Vol acabar amb la frase que va dir el Sr. Oriol Junqueras, President d’Esquerra 
Republicana, al cap de la oposició “només hi ha un dret a decidir que no es pot fraccionar, ni 
condicionar, ni delegar a altres instàncies; el dret a decidir consisteix precisament a no haver 
de demanar permís per decidir”, ja que som un poble sobirà, no hem de demanar permís a 
ningú per decidir el nostre futur. 
 
Intervé el Sr. Martin qui explica que l’equip de govern defensarà aquesta moció, doncs creuen 
en el dret a decidir, en que som un poble sobirà i podem decidir el que vulguem, ja que han 
apostat des d’un principi en poder anar a votar cadascú lliurement el que vulgui. Diu que creu 
que és un pas molt important el que ha fet el Parlament de Catalunya, un Parlament sobirà, 
perquè ha estat escollit pel poble també sobirà,i per tant es pot dir més alt, més baix, però més 
clar és impossible : volem el dret a decidir i el volem ja, sense esperar molt de temps, i que 
tothom pugui dir que és el que vol. Per acabar diu que com a grup municipal votaran a favor, 
que potser d’altres mocions que s’han votat en contra ha estat per les formes, doncs creuen 
que s’hi ha d’arribar, però potser no de la mateixa manera que d’altres partits. 
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El Sr. Méndez, comenta que la postura de tots els partits és força clara, excepte la del Partit 
Socialista. Comenta que no entén diferenciar postures personals de postures polítiques, doncs 
passar del gris clar al gris fosc pot entendre-ho, però passar del blanc al negre no ho entén, ja 
que algú és independentista o no ho és, doncs la pràctica del Partit Socialista li demostra que 
més que d’àmbit nacional o espanyol és més independentista que una altra cosa, o almenys és 
el que més d’una vegada ens donen a entendre. Segueix dient que també li sorprèn la visió que 
es té a Vacarisses de recolzament o abstenció, en aquest cas, ja que per la mateixa proposta 
al Parlament van votar en contra, i per tant, suposa que hauran parlat amb la direcció del seu 
partit i no hauran aconseguit fer-los canviar de postura. 
Pel que fa al dret a decidir, diu que és un tema que fa mal,  i adreçant-se als regidors del Partit 
Socialista i al regidor d’Esquerra Republicana els hi pregunta perquè no els van donar el dret a 
decidir als ciutadans de Torreblanca II a l’hora de començar les obres, ni als ciutadans de 
Torreblanca I a l’hora d’instal·lar cases de protecció oficial. Es perquè no tenen dret a decidir, a 
expressar la seva voluntat, o perquè no afecta al seu futur i a la seva butxaca ? Diu que és 
important mantenir una coherència i creu que els ciutadans de Torreblanca II , La Carena 
Llarga i de Torreblanca I, en el seu moment, en temes tant importants com aquells, no se’ls hi 
va donar el dret a decidir en cap moment, no es va dialogar prou per arribar a un acord amb els 
veïns. 
Adreçant-se al Sr. Masana comenta que els retreu que només parlen de lleis, que els agrada 
molt parlar de lleis, i que li ha de dir que es cert que els agrada molt parlar de lleis, doncs 
consideren que sense llei no hi ha democràcia, i sense democràcia no hi ha llei. Es més, 
repetint les paraules que va dir la seva presidenta el dia 23 de gener quan es va presentar 
aquesta proposta al Parlament de Catalunya, el Partit Popular no referendarà cap il·legalitat, i 
evidentment ,no hi ha legalitat sense democràcia, les seves armes son la democràcia i la llei,                
es fonamental respectar la llei encara que després hi hagi interpretacions. Pel que fa al que ha 
comentat el Sr. Masana en relació a la història, creu que potser s’ha confós, perquè creia que 
no havia fet cap referència a la història, a part del que ha dit de Cromwell, de la Revolució 
Francesa i de la guerra civil anglesa però que de la història de Catalunya no ha fet cap 
referència. En relació a Kosovo, agafar-la com a referència internacional amb tot el que va 
passar i està passant, sincerament és dur. 
 
El Sr. Masana li respon que en una Catalunya independent també hi haurà lleis. 
 
El Sr. Martin reitera que no hi ha una cosa més democràtica que el dret a decidir, que el poble 
pugui decidir el que vol, perquè les lleis les fa el poble. 
 
Es sotmet a votació i s’aprova amb el següent resultat a la votació: 
 
 

 PP CIU ERC PSC V x V U.I.PV. 

A FAVOR    x x     x  x 

EN CONTRA x            

ABSTENCIONS       x     
 
 
 
 
2.- SOBREVINGUTS  
 
 

2.1.-  APROVACIÓ DE LA URGÈNCIA DE SOTMETRE A CONSI DERACIÓ DEL PLE, PER 
RAONS D’URGÈNCIA, UN ASSUMPTE NO COMPRÈS A L’ORDRE DEL DIA . 
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En virtut del que disposa l’article 91.4 del Reglament d’Organització, Funcionament i Règim 
Jurídic de les Entitats Locals, es sotmet a consideració del Ple de la Corporació, per raons 
d’urgència , un assumpte no comprès a l’ordre del dia que acompanyava la convocatòria. 
 
Interve el Sr. Alcalde per explicar que totes les forces polítiques han consensuat un manifest 
per a reduir la sinistralitat de la C-58 i cal votar la urgència per incloure’l a l’ordre del dia, diu 
que es tracta d’un manifest obert al que poden adherir-se totes les associacions i entitats que 
ho vulguin. 
 
Es sotmet a votació la urgènciai s’aprova per unanimitat dels presents: 
 
 

 PP CIU ERC PSC V x V U.I.PV. 

A FAVOR  x x   x  x  x  x 

EN CONTRA             

ABSTENCIONS             
 
 
 
A continuació el Sr. Secretari llegeix el manifest: 
 
 
MANIFEST DE TOTS ELS GRUP MUNICIPALS DE L’AJUNTAMEN T DE VACARISSES, DE 
MESURES PER A REDUIR LA SINISTRALITAT DE LA CARRETE RA C-58 
 
Des de fa anys Vacarisses viu amb molta preocupació l’elevada sinistralitat que incideix a la 
carretera C-58, al seu pas pel nostre terme municipal.  
 
Darrerament han esdevingut diversos accidents, i veient que per molt que s’extremi la 
prudència a l’hora de conduir i es sigui rigorós en respectar les normes de circulació, 
l’accidentalitat continua i, malauradament , en molts del casos amb resultat de mort, ens ha 
portat a interpretar que aquesta via no reuneix les condicions adequades de seguretat. 
 
Davant d’aquesta desoladora situació, ens veiem en la necessitat de fer una crida a 
l’administració competent en la matèria per tal de que executi les mesures correctores 
pertinents. 
  
Tots els grups municipals de l’Ajuntament de Vacarisses, fem palès que,  malgrat ser 
conscients de la situació econòmica de la Generalitat de Catalunya,  no podem ni hem de 
renunciar a demanar que es prioritzin aquelles actuacions que poden garantir una major 
protecció de les vides de les persones, i en aquest sentit serem insistents i no desistirem en 
sol·licitar a l’ administració competent que vetlli perquè es facin tots els esforços possibles 
encaminats a aconseguir un gir en l’evolució de l’accidentalitat, per tal de recuperar la 
confiança al circular per aquesta via amb tranquil·litat i sense temor. 
 
 
És per això que unànimement aprovem el present MANIFEST acordant: 
 
 
PRIMER.-  Exigir a la Direcció General de Carreteres de la Generalitat de Catalunya que porti 

a terme amb la màxima urgència aquelles mesures pendents de realitzar, de les 
aprovades per Resolució 453/IX del Parlament de Catalunya, i totes aquelles que 
siguin necessàries per tal de recuperar la confiança al circular per aquesta via amb 
tranquil.litat i sense temor. 
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SEGON.-  Adreçar el present Manifest a tots els Partits Polítics de Vacarisses i a les Entitats 

municipals,  tot oferint-los la possibilitat d’adherir-s’hi. 
 
TERCER.-  Comunicar el present acord de Manifest a la Mesa del Parlament de Catalunya, al 

Conseller de Territori i Sostenibilitat, a la Direcció General de Carreteres,  al Servei 
Català de Trànsit, a l’Ajuntament de Viladecavalls, i al Consell Comarcal del Vallès 
Occidental. 

  
 
Es sotmet a votació i s’aprova per unanimitat dels presents. 
 
 

 PP CIU ERC PSC V x V U.I.PV. 

A FAVOR  x  x  x x   x x  

EN CONTRA             

ABSTENCIONS             
 
 
 
3.- PART DE CONTROL I SEGUIMENT DE LA GESTIÓ CORPOR ATIVA 
 
3.1.- DONAR COMPTE DE LES ACTES DE LES SESSIONS CEL EBRADES PER LA  

JUNTA DE GOVERN LOCAL ELS DIES 26 DE NOVEMBRE DE 20 12, 3, 10, 17 I 27 DE 
DESEMBRE DE 2012, I 7, 14 I 21 DE GENER DE 2013. 

 
 Es dona compte de les actes de les sessions esmentades, de les quals s’ha entregat la 

minuta corresponent juntament amb la convocatòria plenària. 
 
 
3.2.-  DONAR COMPTE DELS DECRETS DICTATS DES DE LA CELEBRACIÓ DE 

L’ÚLTIMA SESSIÓ ORDINÀRIA   (Alcaldia, del 290/2012, de 23/11/2012, al 325/2012, de 
27/12/2012 i 1/2013 de 02/01/2013 al 20/2013 de 24/01/2013), (Medi Ambient,  del 
24/2012, de 29/11/2012, al 26/2012, de 18/12/2012),  (Serveis Municipals , del 39/2012, 
de 03/12/2012, al 41/2012, de 20/12/2012, i 01/2013 de 08/01/2013 al 8/2013 de 
24/01/2013), (Sanitat i Consum, del 72/2012, de 12/12/2012, al 74/2012, de 19/12/2012 i 
01/2013 de 03/01/2013 al 5/2013 de 15/01/2013), (Urbanisme, del 139/2012, de 
21/11/2012, al 161/2012, de 28/12/2012 i 01/2013 del 07/01/2013 al 10/2013 de 
23/01/2013),  (Ensenyament, del 21/2012,de 10/12/2012, al 22/2012, de 14/12/2012 i del 
01/2013 de 09/01/2013 al 02/2013 de 15/01/2013),  (Acció Social, Cooperació i 
Solidaritat, del 13/2012, de 21/11/2012, al 16/2012, de 27/12/2012), (Seguretat Ciutadana 
i Emergències del 73/2012, de 26/11/2012, al 81/2012, de 28/12/2012 i del 01/2013 de 
07/01/2013 al 4/2013 de 21/01/2013),  (Cultura , del  13/2012 de 03/12/2012 al 16/2012 
de 28/12/2012 i 1/2013 de 23/01/2013 al 2/02013 de 24/01/2013), (Comunicació el 
5/2012 de 17/12/2012). 

 
 
Es dona compte dels decrets relacionats. 
 
 
3.3.-  DONAR COMPTE  DEL NOMENAMENT DE PERSONAL FUN CIONARI . 
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3.4.-  DONAR COMPTE DE L’ACORD DE JUNTA DE GOVERN L OCAL DE SOL·LICITUD 
DE RECURSOS CONCERTABLES A LA DIPUTACIÓ DE BARCELON A, EN EL MARC 
DE PLA “XARXA DE GOVERNS LOCALS 2012-2015” MITJANÇA NT MESES DE 
CONCERTACIÓ  

 
 
Es dona compte de que la Junta de Govern Local de l’Ajuntament de Vacarisses, reunida en 
sessió ordinària el dia 17 de desembre de 2012 va adoptar, entre d’altres, un acord que 
transcrit literalment de l’esborrany de l’Acta, i a reserva de la redacció que resulti de l’aprovació 
de dita acta, diu com segueix: 
 
 
“Vist que el Ple de la Diputació de Barcelona en sessió del 31 de maig de 2012 va aprovar el  Pla 
“Xarxa de Governs locals 2012-2015” que és l’instrument preferent per a l’exercici de les funcions 
d’assistència i cooperació local de la Diputació de Barcelona, així com el seu Protocol general, que 
té com a finalitat establir el marc general i la metodologia d’implementació de les actuacions que es 
comprenguin al Pla de referència. 
 
La Junta de Govern Local de l’Ajuntament de Vacarisses, reunida en sessió ordinària el dia 2 de 
juliol de 2012 va acordar aprovar l’adhesió de l’Ajuntament de Vacarisses al Protocol General del 
Pla “Xarxa de Governs locals 2012-2015” . 
 
El Diputat delegat per a la Cooperació Local, l’11 de juny de 2012, aprovà les instruccions de 
presentació de sol.licituds sobre necessitats a efectes de les Meses de concertació del Pla “Xarxa 
de Governs locals 2012-2015”, modificades per resolució de 26 de setembre de 2012, fixant que  
el termini de presentació de sol.licituds finalitza el 31 de desembre de 2012. 
 
Atès que cal formalitzar la petició mitjançant formulari normalitzat en el registre de necessitats  , 
així com establir un ordre de prioritat dels recursos concertables. 
 
A la Junta de Govern Local proposo l’adopció del següent 
 

A C O R D 

 
PRIMER.-  Sol·licitar a la Diputació de Barcelona, en el marc del Pla “Xarxa de Governs 

locals 2012-2015”   el suport econòmic per a dur a terme ,durant l’esmentat 
període, las següents actuacions 

 

Anualitats 
Prioritat Títol de la necessitat Àmbit Programa i 

Recurs 
Classe de 

recurs 

2012 2013 2014 2015 

Cost total(IVA 
inclòs) 

Aportació 
sol.licitada 

Aportació 
Ajuntament i d'Altres 

1 
SERVEI DE RECOLLIDA DE RESIDUS I 

NETEJA VIARIA 

Àmbit de Garantia 
de la prestació 
adequada de 

serveis públics 
locals 

Territori i 
Sostenibilitat 

(Residus i 
medi ambient: 

Política de 
despesa 16) 

Ajut 
econòmic   90.000,00 €  

      

 627.000,90 €      90.000,00 €  
Ajuntament 

334.931,42 Altres 
202.069,48 

2 

ACTUACIONS EN MATÈRIA DE 
RENOVACIÓ I MANTENIMENT 
D’EQUIPAMENTS, SERVEIS  I 
INFRAESTRUCTURES DE VACARISSES 
PER A LA MILLORA DEL FUNCIONAMENT, 
L’ESTALVI I L’EFICIÈNCIA ENERGÈTICA. 

Àmbit de 
Manteniment 

d’equipaments i 
d’infraestructures 

Territori i 
Sostenibilitat 

(Eficiència 
energètica 
d’edificis i 

equipaments) 

Ajut 
econòmic 

  

  123.984,43 €  

    

 123.984,43 €    123.984,43 €  0,00 € 
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SEPARATA 1: CONTRACTE DE SERVEIS 
D’UN GESTOR ENERGÈTIC I 
L’ADQUISICIÓ DEL PROGRAMA 
INFORMÀTIC DE COMPTABILITAT 
ENERGÈTICA MUNICIPAL DE VACARISSES 
PER A LA MILLORA DEL FUNCIONAMENT, 
L’ESTALVI I L’EFICIÈNCIA ENERGÈTICA. 

        

                      
22.755,09 €  

    

                     
22.755,09 €  

  

0,00 € 

SEPARTA 2:  ACTUACIONS EN MATÈRIA 
DE RENOVACIÓ I MANTENIMENT DEL 
SISTEMA D'ENLLUMENAT  ALS EDIFICIS 
MUNICIPALS DE VACARISSES PER A LA 
MILLORA DEL FUNCIONAMENT, L’ESTALVI 
I L’EFICIÈNCIA ENERGÈTICA. 

        

                           
9.725,21 €  

    

                         
9.494,92 €  

  

0,00 € 

SEPARATA 3 :ACTUACIONS EN MATÈRIA 
DE RENOVACIÓ I MANTENIMENT DE LA 
CLIMATITZACIÓ ALS EDIFICIS 
MUNICIPALS DE VACARISSES PER A LA 
MILLORA DEL FUNCIONAMENT, L’ESTALVI 
I L’EFICIÈNCIA ENERGÈTICA. 

        

                      
33.683,77 €  

    

                     
34.274,25 €  

  

0,00 € 

SEPARATA 4:  ACTUACIONS EN MATÈRIA 
DE RENOVACIÓ I MANTENIMENT DE LA 
XARXA D’ABASTAMENT D’AIGUA DE 
VACARISSES PER A LA MILLORA DEL 
FUNCIONAMENT, L’ESTALVI I 
L’EFICIÈNCIA ENERGÈTICA. 

        

                       
57.460,17 €  

    

                      
57.460,17 €  

  

0,00 € 

ACTUACIONS EN MATÈRIA DE 
REPARACIÓ, MANTENIMENT I 

CONSERVACIÓ DELS EQUIPAMENTS 
MUNICIPALS DE VACARISSES 

Àmbit de 
Manteniment 

d’equipaments i 
d’infraestructures 

Territori i 
Sostenibilitat 
(Equipaments 

Públics) 

Ajut 
econòmic 

  

    89.530,76 €   184.321,49 €  

  

 273.852,25 €   273.852,25 €  0,00 € 

SEPARATA 1  :ACTUACIONS EN MATÈRIA 
DE REPARACIÓ, MANTENIMENT I 
CONSERVACIÓ DE L'EDIFICI DE LA 
FÀBRICA DE VACARISSES 

        

  
                     

19.549,96 €  

  

                      
19.549,96 €  

  

0,00 € 

SEPARATA 2 :ACTUACIONS EN MATÈRIA 
DE REPARACIÓ, MANTENIMENT I 
CONSERVACIÓ DEL CEMENTIRI 
MUNICIPAL DE VACARISSES 

        

                      
38.346,88 €    

  

                     
38.346,88 €  

  

0,00 € 

SEPARATA 3:  ACTUACIONS EN MATÈRIA 
DE REPARACIÓ, MANTENIMENT I 
CONSERVACIÓ DE L'EDIFICI DE 
L'AJUNTAMENT DE VACARISSES 

        

                       
15.352,83 €  

  

                      
15.352,83 €  

  

0,00 € 

SEPARATA 4: ACTUACIONS EN MATÈRIA 
DE REPARACIÓ, MANTENIMENT I 
CONSERVACIÓ DE LA DEIXALLERIA DE 
VACARISSES 

        

                          
5.650,72 €    

  

                         
5.650,72 €  

  

0,00 € 

SEPARATA 5: ACTUACIONS EN MATÈRIA 
DE REPARACIÓ, MANTENIMENT I 
CONSERVACIÓ DEL CASAL CULTURAL 
DE VACARISSES 

        

  
                    

50.672,53 €  

  

                     
50.672,53 €  

  

0,00 € 

SEPARATA 6: ACTUACIONS EN MATÈRIA 
DE REPARACIÓ, MANTENIMENT I 
CONSERVACIÓ DE L'ESCOLA BRESSOL 
EL CUC DE VACARISSES 

        

  
                     

17.707,45 €  

  

                      
17.707,45 €  

  

0,00 € 

SEPARATA 7: ACTUACIONS EN MATÈRIA 
DE REPARACIÓ, MANTENIMENT I 
CONSERVACIÓ DE L'ESCOLA BRESSOL 
EL XIC DE VACARISSES 

        

                      
22.090,24 €  

  

                     
22.090,24 €  

  

0,00 € 

SEPARATA 8: ACTUACIONS EN MATÈRIA 
DE REPARACIÓ, MANTENIMENT I 
CONSERVACIÓ DE L'ESCOLA PAU 
CASALS DE VACARISSES 

        

  
                     

40.527,14 €  

  

                      
40.527,14 €  

  

0,00 € 

SEPARATA 9: ACTUACIONS EN MATÈRIA 
DE REPARACIÓ, MANTENIMENT I 
CONSERVACIÓ DE L'EDIFICI DE LA 
BIBLIOTECA DE VACARISSES 

        

                          
3.033,34 €    

  

                         
3.033,34 €  

  

0,00 € 

SEPARATA 10: ACTUACIONS EN MATÈRIA 
DE REPARACIÓ, MANTENIMENT I 
CONSERVACIÓ DEL POLIESPORTIU I DE 
VACARISSES 

        

                       
17.909,60 €    

  

                      
17.909,60 €  

  

0,00 € 

SEPARATA 11: ACTUACIONS EN MATÈRIA 
DE REPARACIÓ, MANTENIMENT I 
CONSERVACIÓ DEL POLIESPORTIU II DE 
VACARISSES         

  
                      

18.421,34 €  
  

                       
18.421,34 €  

  

0,00 € 

3 

SEPARATA 12: ACTUACIONS EN MATÈRIA 
DE REPARACIÓ, MANTENIMENT I 
CONSERVACIÓ DE LA PISCINA I PISTES 
MUNICIPALS DE VACARISSES         

                      
24.590,22 €    

  

                     
24.590,22 €  

  

0,00 € 

  TOTAL         90.000,00 €     213.515,19 €   184.321,49 €      487.836,68 €   

 
 
 
SEGON.-  Comunicar aquest acord a la Diputació de Barcelona , presentant electrònicament 

la sol.licitud a través de la qual es manifesten les necessitats, per via del formulari 
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normalitzat de sol.licitud “SOL-M”, perquè sigui inscrita al Registre de Necessitats 
Xarxa Barcelona 2012-2015 i traslladada a la Mesa de concertació corresponent. 

 
TERCER.-  Donar compte del present acord al Ple de la Corporació. “ 
 
 
Els regidors es donen per assabentats. 
 
 
 
4.- INFORMES PRESIDÈNCIA. 
 
No n’hi ha. 
 
 
5.- PRECS I PREGUNTES. 
 
5.1.-  PREGUNTES PRESENTADES PER ESCRIT PEL GRUP MUNICIPAL D’ERC, 

FORMULADES AL PLE. 
 
1.- Quantes colònies de gats s’han creat durant el 2012 i quina és la despesa total que s’ha 

efectuat en referència a les colònies de gats. 
 
El Sr. Masana demana si li faran arribar les respostes per escrit. 
 
El Sr. Alcalde respon que no ho tenen per escrit, però que ja li donaran. 
 
Pren la paraula el Sr. Gibert qui explica que el 2007 es van crear les primeres 11 colònies de 
gats, el 2008 11 més, el 2009 van ser 10, al 2010 se’n van crear 11, el 2011 una colònia mes, i 
finalment el 2012 una més, per tant en total son 45 colònies repartides per diferents 
urbanitzacions del nostre municipi. Explica que les despeses al 2012 van ser de 3.222 euros, el 
cost de castració d’una gata era de 60,56 euros al 2012, i el cost de castració d’un gat 30,28 
euros. Segueix dient que encara que no ho demani al seu escrit, li agradaria explicar que costa 
la recollida i control de gossos, que va ser de 30.000 l’any 2012, i tot i ser molts diners, fa 4 o 5 
anys aquest ajuntament s’havia arribat a gastar gairebé 90.000 € en recollida d’animals, 
pràcticament gossos, i no perquè volgués l’ajuntament, sinó perquè els nostres governants van 
fer una llei en el seu moment que prohibia el sacrifici dels animals, el que va comportava portar 
l’animal recollit a la protectora, i haver-lo de mantenir fins que es moria. Aprofita l’avinentesa 
per agrair a totes les persones voluntàries que fan possible el manteniment d’aquestes colònies 
de gats la seva dedicació. 
 
 
2.- Quina ha estat la despesa i ingressos durant el 2012 dels següents equipaments: 
 
 -Pavelló 
 -Casal d’avis 
 -Biblioteca 
 -Casal de cultura 
 -Escola de música 
 -Locals socials 
 -Locals de joves 
 -Sala Gran Fàbrica 
 
Pren la paraula el Sr. Alcalde qui explica que això ja va demanar-ho al juny de l’any passat, i se 
li va poder donar, però ara per ara encara no està la liquidació del pressupost feta i per tant no 
li poden donar les dades exactes, i diu que ja li faran arribar quan tinguin la liquidació. 
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3.- En els pressupostos de 2012 els ingressos de l’abocador es van pressupostar, només, fins 

al mes de març. Davant l’evidència de que l’abocador no s’ha tancat i que per tant han 
seguit entrant ingressos, volen preguntar, de quina quantitat d’euros parlem que han entrat 
a les arques municipals des d’abril dins al desembre. 

 
El Sr. Alcalde explica que els ingressos que han entrat, a part dels pressupostats, han estat de  
698.345,23  €. Pel que fa al que s’han destinat diu que no s’han destinat a res, perquè hi ha 
una llei que diu que els ingressos superiors als previstos durant l’exercici només es podran 
destinar amb la liquidació del pressupost. Explica que l’import que en resulti es destinarà 
majoritàriament a cobrir crèdits bancaris, i fa un repàs del que es devia aquests darrers anys; el 
2007 es devien 596.385 €, el 2008 es devien 505.571 €, el 2009 es devien 3.192.771 €, el 2010  
3.440.825 €, el 2011 3.997.091, i el 2012 es va haver de consignar l’import de l’obra de la 
tuberia de Torreblanca, i per tant van haver de demanar un crèdit de 286.000 €. Per tant, des 
del 2007, en aquests 4 anys, la pujada de l’endeutament de l’ajuntament ha estat d’un  
500,70%. Reitera que tot el que surti de majors ingressos es destinarà a reduir l’endeutament. 
 
 
4.- A què s’han destinat aquests diners que han entrat de l’abocador d’abril a desembre? 
 
El Sr. Alcalde reitera que tot el que surti de majors ingressos es destinarà a reduir 
l’endeutament. 
 
El Sr. Masana respon que això no és el que ell preguntava, sinó que es va pressupostar fins al 
març pensant-se de que març a desembre no el tancarien i tindrien ingressos per fer el que 
volguessin, però ha sortit una llei que l’obliga a eixugar deute i no fer inversions. A més, no 
explica que entre mig hi ha hagut moltes obres, com les de Torreblanca II. 
 
El Sr. Alcalde li respon que és cert que hi ha hagut les obres, però que també hi ha hagut molts 
ingressos en aquests 4 anys. 
 
El Sr. Masana diu que 698.000 euros a pagar a crèdits, i com Alcalde pot fer-ho sempre que 
vulgui, i explicar a informes de Presidència el que vulgui, però ell li pregunta una cosa i el Sr. 
Alcalde en respon una altra, i si ara vol eixugar crèdit és perquè l’obliguen. 
 
El Sr. Alcalde explica que no és perquè l’obliguin,doncs l’ajuntament no està endeutat més d’un 
37 %, deviem 500.000 € i ara se’n deuen gairebé 4 milions,i per tant ara aniran a eixugar 
crèdits. 
 
 
5.- En el Ple de Juliol, el president d’una associació de veïns del municipi, va manifestar que 
havia enganyat a l’anterior equip de govern amb les dades que havia facilitat per optar a les 
subvencions de la regidoria de participació. Havent consultat les dades, resulta evident 
d’aquest engany per part del president d’una associació de veïns a l’Ajuntament de Vacarisses, 
en conseqüència al poble de Vacarisses. Des del grup municipal d’ERC volem saber quines 
accions es prendran per part de l’actual equip de govern per posar de manifest que aquests 
actes han de quedar al marge de la relació entre l’Ajuntament i les associacions, entitats, 
col·lectiu, etc... 
 
 
Pren la paraula el Sr. Llorens, qui adreçant-se al Sr. Masana diu que aquest es un tema que es 
evident que el preocupa des de fa temps, perquè les darreres setmanes, i parla des de 
desembre, han estat moltes hores consultant aquella documentació que ens ha demanat en 
reiterades instancies. Segueix dient que pensa que han tingut totes les facilitats per consultar 
tota la documentació, i ell ha demanat per avui, ates que hi havia aquesta pregunta presentada, 
al tècnic, que ens fes un resum de la situació sobre aquest tema de les subvencions vinculades 
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als socis, i en particular d’aquest fet que el Sr. Masana esmenta i que ens consta, de que un 
president d’una associació de veïns ens havia manifestat en una ocasió que havien 500 socis a 
la seva associació. 
 
 El Sr. Masana comenta que això no es correcte, sinó que va manifestar que havia enganyat, 
però no va dir en què. 
 
El Sr. Llorens demana que el permeti seguir, i segueix explicant que l’informe que li ha estat 
lliurat avui mateix expressa que els antecedents son els següents: 
 Al 2007 no existien bases, aleshores existia un federació de veïns, perquè així ho havien 
pactat amb l’Ajuntament, que distribuia els diferents imports a les entitats veïnals, i això era la 
situació al 2007.  
Explica que es cert que el Sr. Masana ha trobat, i així hi consta, que dins del plec de 
documents presentats a l’any 2008 per part de l’associació de veïns de Torreblanca II, 
demanaven aquell any el nombre de socis, malgrat que no era un barem que fos puntuable ,i 
per tant no afecta a l’import atorgat, i efectivament en aquesta documentació  es declaren 500 
socis a la instancia que va ser presentada el 3 de març del 2008.  
Al 2009, ja amb les bases aprovades, no es té en compte el nombre de socis, hi havien unes 
bases per atorgar subvencions i no es tenien en compte els socis.  
Al 2010, ja es comencen a tenir en compte, i en aquest cas Torreblanca II no va indicar el 
nombre de associats que tenia, i com a conseqüència d’això la puntuació atorgada va ser per 
aquest concepte de 0 punts. 
 Al 2011 va succeir exactament el mateix, puntuaven el nombre d’associats d’una associació, 
Torreblanca II va fer el mateix, no va declarar-ho, i la puntuació atorgada per aquest concepte 
va ser de 0 punts. 
 I la puntuació del 2012 ha estat exactament la mateixa, malgrat que abans ha comentat que 
ates el garbuix d’ informació, no creuen que de manera generalitzada estigués d’alguna manera 
ben referenciada, es a dir, que d’alguna manera constés que certament era veritat. Com ha dit, 
van prendre la decisió política de substituir aquests 4 punts  als que ha fet esmena abans, 
senzillament per un paràmetre en funció del nombre de percentatge del  cens de la 
urbanització.  
Per acabar vol afegir que el Sr. Masana parla d’una documentació en la que exactament ens 
diu que, havent consultat les dades, resulta evident aquest engany per part del president d’una 
associació de veïns. Diu que pel que fa referència a la instancia en que es solicita la subvenció, 
que ha indicat la data en que fou presentada, la signa el Sr. Josep Maria Aguado, i pel que fa 
referència al plec de documents diu que algú no ha fet be la seva feina, perquè no hi consta ni 
data, ni hi ha signatura, ni indica la persona que presenta aquella documentació. Diu que ell, 
davant d’aquesta situació, pensa que en aquest cas, ara que té un tècnic que li dona suport a 
temps parcial, pot dir inclús que està parlant d’un matí a la setmana, quan ells tenien un càrrec 
de confiança que portava la regidoria a temps complert de participació ciutadana, una 
documentació així en cap cas es pot acceptar si no va degudament signada i per tant si li 
demana que és el que ell faria, doncs diria que es el que ja han fet avui, es a dir, passar de la 
història del nombre de socis.  
 
 
Se li dona la paraula al Sr. Masana qui diu que el que es fa es premiar l’engany, que hi ha una 
persona que manifesta que ha enganyat en aquest Ajuntament i el que fa l’equip de govern 
és...res, i desprès passen altres coses i això va pujant amunt. Considera que enganyar a un 
Ajuntament no es ètic, i el que està governant avui en dia pensa que no ho hauria de deixar 
passar. Demana què pensen fer, perquè a més hi ha una altra cosa. 
 
L’Alcalde diu que no pensen fer res. 
 
El Sr. Masana demana que el deixin acabar, doncs si aquest engany no era de socis, com va 
manifestar aquest president, deu ser en altres coses, per tant encara es mes greu, perquè no 
va enganyar amb els socis, sinó que va enganyar amb altres coses. I diu que, no es refereix 



 59

només a aquesta associació de veïns, per exemple a la Carena Llarga que presidia el Sr. 
Serna hi constaven 150 socis un any, 150 socis un altre any, i quan el Sr. Serna deixa de 
presidir els socis cauen a 50, casualment, i aquí és on volia arribar. 
Per acabar diu que pensa que ells el que fan es premiar l’engany, davant dels ciutadans..... 
 
Intervé el Sr. Boada qui li demana si això no ho controlava el seu tècnic, doncs és absurd que 
si a Torreblanca hi ha 400 cases, diguin que tenen 500 socis. Alguna cosa passa, doncs és 
impossible. 
 
El Sr. Masana respon que parla en general, que li acaba de dir una altra urbanització de la  
qual també li demana explicacions. 
 
El Sr. Boada diu que ells tenien un tècnic de participació, que demanaven una documentació i 
aquesta documentació estava com estava, i que ara qui ha de repassar-la, si està be o no ho 
està no som nosaltres. 
 
El Sr. Masana respon al Sr, Boada que ara li està girant les coses, ara la culpa es del tècnic 
que no ha repassat bé les coses. Explica hi ha un persona que manifesta explícitament davant 
d’un Ple, que ha enganyat donant les dades, i ara resulta que la culpa es del tècnic de 
participació. Es que és el mon al reves.  
 
El Sr. Boada respon que la instancia no està signada per ningú. 
 
El Sr. Masana comenta que pensa que al 2008 encara no estava fet el reglament, per tant  ho 
demanaven a títol informatiu, però que es manifesta aquí, que ha enganyat i llavors la resposta 
de l’equip de govern és que no passa res. Per tant ,sortim al carrer i diem que tothom vingui 
aquí a enganyar l’Ajuntament ,que no passa res. Aquest es el missatge que el Sr. Boada com a 
Alcalde està donant. 
 
El Sr. Alcalde diu al Sr. Masana que si no hi esta d’acord faci la denuncia pertinent, que ells  no 
ho faran. 
 
El Sr. Gibert reitera que si no hi està conforme el que ha de fer és denunciar. 
 
El Sr. Masana respon que ell parlava amb el Sr. Alcalde, i que no vol arribar als jutjats, però 
creu que això s’ha de tallar d’arrel perquè llavors passen coses “aquell ha donat no se què, 
l’altre ha agafat un sobre”, I no ho diu per ell, però la resposta de l’administració davant del 
ciutadà que comet un engany i ho manifesta públicament i se’n riu de tots, no pot ser no passa 
res. Seria tan fàcil com fer un escrit que digui que això és una actitud reprovable i ja està. 
 
El Sr. Alcalde respon que al 2009 ells no hi eren, no sap com va anar, qui va posar 500 socis, i 
qui va valorar estava amb ells... ara miraran que la documentació que els entri sigui veritat, 
però no miraran enrere.  
 
El Sr. Masana diu que si no vol mirar enrere, perquè constantment estan parlant del 2007 i 
2008, com a la pregunta número 3. 
 
El Sr. Alcalde ho ha fet perquè sempre es diu que ells van deixar un forat tant gran al castell. 
 
6.- Quines són les polítiques d’ocupació que es faran aquest 2013? 
 
La Sra. Arrambari explica que el programa de polítiques actives d’ocupació que portaran a 
terme durant aquest any comprèn les reunions que han tingut amb les empreses del polígon 
industrial ,que de fet van començar l’any passat, capsules formatives a través del Consorci per 
l’Ocupació,  programes d’ocupació a nivell comarcal per aturats de llarga durada i joves 
desocupats, tallers de recerca de feina, autoempreneduria, accions formatives, orientació a 
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través del nostre servei de Borsa de Treball i promoure polítiques destinades a inserció laboral 
de persones en situació de risc d’exclusió social conjuntament amb el Departament de Serveis 
Socials. 
 
El Sr. Masana li demana a la Sra. Arrambari si sap quants aturats hi ha a Vacarisses. 
 
La Sra. Arrambari respon afirmativament. 
 
El Sr. Boada diu al Sr. Masana que ja li faran arribar totes les respostes per escrit. 
5.2.- PREGUNTES PRESENTADES PER ESCRIT PEL GRUP MUNICIPAL PSC, 

FORMULADES AL PLE. 
 
 
Des de GMS sol·licitem al Ple de la Corporació les següents informacions: 
 
 
1.- Volem dades concretes sobre el repartiment que es va fer entre els treballadors, dels diners 
corresponents a la renúncia de les pagues extres dels regidors i regidores. 
 
La Sra. Sánchez diu que el seu partit també les vol per escrit. 
 
El Sr. Alcalde respon que al document no ho especifiquen. 
 
La Sra. Sánchez diu que en algun cas si que ho van especificar, però que poden fer constar en 
acta literalment la resposta. 
 
El Sr. Alcalde explica que encara no s’ha repartit aquesta paga perquè hi ha hagut problemes, i 
que  la idea era donar 100 euros per treballador amb una targeta del Carrefour, però una entitat 
bancària el Banc de Sabadell els va oferir una targeta que serveix per tots els establiments i 
definitivament arribaran divendres. Per tant, son 100 euros per treballador, i la resta anirà a 
romanent. 
 
2.- Sol·licitem llistat amb les dates en que s’ha convocat la Comissió de Seguiment de 
l’Abocador des de la seva creació fins a l’actualitat. 
 
El Sr. Boada reparteix un escrit amb les dates següents: 09/05/1995, 20/10/1995, 06/02/1996, 
16/04/1996, 20/06/1996, 19/06/1996, 29/05/1997, 18/11/1997, 25/10/2000, 11/07/2002, 
18/11/2003, 27/07/2004, 08/02/2005, 18/10/2007, 28/05/2008, 03/12/2008, 27/04/2009 i 
25/02/2010. 
 
3.- Demanem per escrit en quina data serem coneixedors del Pla de Mandat que defineix els 
programes electorals de la coalició de govern UIPV-VxV. 
 
Pren la paraula el Sr. Serna qui explica que hi estant treballant, pensaven tenir-ho lligat 
fàcilment, però que la feina que va deixar l’anterior equip de govern els té molt enfeinats, però 
que no tingui cap dubte de que ho tiraran endavant. 
 
La Sra. Sánchez, un cop més, demana que li facin arribar per escrit. 
 
El Sr. Alcalde respon que entrar per escrit o no és una cosa política, que poden fer-ho  o no. 
 
La Sra. Sánchez respon que ells demanen per escrit en quina data en seran coneixedors i si no 
hi ha una data concreta, m’expliquen això de que han tingut tanta feina que trigaran tres anys 
més. 
 
 El Sr. Alcalde ensenya una caixa i explica que n’hi havia 8 de caixes d’un pla de mandat  
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La Sra. Sánchez diu que es van repartir a tots els domicilis. 
 
El Sr. Boada respon que no es van fer arribar a tots els domicilis. 
 
La Sra. Sánchez diu que buscaran la factura on consta que es van repartir i no diguin més 
mentides.  
 
El Sr. Alcalde diu que no es cap mentida, que van sobrar 9 caixes de 300 exemplars, 2.700 
plans de mandat. 
 
Diu que ells van fer un pla de mandat i l’equip de govern actual no l’ha fet i per tant no saben 
quin és el seu projecte. 
 
El Sr. Alcalde diu que per fer un pla de mandat dient tot de coses que no s’han complert, ja 
tenen un programa electoral. 
 
La Sra. Sánchez diu que han d’explicar a la població de Vacarisses que pensen fer, doncs ells 
els hi van exigir el seu pla de mandat, i pot demostrar-ho amb les actes dels plens, que els hi 
van reclamar moltes vegades, i el volien l’endemà de les eleccions. 
 
El Sr. Alcalde li respon que eren lliures de fer-lo o no. 
 
 
4.- En quina fase d’execució es troba el projecte d’obra i subministrament “COL·LOCACIÓ DE 
CONTENIDORS SOTERRATS DE RESIDUS SÒLIDS URBANS-TIPUS SISTEMA PLOMA” per 
al qual es va demanar el canvi de destí de subvenció del PUOSC. 
 
Pren la paraula el Sr. Martin qui explica que el projecte es troba en exposició pública, per fer el 
concurs,  i com ja saben ve de les subvencions de les que es va demanar el canvi de 
destinació. 
El Sr. Martin segueix explicant que tenen una obra inclosa en l’anualitat del PUOSC del 2011 
que la Generalitat els deixa adjudicar-la fins el 28 de juny de 2013 i en tenen una altra que és 
de l’anualitat del PUOSC del 2012 que tenen per adjudicar-la fins al 31 de desembre de 2013, 
per tant encara estan dins del termini. Però van rebre un escrit de la Generalitat que diu així 
“atesa la situació econòmica en que ens trobem i per tal de facilitar l’execució i pagament de 
totes les obres pendents, prorroguem de forma generalitzada i sense necessitat de cap 
tramitació  per part dels ens locals beneficiaris el termini d’ adjudicació de les obres fins el 
2013. En cas de que avanceu l’adjudicació de les obres a l’exercici 2012 no podem garantir la 
tramitació de pagaments dins d’aquest exercici, havent de prioritzar com és lògic els 
pagaments de totes les obres ja iniciades en l’actualitat” , per tant, l’equip de govern veien que 
no arribarien els diners i que ells no podien avançar els 200000 euros, ho han posat per 
executar-lo aquest any. 
 
Intervé el Sr. Alcalde qui diu que es tracta d’un problema de tresoreria ,doncs la subvenció no 
t’asseguren quan la pagaran. 
 
La Sra. Sánchez diu que això no ho expliquen pas a la Junta de Govern, que només parla 
d’unes errades en els càlculs. 
 
El Sr. Martin respon que apareix a la Junta de 28 de gener. 
 
La Sra. Sánchez diu que a la Junta de 21 de gener es diu que es va fer un recàlcul per una 
errada en les xifres i si ho haguessin tirat endavant abans no tindrien aquest problema. 
 



 62

El Sr. Alcalde li respon que per molt que avancessin les obres haurien d’avançar ells els 
pagaments i per això s’ha fet, i que ja els hagués agradat començar les obres abans. 
 
 
5.- Quin va ser el cost real per plaça i alumne de les dues escoles bressol El Cuc i El Xic (per 
separat) en el curs 2011-2012. 
 
Pren la paraula el Sr. Gibert qui explica que el promig del cost d’una plaça a d’escola bressol a 
Vacarisses és de 5.793 euros. Comenta que també pot avançar que d’aquest preu total del cost 
del servei 854.973,58 €, les aportacions pel finançament del servei son: 133.250 € per part de 
les famílies, 194.100 € per part de la Generalitat i la Diputació, i l’ajuntament 527.623,58 €; en 
percentatges l’aportació de l’ajuntament és del 61%, les famílies el 16%, i Generalitat més 
Diputació el 23%.  
Segueix explicant que per separat, el cost d’escola bressol el Cuc és de 483.568,43 €, el preu 
plaça és de 6.044 €, del qual n’aporten les famílies 71.970 €, Generalitat més Diputació 
105.500 € i l’ajuntament 306.000, 98 €. 
 
Intervé el Sr.Boada per dir que els imports estan unificats, els costos son iguals tant a una 
escola com a l’altra. 
 
El Sr. Gibert segueix dient que aquests números fan que l’ajuntament n’aporti un 63%,  famílies 
un 15 %, i la Generalitat més Diputació un 22%. 
 
Pel que fa al Xic, diu que el cost total de l’escola és de 371.405 €, i el cost de la plaça és de 
5.543 €, dels quals les famílies n’aporten 61.280 €, Generalitat més diputació 88.600 i 
l’ajuntament 221.525 €; per percentatges l’ajuntament un 60%,  les famílies un 16% i 
Generalitat més Diputació un 24 %. 
 
El Sr. Alcalde dóna la paraula al Sr. Méndez. 
 
El Sr. Méndez diu que en referència als pals de formigó de la llum, almenys els de Can Serra 
que son els que ell coneix,  n’hi ha tres en concret, un a l’alçada del número 26 del c/ Calella, 
un altre al 13 del c/Berguedà i un altra a l’alçada del 13 del c/ Anoia, que estan esquerdats  i en 
alguns casos amb forats, fa por, perquè a més alguns dels veïns ens van comentar que fa uns 
anys amb la ventada va caure’n algun, i tot i que ja saben que no és competència de 
l’ajuntament, sinó que els responsables son FECSA, si que agrairien que fessin les gestions 
pertinents per a que es solucioni.  
 
El Sr. Alcalde li demana si en aquests pals hi ha només la instal·lació de FECSA o també hi ha 
l’enllumenat públic. 
 
El Sr. Méndez li respon que ho desconeix però que realment n’hi ha que fa por passar per allà. 
 
El Sr. Alcalde li respon que s’ho miraran. 
 
Pren la paraula el Sr. Masana qui demana si tenen pensat posar baranes a la baixada de la 
carretera dels Caus, doncs alguns veïns li han demanat; a l’anterior Ple ja va demanar si 
posarien cistelles i llums a la pista del nucli i li van dir que hi estaven treballant. 
 
El Sr. Alcalde respon que la intenció a la carretera era posar uns reflectants, doncs es tracta 
d’una despesa molt important. 
 
El Sr. Martin explica que, segons els tècnics, a les corbes que queden per fer no és necessari, 
és tracta més d’un problema de la gent que té por, però si es va a la velocitat que s’ha d’anar 
no és problemàtic, però de totes maneres s’estan buscant solucions que siguin més 
econòmiques que posar baranes. 
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Intervé el Sr. Alcalde qui diu que es tracta també d’un tema de visibilitat,  
 
El Sr. Martin diu que s’han netejat les franges i s’ha millorat en aquest sentit. 
 
El Sr. Masana diu que el que ha millorat és la sensació de perill. 
 
Pel que fa a la pista el Sr. Alcalde explica que es faran unes actuacions en quan a filats, i que 
ja ho discutiran al Ple extraordinari, doncs això està contemplat. 
Pren la paraula la Sra. Sánchez que vol comentar que, com abans ha dit ,han presentat unes 
instàncies fora de termini, però vol comentar-les per a que se les mirin i en puguin parlar més 
endavant. En una d’aquestes demanen si poden contemplar en el pressupost vinent la 
possibilitat de fer la gratuïtat del transport interurbà per la gent que està a l’atur, doncs els 
consta que darrerament hi ha molta gent que ha hagut de deixar el vehicle particular i s’ha 
incrementat l’ús del transport públic. 
 
El Sr. Alcalde respon que l’ús del transport públic ha baixat. 
 
La Sra. Sánchez diu que potser hi ha gent que irremediablement han deixat d’agafar-lo i 
d’altres que per força l’han d’agafar. 
 
Per altra banda, en relació als últims casos de corrupció, volen demanar per transparència 
democràtica que es publiquin els bens i patrimonis dels regidors d’aquesta casa al principi i 
final d’aquesta legislatura, doncs creuen que des de el mon local s’han de fer actuacions que 
afavoreixin recuperar la credibilitat que han perdut tots,i la seva proposta és fer-ho públic per 
exemple a la revista municipal. 
 
La Sra. Sánchez segueix la seva intervenció dient que volen demanar dia i hora formalment per 
a reunir-se amb l’equip de govern per fer-los propostes de cara al pressupost del 2013. 
 
El Sr. Alcalde respon que ja els pensaven citar com van fer l’altre vegada. 
 
La Sra. Sánchez li respon que està molt bé citar quan hi ha informació, però citar per dir que el 
pressupost augmenta 500.000 euros i no donar ni un paper ni una explicació, li sap greu. 
 
El Sr. Alcalde diu que el que han de fer es plantejar les seves propostes, i ser realistes. 
 
Pren la paraula la Sra. Sánchez qui recorda al Sr. Serna que encara tenen dues instàncies 
pendents de resposta del 2012, que ja ha de saber quines son, que les busqui i que no li 
respongui que no té temps per la feina que li va deixar el tripartit. 
 
El Sr. Alcalde demana a la Sra. Sanchez que li confirmi quines instàncies queden per 
respondre. 
 
La Sra. Sánchez li respon que li sap greu, però no poden fer declaracions de que responen les 
instàncies en 5 dies quan ella en té dues de fa un any. 
 
El Sr. Alcalde li demana que li digui el número d’instància, que no li han contestat, si el que vol 
son solucions. 
 
La Sra. Sánchez respon que ja el va dir el número d’instància i el Sr. Serna en va prendre nota. 
 
Intervé el Sr. Masana per dir que el Sr. Serna ja li va dir que no li pensava contestar. 
 
La Sra. Sánchez diu que el Sr. Serna com a regidor de Serveis Generals és el responsable del 
registre. Però que ja entrarà una instància per dir-li les instàncies que no li han contestat. 
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El Sr. Serna diu que el que ell va dir és que no contestaria els e-mails. 
 
El Sr. Alcalde, adreçant-se a la Sra. Sánchez, diu que tant si s’ho creu com si no, abans de 
començar el Ple, ha demanat si quedaven algunes instàncies per contestar. 
 
La Sra. Sánchez respon que si és així, té un problema amb els seus regidors. 
 
El Sr. Serna diu que de la seva regidoria no en té. 
La Sra. Sánchez li respon que s’adreça a ell com a responsable de Serveis Generals i 
Recursos Humans, no perquè la instància fos de la seva regidoria. Diu que ja els tornarà a dir 
els números de les instàncies, però que son esgotadors.   
 
Adreçant-se al Sr. LLorens diu que van fer un acord de Ple sobre el cens d’habitatges buits per 
tenir-los ubicats, i posar en contacte propietaris i possibles llogaters, i demana saber com està 
el tema. 
 
Adreçant-se al Sr. Gibert li demana si es té constància de casos d’”informer” o de “gossip” a 
l’Institut, i també demana que comenti com està el servei de menjadors escolars. 
 
Per acabar en relació als costos judicials del Sr. Salas per Torreblanca II, demana saber-ne 
l’import. 
 
Pren la paraula el Sr. LLorens qui explica que en un municipi tan dispers com aquest, la única 
manera d’elaborar un cens és amb la participació de tots, des dels presidents de les 
associacions, fins a qualsevol persona que sàpiga que hi ha una casa buida, i diu que no s’ha 
avançat en aquest tema ni han rebut aportacions per part de ningú. 
 
Intervé la Sra. Sánchez qui li demana si s’ha quedat amb veïns per parlar-ne o s’han fet 
reunions en aquest sentit. 
 
El Sr. Llorens respon que no s’ha fet res, que no és gens fàcil ,i com no hi hagi alguna crida o 
mecanisme que ens faci arribar la informació, no poden fer d’inspectors per anar a veure on hi 
ha habitatges buits. 
 
La Sra. Sánchez diu que s’han d’optimitzar recursos, que tenim diàriament un inspector d’obres 
al carrer i creu que hi maneres de fer-ho. 
 
Pren la paraula el Sr. Gibert qui explica que ell no coneix casos d’”informer” a l’Institut, però que 
ja ho demanarà al director i se’n assabentaran. 
Segueix dient que pel que fa al servei de menjadors, el problema ha vingut donat per 
problemes a la cuina central de l’empresa de catering, que han tingut que començar a fer el 
menjar en una altra cuina, i s’ha trobat que el menjar arribava tard, bàsicament al Cuc, i no 
arribava a la temperatura correcte. Explica que en línia calenta la temperatura ha de ser de 65º 
i no arribava a aquesta temperatura, i per tant es va obrir un expedient informatiu a l’empresa 
per aquests incompliments. Segueix dient que ara ja arriba més a l’hora, però que en el tema 
de les temperatures s’hi ha d’estar a sobre. 
 
Intervé la Sra. Sánchez qui diu que la línia freda no funcionava, ara no funciona la calenta. 
 
El Sr. Gibert diu que, efectivament, tant la línia freda com la calenta son complicades, i que la 
millor solució és tenir cuina al centre, però només en tenim a les dues escoles de Can Serra. 
 
La Sra. Sánchez demana si hi ha hagut queixes de pares, perquè diu que ells per un cuc van 
sortir als diaris,i per tant li estranya que ara si el menjar arriba tard i fred no hi hagi queixes. 
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El Sr. Gibert diu que el problema principal l’han tingut al Cuc, perquè les racions que arriben 
amb la línia calenta son més petites, i en canvi al Pau Casals arriba més quantitat i més 
calenta. De totes maneres diu que estan intentant solucionar el tema i que les línies calentes no 
arribin de tan lluny. 
 
Per altra banda, explica que de cara al curs vinent hi ha el problema d’IVA, perquè fins ara 
moltes empreses de monitoratge i menjadors estaven exempts d’IVA, en el nostre cas sempre 
hem pagat un IVA reduït que era d’un 8% i ara és del 10%. Es va fer la consulta al Ministerio de 
Hacienda i resulta que aquest va dir que ni una cosa ni l’altra, sinó que a partir d’ara  de 0 a 6 
anys es mantindria l’IVA reduït i de 6 cap amunt s’hauria d’aplicar el 21%. Per tant, si això és 
així, el curs vinent tindrem un problema greu,i a més a més el topall de la Generalitat no 
contempla l’IVA. Diu que esperen que es trobi la manera per a que no s’hagi d’aplicar, doncs 
prou malament estan les famílies i serà complicat de gestionar. 
 
 
Essent les 23 hores i 5 minuts, el senyor alcalde - president dóna per finalitzada la sessió de la 
qual estenc la present acta que signo en companyia seva. 
 
 
 EL PRESIDENT, EL SECRETARI, 
 
 
 
 Salvador Boada i Guàrdia Joan Amengual i Tomé 
 

 

 

 

 
 

 

 

 


